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 گروه خبر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان از صدور ۵۲۴ فقره اسناد مالکیت اراضی 
مسکونی جزیره هرمز با پیگیری دستگاه قضایی خبر داد.

  به گزارش خبرنگار دریا؛ مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگســتری هرمزگان با بیان اینکه اجرای 
طرح کاداستر در اولویت برنامه های دادگستری استان است، اظهار داشت: اهالی بومی جزیره هرمز 
سال های طولانی است که درگیر این موضوع هستند و عدم صدور اسناد مالکیت مشکلات عدیده ای 
را ایجاد کرده است. قهرمانی تصریح کرد: در این خصوص، کارگروه ویژه ای در شورای حفظ حقوق 
بیت المال در اراضی ملی و منابع طبیعی اســتان هرمزگان تشــکیل شد و مقرر گردید با همکاری 
استانداری هرمزگان و دیگر دستگاه های متولی از جمله اداره کل راه و شهرسازی و اداره کل ثبت 
اسناد و املاک استان، تعیین تکلیف اسناد مالکیت اهالی بومی جزیره هرمز طبق شیوه نامه و موازین 
قانونی با قید فوریت در دستور کار قرار گیرد.وی تصریح کرد: در این راستا با هدف خدمت رسانی 

هرچه بیشــتر به مردم شریف استان هرمزگان به ویژه اهالی جزیرة الشهداء خلیج فارس هرمز  با 
حرکت جهادی و شبانه روزی مسئولین و کارکنان ادارات کل ثبت اسناد و راه و شهرسازی استان 
هرمزگان و تعامل خوب دیگر دســتگاه های متولی، عملیات نقشه برداری و تثبیت و صدور سند 
مالکیت در این جزیره انجام شد و در نتیجه آن تعداد ۵۲۴ برگ سند مالکیت به نام دولت جمهوری 
اسلامی ایران به نمایندگی اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان صادر گردید و مقرر شد تا این 
اداره کل نیز به ســرعت نسبت به انجام تشریفات قانونی و انتقال این اسناد به مردم شریف جزیره 
هرمز اقدام کند. رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان ضمن گرامیداشت یاد شهدا و تجلیل 
از ایثارگری های اهالی جزیره هرمز، تأکید کرد: دستگاه قضایی استان هرمزگان با تمام توان خود از 
محرومیت زدایی، ایجاد زیرساخت های لازم و رفع موانع توسعه در جزیره هرمز حمایت می کند و 

در این مسیر از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد کرد.

4
معاون استاندار هرمزگان 

در آئین تجلیل از معلمان نمونه استان تاکید کرد 
ضرورت تقویت زیرساخت های آموزشی 

در هرمزگان

اعلام پایان » وضعیت اضطراری «
به معنای پایان کرونا نیست
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تجلیل از کارگران برتر ایزوایکو 

8به مناسبت هفته کار و کارگر
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نمایندگان مردم هرمزگان 
در مجلس خودرو 
دریافت نکرده اند

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

معلمان فعالیت تشکیلاتی را 
به دانش آموزان آموزش دهند
2

نا امنی جاده های 
هرمزگان

  گروه خبر// با حضور مســئولان مهدی 
باوقار زعیمی طراح اولین مدرسه عشایری 
قابل حمل و دارنده رتبه یک معماری کشور 

سکاندار نوسازی مدارس هرمزگان شد.
 به گزارش خبرنگار دریا، مراسم معارفه سرپرست 
جدید اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
استان هرمزگان برگزار شــد. صبح روز گذشته 
باحضور شهریار خواجه صالحانی مدیرکل حوزه 
ریاست و روابط عمومی سازمان نوسازی مدارس 
کشور، محمد قویدل مدیر کل آموزش و پرورش 
اســتان هرمزگان، عزیزی نایــب رئیس انجمن 
خیرین مدرسه ســاز هرمزگان، زارعی مدیرکل 
امور اجتماعی اســتانداری هرمزگان و جمعی از 
کارکنان نوسازی مدارس استان از زحمات سید 
فخرالدین هاشمی مدیر کل سابق نوسازی مدارس 
اســتان تقدیر و مهدی باوقار به عنوان سرپرست 
اداره کل نوسازی توسعه و تجهیز مدارس استان 
هرمزگان معرفی شــد. مدیرکل حوزه ریاست و 
روابط عمومی ســازمان نوسازی مدارس نیز در 
این مراسم گفت: خیرین مدرسه ساز تلاش کردند 
و آجر به آجر روی هم گذاشــتن تا مدرسه ای 
ساخته شــود و دانش آموز بتواند در آن درس 
بخوانند. شــهریار خواجه صالحانی افزود: یکی 
نیکوکاری مدرسه ســازی  بهترین جلوه های  از 
اســت. صالحانی بیان کرد: کارهای خیر زیادی 
می توان در جامعه انجام داد اما ماندگارترین آن 
ســاخت مدرســه برای دانش آموزان است وی 
خاطرنشان کرد: توسعه مدرسه سازی زمینه ساز 
توســعه پیشرفت کشور اســت. وی عنوان کرد: 
معماران پایگاه علم و پیشرفت کارکنان سازمان 
نوسازی مدارس هستند چرا که آنها سهم بسزایی 
در حوزه تعلیم و تربیت کشــور دارند. صالحانی 
اظهارداشت: مدرسه کانون تربیت و محل اتکای 
دولت و ملت اســت و سازمان نوسازی مدارس 
طی ســال های اخیر دو راهبرد مهم را در دستور 
کار خود قرار داده اســت. وی گفت: انضباط در 
ساخت و ســاز و ساخت مدارس بزرگ مقیاس 
دو راهبرد مهم سازمان نوسازی مدارس در دوره 

جدید است. صالحانی ادامه داد: اگر می خواهیم 
مدرسه شــوق انگیز باشد باید به سمت ساخت 
مدارس بزرگ مقیاس پیش برویم. این مســئول 
گفت: استان هرمزگان ظرفیت بسیار خوبی برای 
ســاخت مدارس دارد که از جمله این ظرفیت ها 
می توان به داشتن صنایع بزرگ، مردمان مهربان 
و خیر و وجود مناطق آزاد در این اســتان اشاره 
کرد که هر کدام دارای ظرفیتی برای مشارکت در 

ساخت مدرسه هستند.
  در ادامــه مدیرکل امور اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان در این مراسم گفت: مدرسه نقطه تلاقی 
فرهنــگ و هنر و دانش آموزان اســت. زارعی 
افزود: هرچه مدرسه را بتوانیم هنرمندانه تر بسازیم 
دانش آمــوزان نیز در آن مدرســه هنرمندانه تر 
درس می خوانند. وی اظهارداشت: باید مدارس 
به گونه ای ســاخته شــود که دانش آموزان در 
آن احســاس آرامش نمایند تا بتوانند به راحتی 
درس بخوانند.مدیرکل آموزش و پرورش استان 
هرمزگان نیز در این مراســم بیان کرد: همکاری 
خوبی بین اداره کل آموزش و پرورش اســتان 
و اداره کل نوســازی توســعه و تجهیز مدارس 
هرمزگان طی این ســال ها وجود داشــته است. 
محمد قویدل افــزود: یکی از مهمترین کارهایی 
که در زمان تصدی ســید فخرالدین هاشمی در 
مســئولیت مدیریت اداره کل نوسازی مدارس 
اســتان انجام شد تجهیز هنرســتان های استان 
بود تا بتوانیم آمــوزش مهارتی یکی از تاکیدات 
رهبر معظم انقلاب است را جامه عمل بپوشانیم. 
وی عنوان کرد: اســتان هرمزگان به دلیل شرایط 
خــاص آن همواره دچــار بحران هایی از جمله 
ســیل و زلزله بوده است و حضور جدی و فعال 
مسئولان نوسازی اســتان باعث شد بسیاری از 
فضاها بتوانند در کمترین زمان مرمت شــده و به 
دانش آموزان ارائه خدمت نمایند. وی بیان کرد: با 
تلاش هایی که صورت گرفته است اکنون شاهد 

توسعه آموزش و پرورش در استان خواهیم بود.
  در ادامه نایب رئیس انجمن خیرین مدرسه ساز 
اســتان هرمزگان در این مراســم گفت: نیمی از 

برنامه های آموزشی توسعه و تجهیز مدارس و نیم 
دیگر آموزش و پرورش است. 

  عزیزی افزود: خیرین مدرسه ساز مسیر را برای 
تعلیم و تربیت و آموزش دانش آموزان و رهروان 
مسیر علم آموزی هموار می کنند و آنها تا گام های 
استوار به پیش بروند. وی اظهارداشت: خیرین در 
توسعه فضاهای آموزشی تاثیر بسیار زیادی دارند. 
عزیزی خاطرنشان کرد: سازمان نوسازی مدارس 
مکانی برای رفاقت و رقابت اســت. رفاقت برای 
اینکه بتوان با تعاون در نیکی، تقوای و خوبی  به هم 
کمک کنیم و رقابت در این که بتوانند در کار  خیر 
با هم رقابت و از هم پیشــی بگیرند و در جایگاه 
بالاتر قرار بگیرند.  وی خاطرنشان کرد: هر کسی 
که در این سازمان مشغول به فعالیت است شامل 
کسب ثواب می شود چرا که آنها سهم بالایی در 
دانایی و علم آموزی  دانش آموزان جامعه دارد. 
وی بیان کرد: در زمان حضور ســید فخرالدین 
هاشمی در مسئولیت مدیریت نوسازی مدارس 
استان، کارهای بسیار خوبی انجام شده است چرا 
که برای ساخت و تجهیز مدارس همیشه پای کار 
بوده اند. عزیزی عنوان کرد: مسیر توسعه کشور از 
مسیر مدرسه می گذرد و اگر می خواهیم جامعه ای 
توســعه یافته داشته باشــیم باید تعداد مدارس 

افزایش یافته و مدارس مجهزی داشته باشیم. 
  مدیرکل ســابق نوسازی، توســعه و تجهیز 
مدارس اســتان هرمزگان در این مراسم گفت: 
خدا را شاکرم که بخشی از عمر خود را توانستم 
در اداره کل نوسازی مدارس هرمزگان خدمت 
نمایم. ســید فخرالدین هاشــمی افزود: زمانی 
که برای این مســئولیت انتخاب شدم به عنوان 
جوانترین مدیر کل نوســازی در کشور فعالیت 
خود را آغاز کردم. هاشمی اظهارداشت: در روز 
نخست کار خود وعده هایی دادم که سعی کردم 
در زمان مســئولیت به این وعده ها عمل نمایم. 
وی گفت: در این سال ها میزان مشارکت خیرین 
مدرسه ساز ده برابر شده و به ۳۵۰ میلیارد تومان 
در ســال ۱۴۰۱ رسیده است. وی بیان کرد: به 
ازای هر روز کاری ام توانســتم دو کلاس درس 

ساخته و تحویل دهم. هاشمی گفت: زمانی که 
این مســئولیت را پذیرفتم در استان هرمزگان 
۸۸۲ فضای آموزشــی غیر اســتاندارد وجود 
داشــت که این تعداد واحد آموزشی به کمتر از 
۳۰۰ واحد رسیده است. وی بیان کرد: مجموع 
اعتبــارات خیرین و دولتــی در زمانی که این 
مسئولیت را پذیرفتم کمتر از ۲۰۰ میلیارد تومان 
بود ولی امروز به بیش از هزار میلیارد تومان در 

استان هرمزگان رسیده است.
  سرپرســت جدید اداره کل نوسازی توسعه و 
تجهیز مدارس اســتان هرمزگان در این مراسم 
گفت: خدا را شــکر می کنم که فرصت جدیدی 
برای خدمت به مردم برایم مهیا شده است. مهدی 
باوقار زعیمــی افزود: اکنون فرصتی برایم پیش 
آمده تا بتوانم خدمت و کار جدیدی را به جامعه 
فرهنگی کشور و دانش آموزان ارائه نمایم. باوقار 
اظهارداشت: مدرســه مهمترین نهاد آموزشی و 
اجتماعــی و اصلی ترین رکن تعلیم و تربیت در 
کشور است. وی خاطرنشان کرد: درحال حاضر 
در اســتان هرمزگان ۱۵ هــزار کلاس درس با 
۴۰۰ هزار دانش آموز وجــود دارد. وی گفت 
:۳۰۰ مدرســه غیر اســتاندارد در استان وجود 
دارد که برای نوسازی آنها باید اقدامات اساسی 
صورت گیرد. باوقــار بیان کرد: در حال حاضر 
استان هرمزگان به ۳۰۰ مدرسه دیگر نیاز دارد 
تا بتواند به سرانه کشور برسد. باوقار عنوان کرد: 
در حال حاضر سرانه فضای آموزشی در استان 
هرمزگان ۵/۵ متر اســت که این رقم در کشور 
۸/۳ می باشد. وی گفت بندرعباس، میناب و قشم 
شهرهایی هستند که نیاز به ساخت مدرسه در آنها 
بیش از سایر نقاط است و سرانه فضای آموزشی 

در این شهرها چهار متر می باشد. 
  وی اظهارداشــت: تمام تلاش خــود را به کار 
خواهم بست تا سرانه آموزشی در استان هرمزگان 
را به سرانه کشوری نزدیک کنیم. باوقار در پایان 
بیان کرد: صنایع می توانند سهم بسزایی در ساخت 
مدرسه در استان داشته باشند که از ظرفیت آنها 

برای این منظور استفاده خواهد شد.

طراح اولین مدرسه عشایری قابل حمل و دارنده رتبه یک معماری کشور 
سکاندار نوسازی مدارس هرمزگان شد   گروه خبر // فرمانده سپاه امام سجاد 

)ع( هرمزگان گفت: بســیج سازندگی 
این اســتان بنــا دارد ۱۵۰۰ خانه برای 
افراد تحت پوشــش کمیته امداد امام 

خمینی)ره( بسازد.
 سردار اباذر سالاری در رزمایش جهادگران 
فاطمی ســه بسیج ســازندگی سپاه ناحیه 
بندرعباس افــزود: همین ظرفیت هم برای 
افراد زیر پوشش خدمات بهزیستی در نظر 
گرفته شــده است.وی ادامه داد: بسیجیان و 
گروه های جهادی در ســال گذشته به ۷۲ 
روستا آبرســانی کردند که برای این منظور 
۲۳۰ هزار متر خط لوله بــرای انتقال آب 
شــرب احداث شد.فرمانده سپاه امام سجاد 
)ع( هرمزگان اضافه کــرد: افزون بر ۱۶۰ 
کیلومتر راه بین مزارع توسط جهادگران در 
این استان احداث که تلاش های انجام شده 
تنها گوشه ای از کارهای بزرگ توسط این 
گروه ها بحساب می آید.سردار سالاری ابراز 
کرد: افزون بر یک میلیون و ۳۰۰ هزار بسته 
معیشتی توسط سپاه، بسیج و دستگاه ها از 
ابتدای کرونا تاکنــون تهیه و بین محرومان 
توزیع شــده اســت، همچنین بیش از ۱۵ 
هزار لباس برای دانش آموزان نیازمند تهیه 
و توزیع شــده اســت. وی گفت: در حوزه 
مانایی کشاورزان در روستاها، ایجاد سدهای 
کوچک و متوسط، احداث راه های آسفالته 
و ســایر زمینه ها اقدام های بزرگی توسط 
بسیج سازندگی درحال رقم خوردن است.
وی با اشــاره به زمین لرزه سایه خوش در 
تابستان سال گذشــته بیان کرد: جهادگران 

و گروه های جهــادی در گرمای ۴۸ تا ۵۰ 
درجه سایه خوش که سایه ای هم برای پناه 
بردن به آن وجود نداشت در کنار اهالی اهل 

سنت این روستا ایستادند و کمک کردند.
  فرمانده ســپاه امام ســجاد )ع( هرمزگان 
خاطر نشــان کرد: بسیج و گروه های بسیج 
سازندگی از بدو تاسیس برای کشور منشا 
خیر بوده اســت و در چند ســال اخیر که 
اتفاق های طبیعــی و غیرطبیعی متعددی را 

شاهد بودیم برکات آن را شاهد هستیم.
  وی تلاش های انجام شده در دوره کرونا 
را یکــی از عرصه های فعالیــت پر برکت 
بسیج عنوان کرد و گفت: در زمانی که فضا 
به گونه ای بود که کسی جرات نداشت در این 
عرصه حضور یابد بچه های طلبه و بسیجی 
پای کار آمدند تا غسل کسانی که جان خود 
بر اثر ابتلا به کرونا از دســت داده بودند را 
انجام دهند. سردار ســالاری خاطر نشان 
کرد: تا زمانی که روحیه بسیجی در این ملت 
وجود دارد آمریکا و صدها آمریکا نمی تواند 

این ملت را از پای درآورد.
  همچنین مسوول مجمع جهادگران هرمزگان 
گفــت: ۴۰۰ گروه جهــادی در حوزه های 
شــهری و روســتایی ســاماندهی که در 
شهرستان بندرعباس درحال فعالیت هستند.

محمدهادی باستین در رزمایش جهادگران 
فاطمی ســه بسیج ســازندگی سپاه ناحیه 
بندرعباس افزود: ۳۰ گروه جهادی در این 
هفته ســازماندهی شــده اند، برای کارهای 

عام المنفعه به مناطق هدف اعزام می شوند.
 وی با اشــاره به ۲ نکته ارتباط گروه های 

جهادی و ارتباط با دســتگاه های قادر بر 
پشــتیبانی، ادامه داد: در زمینه اول مشکلی 
وجــود نــدارد امــا در زمینــه ارتباط با 
دستگاه های قادر بر پشتیبانی باید به گونه  ای 

مدیریت شود که کارها روان تر انجام گیرد.
  مســئول مجمع جهادگران استان هرمزگان 
اضافه کرد: اکنون گروه های جهادی تخصصی 
شده و در زمینه های مختلف اعم از عمرانی، 
فرهنگی و دانش بنیان و غیره درحال فعالیت 
هســتند و باید بتوانند از پشتیبانی اداره های 
دولتی که مورد تأکید معاون اول رئیس جمهور 

هم بود استفاده کنند.
  باســتین با تاکید بر حمایت ادارات دولتی 
از گروه های جهــادی اظهار کرد: در نوروز 
امسال، شاهد حضور جهادگران در مناطق 
حادثــه خیز جاده ها بودیــم و درحالی که 
بایســتی تجهیزاتی در اختیــار آنان قرار 

می گرفت اما این امر صورت نگرفت.
  مسئول مجمع جهادگران هرمزگان با اشاره 
به مسوولیت های اجتماعی صنایع گفت: این 
مسوولیت ها به گونه ای ساماندهی شود که 
گروه های جهادی هــم بتوانند از آن برای 

فعالیت های عام المنفعه استفاده کنند.
  وی یادآور شد: تجهیز گروه های جهادی 
مسأله و دغدغه مهمی است، اکنون گروه های 
جهادی در بندرلنگه درحال فعالیت هستند 
اما وسایل و تجهیزات در اختیار آنان قرار 

نمی گیرد.
  بــه گزارش ایرنــا؛ باســتین تأکید کرد: 
دغدغه های بسیاری وجود دارد که درحال 

حاضر به همین چند نکته بسنده می کنیم.

سپاه برای مددجویان کمیته امداد خانه می سازد

مرکز شبانه روزی نگهداری 
معلولین ذهنی حبیب ابن مظاهر چشم انتظار شماست
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هرمزگان  دادگســتری 
بر لــزوم جلوگیــری از 
حفظ  و  اصنــاف  تخلف 
و  کنندگان  مصرف  حقوق 

تولیدکنندگان با افزایش شعب تعزیرات صنفی تأکید کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری 
هرمزگان در مراســم تودیع و معارفه مدیرکل تعزیرات این استان 
 ضمــن تأکید بر جلوگیــری از تخلف اصنــاف و حفظ حقوق 
مصرف کنندگان و تولید کنندگان، گفت: باید شعب تعزیرات صنفی 
در استان افزایش یابد تا سریعاً به مسائل مربوط به اصناف مختلف 
رسیدگی شود. مجتبی قهرمانی افزود: از ابتدای امسال در هرمزگان 
۹ تیم بازرسی متشکل از قضات دادسرا، تعزیرات، اتاق اصناف و 
جهاد کشــاورزی و صمت برای رصد بازار تشکیل شده که نتایج 

بسیار خوبی داشته است.
   وی گفت: این تیم ها تاکنون از ۱۲۹ واحد صنفی بازرسی کرده 
اند که در نتیجه آن، ۷۳ تخلف ثبت شــده و این نشان می دهد که 

بازار وضعیت مناسبی از لحاظ نظارت نداشته است.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان افزود: در شرایط کنونی کشور، 
اولویت اصلی حل مشــکلات اقتصادی است و این نقش تعزیرات 

را بیشتر می کند.
  مجتبــی قهرمانــی در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: در 
هرمزگان با وجود همه نظارت ها و تمهیدات اندیشیده شده متأسفانه 
روزانــه حداقل دو و نیم تا ۵ میلیون تن ســوخت به ارزش ۳۵ تا 
۵۵ میلیارد تومان قاچاق می شود.وی افزود: روزانه حدود ۲ هزار 
دستگاه نیسان، سوخت را از مناطق مختلف استان قاچاق می کنند که 

ضرر اقتصادی و اجتماعی زیادی برای هرمزگان دارد.
  رئیس کل دادگســتری هرمــزگان در خصوص عملیاتی کردن 
سامانه های قانونی در بنادر و گمرکات نیز گفت: شرکت های فعال 
در بندر شهید رجایی باید در سامانه های قانونی لینک ایجاد کنند تا 

بشود بر عملکردشان نظارت داشت.
  قهرمانــی افزود: در بازرســی از ۵۲ شــرکت فعــال در بندر 
شهیدرجایی مشخص شد تنها ۱۲ شرکت عملیات قانونی را ثبت 
کرده اند که برای ۲۹ شــرکت که از آنها بازرسی شده با توجه به 
ماده ۶ مکــرر ۲ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز تا یک چهارم 
موجودی انبارهایشان یعنی چیزی در حدود یکهزار و ۶۰۰ میلیارد 

تومان پیش بینی جریمه شده است. 
  احمد جعفری نسب معاون نظارت و برنامه ریزی سازمان تعزیرات 
حکومتی هم در این مراســم گفت: قرارگاه گشت ویژه نظارت در 
سراسر کشور تشکیل شده که وظیفه آن نظارت مستمر بر بازار و 

برخورد با متخلفان به ویژه درموضوع گرانفروشی، احتکار و عرضه 
خارج از شــبکه کالا است.احمد جعفری نسب افزود: از ۸ اسفند 
۱۴۰۱ تا ۴ اردیبهشت امسال ۱۵۳ هزار و ۴۵۲ گشت بازرسی از 
واحد های صنفی داشتیم که در نتیجه این بازرسی ها ۳ هزار و ۷۶۶ 
واحد پلمب شده اســت.وی گفت: در این مدت گروه های گشت 

واحدی، حدود ۴۵ درصد افزایش داشته است.
  معاون نظارت و برنامه ریزی سازمان تعزیرات حکومتی با اشاره به 
اینکه تعزیرات یک مجموعه دادرسی محور است، افزود: با هرگونه 

گرانفروشی بدون ضابطه ای برخورد می شود.
   جعفری نسب گفت: یکی از اولویت های کاری در استان هرمزگان 
مقابله با قاچاق سوخت است که گروه ویژه ای برای این کار در نظر 
گرفته شده است.وی افزود: از ابتدای امسال تاکنون در هرمزگان 
۷۴۶ بازرسی داشــته ایم که بیشتر تخلفات گران فروشی، تقلب، 

احتکار و کم فروشی بوده است.
  معاون نظارت و برنامه ریزی ســازمان تعزیرات حکومتی گفت: 

برای این بازرسی ها ۴۰۰ پرونده تخلف تشکیل شده است.
  در پایان این مراســم کیومرث حسنپور به عنوان مدیر کل جدید 
تعزیرات حکومتی هرمزگان معرفی و از زحمات مرتضی ممیزی 

مدیر کل سابق تعزیرات حکومتی هرمزگان قدردانی شد.

سرمقاله

  چند شــب پیش یکی از شهروندانی که با خودروی پژو 
پارس از جاده میناب به ســمت بندرعبــاس می آید، در 
محدوده دهنو و پل شــور، خودروی زانتیا از این خودرو 
سبقت گرفته و شروع به تیراندازی می کند که به لاستیک 
پژو می خورد و شــانس آورده اند که به راننده و... اصابت 
نکرده است. متاسفانه این جاده و برخی دیگر از جاده های 
استان بدلیل تردد سوخت برها و قاچاقچیان و خودروهای 
بی پلاک یا با پلاک مخدوش بسیار ناامن شده است و بارها 
این موضوع در رســانه ها منعکس شده است و چند هفته 
قبل نیز نماینده ولی فقیه در اســتان از این وضعیت و ترک 
تحصیل دانش آموزان و رفتن به سمت قاچاق سوخت انتقاد 
کردند و از مسئولان خواستند در این حوزه اقدام کنند. ما نیز 
به کرات نسبت به این موضوعات پرداخته ایم که متاسفانه 
متولیان مربوطه در حوزه های مختلف سکوت اختیار کرده اند 
و اقدام مناســبی صورت نگرفته است. اینکه در استانی که 
قطب اقتصاد کشور است، اما جوانانش سهمی از اشتغال در 
این صنایع و بنگاه های اقتصادی ندارند و بالاجبار بخشی 
از آنها به سمت خلاف، بزه، آسیب های اجتماعی و مشاغل 
کاذب، قاچاق ســوخت و کالا، موادمخدر، مشروبات و... 
بروند، جای تامل دارد و نشان می دهد مسئولان مربوطه در 
این حوزه کوتاهی کرده اند. اینکه نیروهای ماهر و موردنیاز 
صنایع توسط اداره کل آموزش فنی و حرفه ای و دانشگاه ها 
تربیت نشده اند و از ابتدای انقلاب تاکنون حتی یک مدیر 
بومی و توانمند سکاندار فنی و حرفه ای استان نبوده است و 
مراکز و کارگاه های رایگان آموزش دولتی  فنی و حرفه ای 
در اســتان به بخش خصوصی واگذار شــده و جوانان از 
آموزش های مهارتی رایگان محروم شــده اند و به سمت 
مشاغل کاذب و قاچاق  رفته اند وجاده ها را ناامن کرده اند 
و جان خودشان ودیگران را به خطر انداخته اند، را چه کسی 
باید پاسخ دهد؟ اینکه مردم نمی توانند با خاطری آسوده در 
جاده های استان تردد کنند و هر هفته تصادفات مرگبار و 
جرحی در جاده های اصلی و فرعی اســتان رخ می دهد و 
حتی خودروهای قاچاقچیان و شوتی ها و سوخت بران در 
جاده های روستایی نیز تردد می کنند و آسایش و آرامش 
را از روســتاییان سلب کرده اند، نیاز به برخورد قاطع تر با 
متخلفان دولتی و غیردولتی و  قاچاقچیان می باشد. اینکه 
میزان ترک تحصیلی و بازماندگان از تحصیل در اســتان 
سال به ســال در حال افزایش اســت و متولیان مربوطه 
بجای آســیب شناسی و چاره اندیشی، اقدام به پاک کردن 
صورت مسئله ومخفی کردن آمارهای این بخش می کنند، 
نتیجه اش این می شود که بدلیل فقر و مشکلات اقتصادی و 
عدم فرهنگ سازی و...، روز به روز بر تعداد بازماندگان از 
تحصیل و ترک تحصیلی ها افزوده می شود و دانش آموزان 
به ســمت بزه و قاچاق و سوخت بری و... می روند. مردم 
جاده های امن می خواهند تا با خاطری آسوده تردد کنند و 
از مسئولان استان و دستگاه های امنیتی، انتظامی، قضایی 
و حتی فرهنگی و آموزشی، خواستار اقدامات لازم هستند.
  علی زارعی

نا امنی جاده های هرمزگان

معاون استاندار هرمزگان 
در آئین تجلیل از معلمان نمونه استان تاکید کرد 

ضرورت تقویت زیرساخت های آموزشی 
در هرمزگان 

 گروه خبر//  دکتر احسان کامرانی در آئین تجلیل از معلمان 
نمونه استان به مناسبت هفته گرامیداشت مقام معلم، با حضور 
نماینده ولی فقیه در اســتان، معاون وزیر آموزش و پرورش و 
جمعی از فرهنگیان استان، با اشاره به نقش و جایگاه معلمان، 
عنوان کرد: معلمان به عنوان یکی از ارکان مهم توســعه کشور 
نقش بســزایی در تربیت نســل های آینده دارند. به گزارش 
خبرنگار دریا؛ وی در همین، خصوص، افزود: بخش مهمی از 
رشد و توسعه کشور مرهون تلاش ها و مجاهدت های جامعه 
بزرگ فرهنگیان در اقصی نقاط کشــور است. معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: معلمان 
نقش مهم انسان ســازی در جامعه و نهادینه کردن فرهنگ در 
کشور دارند. کامرانی، تصریح کرد: نیروی انسانی نقش مهمی در 
توسعه کشورها دارد و در آموزش نیروی انسانی ماهر مورد نیاز 
کشورها آموزش و پرورش نقش کلیدی دارد. وی افزود: توسعه 
و تحول در جامعه منوط به وجود  آموزش قوی در جامعه است.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری، هرمزگان اظهار 
داشــت: تحول در آموزش و پرورش، دانشگاهها و حوزه های 
علمیه از مطالبات مهم مقام معظم رهبری و معلمان و اساتید  در 
ایجاد تحول نقش بســزایی دارند. وی با اشاره به اهمیت جهاد 
تبیین، افزود: فرهنگیان رسالت خطیری در تحقق اهداف جهاد 
تبیین به ویژه تشریح دستاوردهای بزرگ ۴۴ ساله نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران و تحولات شگرفی که در طول این سالها 
شــکل گرفته اســت در جامعه به ویژه در بین دانش آموزان و 
دانشجویان بر عهده دارند. کامرانی در همین خصوص گفت: ایجاد 
روحیه امید و نشــاط در جامعه از دیگر ماموریت های آموزش 
و پرورش در کشور اســت. معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: ایجاد روحیه امید و نشاط 
در نوجوانان و جوانان به عنوان آینده سازان کشور که آماج شبهه 
افکنی های دشمنان هستند از اهمیت بسزایی برخوردار است و 
آموزش و پرورش در این زمینه برای خنثی نمودن توطئه دشمنان 
در ناامید کردن جوانان مســئولیت مهمی دارد. وی تصریح کرد: 
استان هرمزگان در سطح ملی از جایگاه مهمی برخوردار است و 
ضروری است زیرساخت های آموزشی استان متناسب با سرعت 

توسعه و پیشرفت به همین میزان تقویت گردد.

خبر رئیس کل دادگستری هرمزگان تأکید کرد

جلوگیری از تخلف اصناف با افزایش شعب تعزیرات صنفی

  گروه خبر// در تازه ترین جلســه شورای فرهنگی 
عمومی هرمزگان، امام جمعه بندرعباس بر تشکیل 

دبیرخانه مد و لباس در استان تأکید کرد. 
  حجت الاسلام و المسلمین محمد عبادی زاده نماینده ولی 
فقیه در استان هرمزگان در نشست شورای فرهنگی عمومی 
هرمزگان اظهار کرد: به جای بیان ریزمسائل به طرح مسائل 
کلان باید پرداخت و حضور اعضاء از مهمترین مسئله شورا 
اســت که می تواند تأثیرگذاری بیشــتری داشته باشد.وی 
افــزود: ارزیابی مصوبات شــورا از نظر تحقق باید پیگیری 
شــوند. مصوبات شورا از طریق اســتاندار ابلاغ می شود و 
همه دســتگاه ها مکلف به اجرای آن هستند. حجت الاسلام 
عبادی زاده با تصریح بر این که مســئله پوشــش در جامعه 
باید به صورت جامع و عملیاتی پیگیری شــود و در دستور 
کار شورا قرار گیرد، دســتور داد تا دبیرخانه مُد و لباس در 
استان تشکیل شود و در دســتور کار شورا قرار بگیرد و به 
صورت دائمی به فعالیت مشغول باشد.وی در خاتمه افزود: از 
ظرفیت های کارشناسان و نخبه های استانی باید بهره گرفت تا 
برنامه های خوبی در استان تعریف شود. اسمعیل جهانگیری، 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان نیز در این جلسه 
ســند مهندسی فرهنگی اســتان هرمزگان را بهترین حرکت 
مسئولین استان دانست و گفت: اگر نقش همه نهادها در این 
برش استانی مشخص شود، تحولی اساسی در توسعه استان 
شکل خواهد گرفت. به گزارش فارس،  اسماعیل جهانگیری 
بیان کرد: برنامه ها و فعالیت های دستگاهها بر اساس این سند 

تنظیم شده است و همه مکلّف به اجرای آن هستند.

ضرورت تشکیل دبیرخانه 
مُد و لباس در هرمزگان 

خبر

گروه خبر //  نماینده ولی فقیه در هرمزگان با 
بیان اینکه نقش معلمان در رشد و سازندگی 
دانش آمــوزان انکار ناپذیر اســت، گفت: 
معلمان فعالیت تشکیلاتی را به دانش آموزان 

آموزش دهند.
 حجت الاســلام محمد عبادی زاده در همایش 
گرامیداشــت روز معلم و آئین تجلیل از معلمان 
برتر اســتان هرمزگان که در سالن شرکت گاز 
هرمزگان برگزار شد، ضمن تقدیر از مقام شامخ 
معلم، اظهارداشت: معلمان سازندگان یک نسل 
هستند. نسلی که در آینده سکان دار تعلیم، تربیت 
و مدیریت جامعه می شود. وی، با بیان این نکته 
که معلمین از ویژگی های شخصیتی مطهری الگو 
بگیرند، عنوان کرد: مبارزه با سه جریان التقاط، 
تهجر و اباهی گری لیبرالیسم غربی از ویژگی های 
مهم شخصیتی شهید مطهری محسوب می شود که 

معلمین می توانند از آن ها الگو بگیرند.
 حجت الاســلام عبادی زاده ابــراز کرد: جریان 
التقاطی بسیار خطرناک اســت که شناسایی و 

بازشناسی آن اصلًا آســان نیست . تهجر نیز به 
واسطه این نکته که از سوی مذهبیون پیش برده 
می شد، آسیب شناســی آن برای علما و بزرگان 
بسیار حساس بود که شهید مطهری به خوبی به 

این موضوعات ورود کرد.
  نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان، مطرح 
کرد: جریان تهجر به واسطه رنگ و لعاب دینی 
که داشت، بسیاری برای آسیب شناسی و انتقاد، 
دل نگرانی نداشــتند اما شهید مطهری که دغدغه 
دین را داشتند به خوبی به این مسئله ورود کردند 
و از همان نقطه نیز مورد ضربت قرار گرفت و به 
شهادت رسید. مانند گروه فرقان گروهی خشک 
مقدس و خشــک ذهن بود که شــهید مطهری 

پشت پرده این انحرافات را می دید.
  حجت الاســلام عبادی زاده تصریح کرد: معلم 
به عنوان دیدبانی بصیر انقلاب باید پشــت پرده 

مسائل مختلف را ببیند و دیدبانی کند.
  وی، با اشاره به ویژگی های معلمان در تراز گام 
دوم انقلاب اسلامی، مطرح کرد: امروز نیازمند به 

اخلاق حرفه ای معلمی هستیم چراکه این مهم یک 
ضرورت محسوب می شود و به موفقیت سیستم 

تعلیم و تربیت کمک می کند.
  حجت الاسلام عبادی زاده خاطرنشان کرد: امروز 
نیازمند تقویت سیستم تربیت تشکیلاتی هستیم و 
معلمین نیز باید بر اساس مفاهیم قرآنی، تربیت 
تشــکیلاتی را برای موفقیت در دستور کار قرار 

دهد.
  وی عنوان کرد: معلمین در شــرایط کنونی باید 
با استحاله فرهنگی مقابله کند؛ چراکه ما با یک 
جنگ ترکیبی و تمام عیار روبرو هستیم. معلمین 
می توانند نقش مهمی در این جنگ ایفا کنند که 

باید به نقش خود در بعد تبیین آگاه شوند.
  حجت الاســلام عبادی زاده، با بیان این نکته که 
معلمین از دریچه نقد منصفانه به مســائل نگاه 
می کنند، ابراز کرد: معلــم در تراز گام دوم باید 
تهدیدات دشمن را به فرصت تبدیل کند. باید از 
تمام روزنه ها برای ضربه زدن به دشمن استفاده 

کنیم و حالت تهاجمی به خود بگیریم.

  نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان، با بیان 
این نکته کــه معلمین باید قدرت تحلیل و تفکر 
داشته باشند، مطرح کرد: معلم باید از عقبه فکری 
و دینی برخوردار باشد؛ چراکه این عقبه دینی و 
فکری است که معلم را در برنامه های خود نظیر 

تولید فکر و اندیشه موفق می کند.
  به گــزارش مهر، حجت الاســلام عبادی زاده 
تصریح کرد: امروز در شرایطی قرار گرفته ایم که 
اگر بخواهیم خود را در مقابل دسیسه های دشمن 
تجهیز کنیم، بهترین و قوی ترین نیرو برای مقابله با 
دشمن معلمان هستند که از دانش آموزان در مقابل 

دشمنان درنده محافظت می کنند.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

معلمان فعالیت تشکیلاتی را به دانش آموزان آموزش دهند

پشت پرده سیاست 

 
کرده اند به این شــرح اعلام کرد: »نهاد ریاست جمهوری، وزارت ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات، وزارت ورزش و جوانان، وزارت نیرو، وزارت آموزش 
و پرورش، وزارت علوم، وزارت راه و شهرســازی، سازمان تامین اجتماعی، 
سازمان برنامه و بودجه و سازمان صدا و سیما«. در عین حال وزارت ارتباطات 
در اطلاعیه این موضوع را تکذیب کرد و گفت: »از ابتدای دولت ســیزدهم تا 
امروز هیچ خودرویی از هیچ شرکت خودروسازی چه در قالب تفاهم نامه و 
چه در قالب ثبت نام خارج از نوبت یا به روش هایی دیگر به وزارت ارتباطات 
و حتی شرکت ها و ســازمان های تابعه آن واگذار نشده و طرح این خبر از 

اساس کذب است.«
چهارشنبه؛ نشست چهارجانبه مسکو

یک منبع آگاه در گفت وگو با خراســان از حضور وزیرخارجه کشــورمان در 
نخســتین نشست چهارجانبه در سطح وزیران خارجه درباره سوریه در مسکو 
خبر داد. ســرانجام پس از چند بار تعویق، به نظر می رســد ۲۰ اردیبهشــت 
)چهارشنبه هفته جاری( برای برگزاری نشست چهارجانبه میان وزیران خارجه 
ایران، روسیه، ترکیه و سوریه در مسکو پایتخت سوریه با هدف بررسی تحولات 
بحران سوریه، نهایی شده و قرار است وزیران خارجه این چهار کشور چهارشنبه 
در مسکو بحث های مهمی درباره شرایط فعلی و آینده سوریه مطرح کنند. این 
نشســت ابتدا بدون حضور ایران برنامه ریزی شده بود که پس از رایزنی های 
مختلف، ایران نیز به این نشست اضافه شد. با این حال روز شنبه مولود چاووش 
اوغلو وزیر امورخارجه ترکیه ضمن اعلام زمان برگزاری نشســت چهارجانبه 
تهران، مسکو، آنکارا و دمشق گفت که مشخص نیست چه کسی از سوی ایران 
در این نشست حضور می یابد. وی علت این موضوع را همراهی امیرعبداللهیان 
با رئیس جمهور ایران در سفر به چند کشور آفریقایی اعلام کرد. با این حال منابع 
موثق در گفت وگو با خراســان ضمن رد اظهارات چاووش اوغلو تاکید کردند، 
رئیس جمهور کشــورمان در هفته جاری سفری به آفریقا ندارد. همچنین یک 
منبع آگاه به خراسان گفت، شخص حسین امیرعبداللهیان وزیرخارجه جمهوری 
اسلامی ایران در نشست چهارجانبه مسکو حضور پیدا می کند. این نشست با 
هدف نزدیک تر کردن روابط آنکارا و دمشق که به دلیل حضور نیروهای ترکیه در 
شمال سوریه با برخی تنش ها مواجه بوده است، برگزار می شود و وزیران دفاع 
و روسای اطلاعات ترکیه، روسیه و سوریه دسامبر گذشته در مسکو ملاقات و 
توافق کردند که این جلســات را برای تضمین ثبات در سوریه و منطقه به طور 
گسترده تر ادامه دهند. ترکیه پیشتر اعلام کرده بود که آنکارا »از مشارکت ایران در 
این روند خرسند خواهد بود.« منابع آگاه سوری نیز همزمان از نخستین نشست 
چهارجانبه وزیران خارجه کشورهای سوریه، ترکیه، روسیه و ایران در مسکو 
در روز چهارشنبه آینده )۲۰ اردیبهشت، ۱۰ می( خبر دادند. به گفته این منابع، 
در این نشست، برداشتن گام های عملی و میدانی در شمال سوریه که در نشست 
هفته پیش وزیران دفاع این چهار کشــور در مسکو مورد توافق قرار گرفت، از 
جمله بازگشایی بزرگراه بین المللی معروف M4 بررسی خواهد شد؛ بزرگراهی 
 که دو شهر حلب و اللاذقیه را از طریق ادلب متصل می کند و گروه های مسلح، 
هم اکنون حدود ۱۲۴ کیلومتر از این جاده راهبردی را تحت کنترل خود دارند. 
بنابر اعلام منابع ســوری، در این نشست، تشکیل یک اتاق هماهنگی میدانی 
مشترک میان ارتش های سوریه و ترکیه در شمال سوریه نیز تایید خواهد شد و 
این اتاق مسئول تدارکات لازم میدانی در شمال سوریه خواهد بود. این در حالی 
است که تا پیش از این، طرف سوری، برگزاری هرگونه نشست در سطح وزیران 
خارجه تا پیش از دریافت تضمین های لازم مربوط به عقب نشینی کامل ارتش 

ترکیه از اراضی سوریه را رد می کرد.

دستور قالیباف برای پیگیری واگذاری خودرو به دستگاه های مختلف از جمله مجلس
پس از انتشــار خبر جنجالی واگذاری خودروهای شاســی بلند به تعدادی از 
نمایندگان، حالا این ماجرا ابعاد دیگــری به خود گرفته و پای دیگر نهادهای 
دولتی که بدون نوبت خودرو دریافت کرده اند، به میان آمده است. پس از آن که 
درویشیان رئیس دفتر بازرسی رئیسی در گفت وگو با خبرگزاری رسمی دولت 
)ایرنا( مدعی شــده بود که تعدادی از نمایندگان توسط یک شرکت واسط و به 
شــکل رانتی خودرو دریافت کرده اند، نمایندگان مجلس خواستار این شدند 
که درویشــیان مدارک و اسناد خود درباره این ادعا را ارائه کند و حتی سلیمی 
عضو هیئت رئیســه مجلس با ادبیاتی متفاوت به اظهارات دفتر بازرسی رئیس 
جمهور واکنش نشــان داد و خطاب به درویشیان اظهار کرد: »چرا درویشیان 
پاسخ نمی دهد وقتی در سازمان بازرســی بود چند ماشین دریافت کردند در 
حالی که ما نسبت به این امر اطلاعات داریم؛ وی در این خصوص سکوت کرده 
است.« پس از این واکنش، درویشیان روز گذشته توضیحاتی ارائه کرد و گفت: 
»گفت و گوی این جانب با ایرنا در دیگر رسانه ها تحریف شده است. صحبتی 
مبنی بر واگذاری خودرو به ۱۰۰ نماینده مجلس نداشتم... تفاهم نامه منعقد شده 
توســط یک شرکت غیروابسته به مجلس با یک خودروساز به منظور دریافت 
خودرو برای افراد متفرقه بوده است. واگذاری خودرو به نمایندگان در ارتباط با 
استیضاح وزیر وقت صمت نیز صحت نداشته و نسبت ناروایی در این خصوص 
به مجلس و دولت داده شــده است.« به رغم اظهارات درویشیان اما محمد باقر 
قالیباف رئیس مجلس در نطق پیش از دســتور خود در صحن علنی مجلس 
خاطر نشان کرد: »با این که تسهیلات واگذاری خودرو در بسیاری از دستگاه ها 
رویه جاری اســت، اما اجازه هیچ واگذاری از طریق ساختار مجلس داده نشد. 
درعین حال به دلیل ادعاهای مطرح شده چه درباره مجلس و چه دیگر دستگاه ها، 
ضروری است تا ابعاد این مسئله به طور کامل بررسی شود. بنابراین مطابق مصوبه 
هیئت رئیســه مجلس طی نامه ای به کمیسیون اصل ۹۰، هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان و حراســت مجلس مأموریت داده شد   به موضوع واگذاری خودرو 
به دستگاه های مختلف ازجمله مجلس با دقت رسیدگی کنند و در  صورتی که 
هرگونه واگذاری به صورت غیرقانونی و خلاف مقررات وجود داشت، مطابق با 
اختیارات مجلــس اقدام قانونی صورت گیرد.« نیکزاد نایب رئیس مجلس نیز 
درباره ادعای علیرضا بیگی نماینده مردم تبریز گفت که وی هیچ فهرســتی از 
نمایندگانی که به ادعــای او خودرو دریافت کرده اند، به هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان ارائه نکرده است.در عین حال   ماجرا به همین جا ختم نشد و احسان 
ارکانی، دبیر کمیته تحقیق و تفحص از نهاد ریاست جمهوری در اظهارات اخیر 
خود اعلام کرد که تعدادی خودروی شاسی بلند به نهاد ریاست جمهوری واگذار 
شده؛ این موضوع هنوز هم ادامه دارد و اسامی نیز در اختیار ماست: »پیش از این 
گفته شد که وظیفه اصلی آقای درویشیان بازرسی و نظارت بر دستگاه های دولتی 
و حوزه ریاســت جمهوری در قوه مجریه است و ایشان در صحبت های خود 
اشاره ای به این موضوع نکردند، اما اطلاعاتی به دست ما رسیده درباره قرارداد 
یکی از شرکت های خودروسازی که محصولات شاسی بلند نیز تولید می کند که 
تعدادی خودرو به وزارتخانه های دولتی و نهاد ریاست جمهوری واگذار کرده و 
این مســیر تداوم دارد. توسط این خودروساز یک بسته فروش ویژه برای افراد 
معرفی شده از وزارتخانه های مختلف اختصاص یافته که اسامی این سازمان ها و 
وزارتخانه ها در اختیار ما قرار گرفته است.« ارکانی در این باره جزئیات بیشتری 
هم ارائه کرد و گفت: »اسناد و مدارکی به دست ما رسیده که حاکی از آن است 
که برخی از دســتگاه های دولتی، خودروهای خارج از نوبت )شاسی بلند( و 
خودروهایــی با حواله های ارزان قیمت دریافت کــرده اند.« وی با اعلام این 
خبر اسامی ۱۰ دستگاه دولتی را که خودروی ارزان قیمت یا حواله ای دریافت 

تازه های مطبوعات
اطلاعات - واقعیت این است که »مسکن و نان« در تنظیم زندگی عادی و چرخه 
معیشت مردم در صدر مشکلات قرار دارد. در این به هم ریختگی مالی - اقتصادی 
که ارزش پول ملی کشور با »دلار« ارزیابی می شود؛ همچنان »حرف درمانی!« نه 

تنها محوریت دارد که مدام در جریان است!
رســالت - چرا برخی با تنگ نظری دایره امر به معــروف و نهی از منکر را تنها 
مســاوی با امر به حجاب و نهــی از بی حجابی می دانند؟ چرا نمی فهمیم بابت چه 
چیزی همه واجبــات در برابر امر به معروف و نهی از منکر همچون قطره آبی در 
مقابل دریای پهناور است؟ چرا زبان این نسل را نمی فهمیم و از قضا گمان می کنیم با 

این اعلام برائت ها و بیزاری جستن ها بهترین کار را انجام می دهیم؟
جوان -چرا به جای این که مردم در جامعه احســاس امنیت کنند، این مجرمان 
خشن هستند که احســاس امنیت می کنند و به راحتی با خودشان چاقو و اسلحه 
حمل می کنند و این نگرانی را ندارند که اگر بازداشت شوند قانون آن ها را از حقوق 
بسیاری محروم خواهد کرد. چرا زندان های کشور به جای این که ندامتگاه باشند، 
باشگاه پرورش مجرمان است به طوری که مجرمی که از زندان آزاد می شود، ترسی 

برای بازگشت به آن جا ندارد؟
فرهیختگان- یکی از خودروســازانی که نامش در بین واگذاری های خارج از 
ضابطه آمده، بهمن موتور است. بیش از ۵۰ درصد از محصولات خودروساز پربحث 

این روزها، شفاف توزیع نشده است!
اعتماد - عباس عبدی با اشاره به حکم اخیر برای سیف و عراقچی نوشت: آقای 
سیف اعلام کرده است که میزان مداخله بانک مرکزی در بازار ارز در دوران او نسبت 
به روســای کل پیش از او در بانک مرکزی، در سطح پایین تری قرار دارد. به طور 
مثال، این عدد در دوره احمدی نژاد به طور متوسط ۳۲ میلیارد دلار بوده است؛ ضمن 
این که ارزان فروشی ارز توسط بانک مرکزی هم در سال های ۸۹ تا ۹۱ به اوج خود 
رسیده بود ولی در دوره خودش ارزان فروشی هم نداشته است. دادگاه نمی تواند در 
برابر این ادعاها بی تفاوت باشد. باید از ضابطین خود استعلام کند که آیا چنین چیزی 

بوده یا خیر؟ اگر بوده چرا علیه آنان اقدام به تشکیل پرونده نکرده اند؟
انعکاس

جماران نوشت: عبدالحسین خسرو پناه دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
پاسخ به این ســوال که وضعیت حجاب در خیابان ها به نسبت چند ماه قبل بهتر 
یا بدتر اســت، تاکید  کرد: وضع کنونی نسبت به اغتشاشات سال گذشته و پیش از 
آن بدتر اســت، اما معتقدم سیر صعودی بی حجابی متوقف شده است. قبل از عید 
پیش بینی شده بود که اگر همین وضعیت ادامه داشته باشد، در تابستان با آمار بالایی 
از بی حجابی مواجه خواهیم شد. وی در خصوص دلیل ابلاغ نشدن سند مهندسی 
فرهنگی توسط رئیس جمهور سابق نیز گفت: ایشان ظاهرا خیلی باورمند به شورا 
نبود که این عدم ابلاغ اســناد نیز در واقع ترک فعل است. حتی بعضی از مصوبات 

دولت قبل توسط دولت فعلی ابلاغ شد.
منیبان نوشت: فریدون عباسی، نماینده کازرون در مجلس: اروپا الکی می گوید 
که می خواهد مکانیســم ماشه را فعال کند، به این حرف ها گوش ندهید. اگر کسی 
بخواهد رجز بخواند و مکانیســم ماشه را برای ایران فعال کند ما موردی سخت تر 
از مکانیسم ماشه را برای آن ها اجرا خواهیم کرد. رژیم صهیونیستی را در کمتر از 

۲۵ سال نابود می کنیم.
چند ثانیه نوشت: حجت الاسلام حسینی قمی در برنامه سمت خدا گفت: رهبر انقلاب 
فرمودند امســال سال مهار تورم اســت، ظاهرا دولتی ها فکر کرده اند امسال سال بهار 
تورم اســت! دقیقا پس از سخنان رهبری، بین دولتی ها مسابقه افزایش تورم به وجود 
آمده. هرروز چشم باز می کنیم و می بینیم اجناس بیش از ۳۰ یا ۴۰ درصد گران شده. 
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مدیرکل ثبت احوال استان بوشهر  اعلام کرد
بلاتکلیفی ۲۰ هزار کارت ملی در بوشهر

  سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها //مدیرکل ثبت احوال 
استان بوشهر با اشاره به سرعت گرفتن صدور کارت هوشمند ملی در 
کشــور گفت: در حال حاضر ۲۰ هزار کارت هوشمند ملی در دفاتر 
پیشخوان دولت و ادارات ثبت احوال این استان باقی مانده که صاحبان 
آنها برای دریافت مراجعه نکرده اند. به گزارش خبرنگار دریا؛ اسکندر 
پاســالار در نشست خبری اظهار کرد: با فناوری داخلی کارت های 
هوشمند ملی، ۱۰ میلیون کارت ایرانیان که طی چندسال اخیر در نوبت 
صدور بود، به دست صاحبان آن رسیده است و انتظار می رود به زودی 
تعهدات ســال گذشته هم اجرایی شده و به زودی شاهد روال عادی 
دراین خصوص باشیم و طی ۲۰ روز تا یک ماه کارت ها صادر شود. 
وی با بیان اینکه بیش از ۹۸ درصد بوشهری های واجد شرایط کارت 
هوشمند ملی )۱۵ ســاله به بالا( آن را دریافت کرده اند، عنوان کرد: 
تاکنون ۴۶ نفر در استان که در نقاط صعب العبور شناسنامه نداشتند 
شناسایی و برای ۱۱ نفرشان شناسنامه صادر شده، مابقی نیز در مراحل 
استعلام و امور اداری است. مدیرکل ثبت احوال استان بوشهر  از پدر 
شدن سه مرد ۷۳ ساله در استان طی سال گذشته خبر داد و بیان کرد: 
بزرگ ترین مادر نیز ۵۳ ساله بوده که پارسال در استان صاحب فرزند 
شده است.پاســالار با بیان اینکه پارسال در هر شبانه روز ۳۷۱ نفر 
ولادت در استان بوشهر شده اند؛ افزود: جمعیت ثبت شده استان به یک 
میلیون و ۲۰۱ هزار و ۲۲۹ نفر رسیده است. به گفته وی، میانگین سن 
 مادران در ولادت فرزند اول ۲۷ سال و بیشترین فراوانی نام برای پسران 
 به ترتیب: محمد، حسین، علی، امیرمحمد و امیرحسین و در دختران

به ترتیب: فاطمه، زهرا، رستا، فاطمه زهرا و زینب بوده است.
فرمانده انتظامی خوزستان:

آرامش و امنیت مردم، خط قرمز پلیس است
 حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // فرمانده انتظامی استان 
خوزستان در مراسم تشییع پیکر شهید مدافع نظم و امنیت سعید ربیعی 
گفت: همیشه و همه حال آرامش، آسایش و امنیت مردم عزیز ما خط 
قرمز پلیس است. به گزارش خبرنگار دریا؛ سردار سید محمد صالحی 
در مراسم تشییع پیکر شهید مدافع نظم و امنیت سعید ربیعی اظهار کرد: 
این شهید والامقام در عملیات دستگیری شرور مسلح و قاتل فراری 
وارد عمل شد و در این عملیات به درجه رفیع شهادت نائل آمد.وی 
افزود: شهید والامقام ربیعی افسری مومن، متدین، شجاع، انقلابی و 
مصداق بارز پلیس در تراز انقلاب اسلامی بود.فرمانده انتظامی استان 
خوزستان گفت: همیشه و همه حال آرامش، آسایش و امنیت مردم 
عزیز ما خط قرمز پلیس اســت.وی افزود: پلیس با عوامل ناامنی، 
مخلان نظم و امنیت، مجرمان حرفه ای، سارقان مسلح، هنجارشکنان 
و افرادی که به هر نحوی بخواهند خدشه ای بر امنیت مردم عزیزمان 
وارد کند با قاطعیت برخورد خواهیــم کرد و گواه بر این مدعای ما 
شهید ربیعی است که با تقدیم جان شیرین خود این را به اثبات رساند 
که ما در راه تامین استقرار، استمرار آسایش و آرامش مردم خوب و 
عزیزمان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.سردار صالحی گفت: 
شهدا در دنیا و در زمان حیات و در زمان شهادتشان مایه خیر، برکت 
و باعث وحدت، همدلی، انسجام و صمیمیت و همچون نخ تسبیحی 
هســتند که مجموعه ای از اقوام و طوایف با گویش های مختلف را 
گردهم جمع می کنند و مصداق بارز و تجلی عینی آن  حضور اقوام 
مختلفی است که در این مراسم با شکوه به منظور تجلیل از مقام شامخ 

این شهید عزیز  گرد هم آمده اند.
دومین اتاق شبیه ساز فرماندهی کشتی کشور 

در بوشهر افتتاح شد
 سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها //با هدف آموزش های 
کاربردی، دومین اتاق شبیه ساز فرماندهی کشتی کشور در هنرستان 
حاج جاسم بوشهر افتتاح شد.به گزارش خبرنگار دریا، استاندار بوشهر 
در این آئین اظهار کرد: افتتاح طرح شبیه ساز اتاق ناوبری کشتی در 
هنرستان فنی و حرفه ای بوشهر در کیفیت آموزش های دریایی خیلی 
موثر است.احمد محمدی زاده افزود: در این شبیه ساز ناخدا، ناوبر و 
یک افسر فرمانده آموزش های لازم را مانند محیط و صحنه های واقعی 
فرا گرفته و ناوبری می کنند.استاندار بوشهر با بیان اینکه در دهه های 
گذشته شبیه سازها وارداتی بودند، تصریح کرد: امروز با تلاش جوانان 
این ســرزمین، شبیه سازها در داخل تولید و باعث یک تجربه عملی 
می شود.وی با تاکید بر آموزش های دریایی در هنرستان های استان 
بوشهر افزود: شبیه ساز کیفیت آموزش دریانوردی را ارتقا می دهد و 
باعث ایجاد تخصص لازم در دانش آموزان می شوند.محمدی زاده با 
بیان اینکه چنین آموزشی هایی باعث کاهش تلفات و حادثه در دریا 
می شود، یادآور شد: هنرستان ها باید به واحدهای صنعتی متناسب 
متصل شوند و ساز و کاری فراهم شود تا تجربه و علم کنار هم باشند.
محمدی زاده با بیان اینکه اگر براساس حوزه کار و کاریابی آموزش های 
فنی حرفه ای انجام بگیرد نیروی بیکاری در جامعه باقی نمی ماند، گفت: 
امروز در منطقه عسلویه و کنگان بدون شرط تحصیل و تنها با ملاک 
مهارت در رشــته های مورد نیاز به ۱۰ هزار نیروی کار نیاز اســت.
مدیرکل آموزش و پرورش بوشهر گفت: هنرستان حاج جاسم بوشهر 
دومین هنرستان مجهز به اتاق کشوری شبیه ساز فرماندهی کشتی است 
که از لحاظ قابلیت توانمندتر و به روزتر اســت.علی موحدی افزود: 
ارزش این شبیه ســازی که مورد حمایت معاونت علمی و فناوری 
رئیس جمهور قرار گرفته،۲ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان است که با 
توجه به تخفیف معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور با مبلغ کمتری 
معادل ۷۰۰ میلیون تومان از محل اعتبارات اســتانی خریداری و به 
هنرستان های دریایی و دانشگاه های کشور عرضه می شود.وی بیان 
کرد: شبیه ساز پل فرماندهی کشتی که جزء بهترین تجهیزات ناوبری 
در تمام دنیاست محیطی است که افسران کشتی در آن هدایت شناور 
ناو و انواع شناورهای سنگین و سبک را برعهده دارند و با کمک این 
دستگاه کاربردهایی چون جست وجو، نجات و پهلوگیری انجام و 
از طریق آن ســفر ایمن تری رقم زده می شود.موحدی ادامه داد: با 
کمک این تجهیزات، دوره های آموزش ناوبری و دریانوردی در این 
هنرستان مطابق آموزش های تراز اول دنیا ارائه می شود.وی گفت: 
با استفاده از این شبیه ساز فراگیران دوره ناوبری دوره های آموزشی 
رادار آرپا، اکدیس، جی پــی اس، ای آی اس، جی ام دی اس را 
آموزش دیده و ســناریوهای متفاوتی را با استفاده از شناورهای 
سبک و سنگین در بنادر و آبراه های متفاوت تجربه می کنند.مدیرکل 
آموزش و پرورش بوشهر افزود: ۱۴۰ هنرستان فنی و حرفه ای و 
کار و دانش دولتی و غیردولتی در اســتان بوشهر فعال است که از 
۲۶۰ هزار دانش آموز این استان ۱۸ هزار و ۳۰۰ نفر آنها در این 

هنرستان ها مشغول به تحصیل هستند.

خبر
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سال بیست و دوم شماره 4156   ســید ابوالحســن جعفری سرویس 
استان ها // استاندار بوشهر با بیان اینکه 
نیکاراگوئه خریدار محصولات پتروشیمی 
استان بوشهر است، گفت: امیدواریم در 
سفر هیات تجاری و اقتصادی نیکاراگوئه 
برای  جدیدی  قراردادهــای  ایران،  به 
افزایش مناســبات تجاری بوشــهر با 

نیکاراگوئه امضا شود. 

به گزارش خبرنگار دریا؛ احمد محمدی زاده 
در نشست با سفیر نیکاراگوئه در ایران اظهار 
کرد: بوشــهر آمادگی کاملی برای افزایش 
مبادلات تجاری با کشور نیکاراگوئه را دارد 
و سرمایه گذاران این کشور نیز می توانند در 
بخش های کشاورزی و انرژی و آبزی پروری 
در اســتان بوشهر سرمایه گذاری کنند. وی 
بیان کرد: با توجه به تولید گوشت باکیفیت 

در نیکاراگوئه و قیمت مناســب، آمادگی 
داریم در صورت فراهم شــدن شــرایط، 
نسبت به واردات گوشت از این کشور تحت 

مراقبت های بهداشتی اقدام کنیم.
  اســتاندار بوشهر اضافه کرد: بیش از ۷۰۰ 
کیلومتر از طول اســتان بوشهر در امتداد و 
هم مرز با خلیج فارس است و با پنج کشور 

حاشیه خلیج فارس نیز همسایه هستیم.   

  محمدی زاده با بیان اینکه حدود صد سال 
پیش، بوشهر مرکز تجارت ایران بوده است، 
افزود: در آن زمان ۱۴ کنسولگری کشورهای 
خارجی در بوشهر مستقر بودند. اکنون نیز با 
کشــورهای خلیج فارس مبادلات تجاری 
قوی داریم و حجــم بالایی از صادرات ما 
به کشــورهای همسایه است. وی بیان کرد: 
بوشهر قطب بزرگ نفت و گاز و پتروشیمی 

است و ۷۴ درصد گاز کشور از بوشهر تامین 
می شود و ۹۰ درصد صادرات نفت از استان 

بوشهر است.
   استاندار بوشهر با بیان اینکه ۵۰ درصد 
به  متعلق  کشــور  پتروشــیمی  تولیدات 
استان بوشهر است ابراز کرد: با راه اندازی 
پتروشیمی،  واحدهای در حال ســاخت 
بوشهر  استان  پتروشــیمی  تولید  ظرفیت 

افزایش می یابد.محمدی زاده به مزیت های 
اقتصادی و تولیدی استان بوشهر اشاره کرد 
و گفت: بوشــهر ۱۵ درصد خرمای کشور 
را تولید و بیش از ۴۰ نوع خرما در استان 
داریم که تنوع زیادی دارد.وی خاطر نشان 
کرد: در تولید میگو نیز بوشهر ۵۰ درصد 
میگوی پرورشی کشور را تولید می کند که 

امسال افزایش می یابد.

استاندار بوشهر:

مبادلات تجاری ایران و نیکاراگوئه افزایش می یابد

دادستان یزد:

آمار مالباختگی یزدی ها بالاست

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
دادستان عمومی و انقلاب استان یزد عمده 
جرائم استان را مرتبط با مواد مخدر، سرقت، 
تصادفات رانندگی و مشروبات الکلی ذکر و 
با بیان این که بیشــترین زندانیان استان 
مربوط به جرائم موادمخدر است، گفت: آمار 
مال باختگی یزدیها به دلیل سرمایه گذاری 
در بخش هــای غیرتخصصی و غیرقانونی 

بالاست. 
  به گزارش خبرنــگار دریا؛ محمدرضا حداد 
در نشســت با خبرنگاران، اظهار کرد: فضای 
رســانه های رسمی اســتان کاملًا نخبگانی و 
هوشمند اســت که جای تشکر دارد و البته در 
فضای غیررسمی خبر و رسانه وضعیت مطلوبی 
نداریم که باید رســانه های رســمی در زمینه 
ســاماندهی این عرصه همکاری کنند. وی از 
رسانه ها خواست با ایجاد آرامش در جامعه، از 
بروز تنش برای مردم خودداری کنند و در هیچ 
حوزه ای به دوقطبی ها دامن نزنند چرا که جامعه 
به اندازه کافی دل زده از این دو قطبی هاست و 
امروز نیازمند امیدآفرینــی و کمک به ارتقای 

آگاهی های عمومی در جامعه هستیم.
  دادســتان با بیان این که رســانه ها علاوه بر 
مطالبه گری تکالیف مســئولان، باید مطالبه گر 
تکالیف گروه های مختلــف دیگر حتی گروه 
عامه مردم نیز باشند، گفت: باید همه در وضعیت 

کنونی جامعه پاسخگوی وظایف خود در قبال 
جامعه باشیم و تلاش کنیم تا سختی ها مردم را 

با مطالبه گری مناسب کاهش دهیم.
  وی در بخش دیگری از سخنانش عمده جرائم 
مربوط به دادسراهای اســتان را شامل جرائم 
مرتبط با مواد مخدر، تصادفات رانندگی، سرقت 
و مشروبات الکلی ذکر و تصریح کرد: بیشترین 
زندانیان و نیز اعدام های استان مربوط به حوزه 
جرائم مواد مخدر است و متاسفانه تبعات این 

جرائم نیز در سطح جامعه کاملًا مشهود است.
  حداد با اشاره به بحث استرداد مجرمان، گفت: 
در همین راستا ۱۰۰ نفر از متهمان جرائم مواد 
مخدر که جزو اتباع بیگانه بودند با پیگیری های 
صورت گفته به کشورشان استرداد شدند و ۲۹۰ 
نفر از محکومــان غیربومی و غیر یزدی نیز به 

استانهای خودشان بازگشت داده شدند.
  وی به اقدامات متعدد مسئولان استان در جهت 
پیشگیری از وقوع جرم سرقت در استان، گفت: 
متاسفانه طی سال گذشــته یک هزار و ۵۱۱ 
نفر در اســتان محکوم به سرقت شدند ولی در 
حال حاضر ۴۹۶ محکوم این جرم در زندانهای 

استان هستند.
  دادســتان به فــوت ۷۰ نفــر در تصادفات 
برون شهری و تعداد بیشــتری موارد در درون 
شهرها، عمده علت این وقایع را تخطی از سرعت 
غیرمجاز ذکر و تصریح کرد: پارسال دو هزار و 
۴۰۰ خودرو با هماهنگی مقام قضایی به دلیل 
سرعت های بحرانی توقیف و به پارکینگ منتقل 
شــدند که عمدتاً به مدت سه ماه و درصورت 
استفاده از مشروبات تا شش ماه در توقیف باقی 
خواهند ماند.وی درخصوص کشــفیات بالای 
مشروبات الکلی در استان، گفت: پارسال ۶۰۰ 

کیفرخواست برای متهمان این پرونده ها تشکیل 
شد و ۹۰ نفر به زندان رفتند.

  وی از تشکیل کارگروه فرار مالیاتی در استان 
خبر داد و گفت: در این باره ۸۰۸ فقره پرونده 
در حوزه صنوف، دلالان و تولیدکنندگان تشکیل 
شــده و در این رابطه تلاش داریم به هیچ وجه 
سراغ کسبه جزء نرویم. حداد در همین رابطه از 
۶۴۶ میلیارد تومان تشخیص فرار مالیاتی در 
اســتان خبر داد و عنوان کرد: پروسه رسیدگی 

این پرونده ها در حال پیگیری است.
  وی در بخش دیگری از سخنانش بر آموزش 
ضابطین در راستای رعایت حقوق مردم تاکید 
کرد و با اشــاره به برگزاری ۳۳ دوره آموزشی 
برای ضابطین بخشــهای مختلف استان، گفت: 
خوشبختانه به طور نسبی وضعیت مطلوبی از 

این حیث در استان داریم.
 حــداد همچنین بــا تاکید بر این کــه قانون، 
فصل الخطاب دستگاه قضا در حوزه حجاب و 
عفاف است، اظهار کرد: در حوزه امر به معرف 
و نهی از منکر و حمایت از آمرین و ناهیان، ۴۷ 
پرونده تشکیل شده ولی نیاز است که رسانه ها 
در این زمینه حقوق جامعه را نیز متذکر شوند 
و با آگاه سازی در این حوزه تنش های مربوطه 
را کاهش دهند.وی وضعیت استان را در زمینه 
بروز قتل های عمد را در قیاس با برخی استانها 
مســاعد ولی در عین حال نامطلوب خواند و 
گفت: پارسال ۲۱ مورد قتل عمد در شهرستان 

یزد و ۶۸ مورد خودکشی اتفاق افتاده است.
  این مقام قضایی اضافه کرد: امسال یک مورد 
قتل عمد داشتیم که پلیس در حداقل زمان قاتل 
را شناسایی و دستگیر کرد ولی نکته مهم در مورد 
اکثر این جرائم، کنترل عصبانیت و هیجانات و 

پرهیز از اخذ تصمیم های لحظه ای است.
  وی در رابطــه با معتــادان متجاهر نیز گفت: 
پارســال ۹۵۰ نفر در این رابطه از سطح شهر 
جمع آوری و به مراکز ترک اعتیاد ارجاع شدند.

حــداد در این رابطه اعلام کرد: خوشــبختانه 
پارسال مجوز ایجاد مرکز ترک اعتیاد ماده ۱۶ 
با پیگیری استاندار اخذ شده که امیدواریم طی 

چند هفته آینده شاهد راه اندازی آن باشیم.
وی همچنین گفت: پناهگاه معتادان، بی خانمان ها 
و کودکان کار شهر یزد نیز اواسط سال گذشته 
ساماندهی شد و خوشــبختانه در آستانه عید 
نوروز کمتر مشــکلی را در این رابطه شــاهد 

بودیم.
  دادســتان با بیان این که پارســال ۵۲۶۰ نفر 
ورودی به زندانهای استان داشتیم، خاطرنشان 
کرد: خوشبختانه در حوزه حمایت از خانواده 
زندانیــان، اقدامات خوبی انجام شــده و ۱۰ 
میلیارد تومان برای حمایــت از خانواده های 
بی بضاعت زندانیان در قالب اقداماتی مانند تهیه 
بسته های معیشتی، کمک به اجاره منزل و کمک 
هزینه تحصیلی این خانواده ها، هزینه شده است.  
حداد با بیــان این که متاســفانه مال باختگی 
مردم در اســتان یزد به دلیل سرمایه گذاری در 
بخش های غیرتخصصی و غیر قانونی زیاد است، 
گفت: طی سال گذشته تعداد ۲۵۲۰ نفر به دلیل 
مال باختگی از طریق فضای مجازی و غالباً به 
واسطه اینستاگرام و بخشی نیز به واسطه خرید 
از شــبکه های ناایمن به دستگاه قضا شکایت 
آورده اند که از مجموع حدود ۱۳ میلیارد تومان 
مال باختگی، تنها دو میلیارد تومان آن مرجوع 
شده و نیاز اســت در این زمینه اطلاع رسانی و 

آگاه سازی به جامعه انجام شود.

  آرزو توکلی ســرویس استان ها // فرماندار رفسنجان 
گفت: پیش بینی می شود امسال از باغات پسته شهرستان 

بیش از ۶۰ هزار تن محصول برداشت شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ حسین رضایی در جلسه راهبردی 
جهاد کشاورزی با حضور مدیرکل حفظ نباتات استان کرمان در 
محل فرمانداری رفسنجان، اظهار کرد: این شهرستان دارای بیش  
از ۸۰ هزار هکتار باغ پسته است که در سال های اخیر با وجود 
تغییرات اقلیمی از جمله سرمازدگی، گرمازدگی، خشکسالی ها 
و دیگر مســائل محصول آنچنانی برداشت نشد. وی بیان کرد: 
امسال سرمازدگی های بهاره توسط کشاورزان کنترل و خسارت 
زیادی به باغات وارد نشد. لذا پیش بینی می شود برداشت ۶۰ 
تا ۶۵ هزار تن محصول را داشــته باشیم.رضایی تصریح کرد: 
امســال بیش از ۲۰۰ هزار تن محصول پسته از باغات کشور 
برداشــت می شود که ۵۰ درصد این محصول مربوط به باغات 
استان کرمان است. وی ادامه داد: از مهرماه سال گذشته تاکنون 
بیش از ۴۷ هزار تن پسته از گمرکات ایران به خارج از کشور 
صادر شده اســت. برداشت و صادرات محصول باید عاری از 
آفلاتوکسین و سموم باقیمانده در پسته باشد لذا باید کمترین مانع 
بر سر راه صادرات قرار گیرد. فرماندار رفسنجان گفت: بیش از 
۹۰ درصد ترمینال های فرآوری پسته در رفسنجان سنتی هستند 

و بقیه مکانیزه که به صورت صنعتی پسته را فرآوری می کنند.

پیش بینی برداشت 
بیش از ۶۰ هزار تن پسته 

از باغات رفسنجان
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امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد بر اساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای 
دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا 
به اين دادگاه ارائه نمايد. مقرراست دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه 

گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدر البيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد.
مختار صادقي 

 رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

دادنامه  
پرونــده کلاســه 140140920001545466 شــعبه دادگاه اصــل 49 قانــون اساســي اســتان هرمزگان تصميم نهايي شــماره 

  .140140390003366268
شاکي : ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( به نشاني استان تهران - شهرستان تهران -  شهر تهران - خالد - اسلامبولي -کوچه - 17 

ستاد - اجرايي فرمان امام )ره( با نمايندگي آقاي احسان کشاورز فرزند احمد . 
اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوي اصل 49 قانون اساسي  

 گردشکار: بتاريخ بيستم اسفند ماه يکهزارو چهارصد و يک پرونده کلاسه 140140920001545466  تحت نظر است دادگاه به تصدي امضاء کننده ذيل تشکيل 
است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره(در استان مکاتبه ای به شماره 181/422562/ن- مورخه 1401/12/10 گرديده و 
با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گرديده دادگاه با عنايت به جميع اوراق و 

محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتي مبادرت به صدور تصميم مي نمايد.
» قرارسرپرستی «

 در خصوص يک قطعه زمين واقع درشهرســتان جاســک، شــهر ليردف، ليردف جنوبی، قطعه 83 به مساحت 2500 مترمربع که حسب پاسخ شماره 
1401/603 مورخ 1401/07/12 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکور غيرمحصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی 
اشخاص زمين خوار و سودجو ميباشد با عنايت جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد، لذا به 
منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در ملک، لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال 
تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی و يا حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 
20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی نمايندگی ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( استان 
هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد بر اساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت 
موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به اين دادگاه ارائه نمايد 
. مقرراست دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 

10 قانون صدر البيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد.
مختارصادقي 

 رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 آگهي مناقصه عمومی 
      شرکت خدمات دریایی و مهندسی کشتیرانی قشم در نظر دارد مناقصه عمومی

 به شماره TN/1402/02 با موضوع عملیات اجرایی تعویض ورق فولادی 
کف و آنولار مخازن سوخت واقع در مجتمع بندری شهید رجایی بندرعباس که 
مشخصات آن به طور کامل در اسناد مناقصه ذکر گردیده است را برگزار نماید.

  از کلیه اشــخاص حقوقی واجد شــرایط دعوت می شود ضمن دریافت 
اطلاعات شرایط کلی مناقصه و مستندات از طریق مراجعه به تارنمای شرکت 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران به نشانی www.irisl.net نسبت به 
تکمیل اســناد مناقصه و تحویل آن به دفاتر حراست این شرکت واقع در 
تهران - میدان شهید طجرلو - خیابان طجرلوی شرقی - شماره 63 - طبقه 
پنجم - کدپســتی 1678695180 و یا بندرعباس، کیلومتر 8 جاده اسکله 
شهید رجایی کدپستی 7917174469، شرکت خدمات دریایی و مهندسی 

کشتیرانی قشم حداکثر تا تاریخ 1402/02/31 اقدام نمایند.
همچنین در صورت سئوال یا ابهام در خصوص شرایط مناقصه، شماره تماس 
 opr.gm@qmsengco.com 33514075 )076( و یا رایانامه به نشانی

پاسخگوی متقاضیان می باشد.

 قرارداد واگذاری زمین به شماره 3701 مورخ 1391/۴/27 
فی مابین خانم فریبا روحانیان با کد ملی 2291790961 

و سازمان منطقه آزاد قشم به آدرس قشم شهرک گلستان کوی بنفشه
 قطعه ۵0 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

   حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون بهبود 
تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی خوزستان 
از افزایش ۲۵ درصدی خرید گندم نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل خبر داد و گفت: خرید گندم از 
کشــاورزان خوزســتانی از مرز یک میلیون تن 

گذشت.
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا، تورج نــوروزی در 
گفت وگویی رسانه ای اظهار کرد: برداشت محصولات 
پاییزه در خوزســتان به اوج خود رســیده و همچنان 
ادامه دارد. معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد 
کشاورزی خوزستان گفت: در حال حاضر ۲ هزار ۸۰۰ 
دستگاه کمباین کار برداشت محصولاتت پاییزه گندم، کلزا 
و جو را در اســتان بر عهده دارند.وی به تأمین سوخت 

کمباین ها در خوزستان اشاره کرد و افزود: هماهنگی و 
پیگیری های لازم در سطح استان و وزارتخانه انجام شده 
و مشکلی در زمینه تأمین سوخت کمباین ها وجود ندارد.
  نــوروزی با بیان اینکه خرید گندم به عنوان مهمترین 
محصول زراعی در خوزســتان همچنــان ادامه دارد، 
تصریح کرد: در حال حاضر بیش از یک میلیون و پنج 
هزار تن گندم از کشاورزان خوزستانی خریداری شده 
که این میزان نســبت مدت مشابه سال قبل ۲۵ درصد 

افزایش داشته است.
  معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
خوزستان اظهار کرد: تا کنون بیش از چهار هزار میلیارد 
تومان به صورت علی الحساب و از طریق بانک عامل 

)کشاورزی( به حساب کشاورزان واریز شده است.

معاون سازمان جهاد کشاورزی خوزستان:

خرید گندم در خوزستان از مرز یک میلیون تن گذشت
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اقتصادی

خبر

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس: 
 گشت شناسایی خانه های خالی 

غیر قانونی است 
  گروه اقتصادی // نایب رئیس کمیســیون عمران مجلس با 
اشاره به اینکه فعالیت گشت شناسایی خانه های خالی غیرقانونی 
اســت، گفت: چنین رویکردی در کنترل اجاره بهای مســکن 
بی تاثیر اســت و برای کنترل بازار اجاره بها باید نظام تعزیراتی 
کشور به درستی عمل کند. کمال علیپور، نایب رئیس کمیسیون 
عمران مجلس در پاســخ به این پرسش که  آیا فعالیت گشت 
شناسایی خانه های خالی برای کنترل بازار اجاره بها تاثیرگذار 
اســت؟ گفت: واقعیت این اســت که فعالیت گشت شناسایی 
خانه های خالی هیچ تاثیری  در کنترل اجاره بها ندارد. افزون بر 
این ما قانونی مصوب نکرده ایم که براساس آن گشت زنی برای 
پیدا کردن خانه های خالی انجام شود.وی در پاسخ به این پرسش 
نیز که آیا فعالیت گشــت شناسایی خانه های خالی  غیرقانونی  
است؟  عنوان کرد: این رویکرد قانونی نیست و دولت  برای کنترل 
بازار اجاره بهای مسکن  باید به سمت اجاره داری حرفه ای برود.
به گفته علیپور  از طریق سیســتم ثبت اسناد و املاک کشور باید 
مشــخص شــود که کدام آپارتمان ها خالی هستند. نایب رئیس 
کمیســیون عمران مجلس با بیان اینکه دولت باید از انبوه سازان 
برای ســاماندهی بازار مســکن کمک بگیرد، افزود: دولت باید 
به انبوه ســازان تســهیلات پرداخــت  و آنها را تشــویق کند تا 
آپارتمان هایی با متراژ کوچک و اجاره بهای مشــخص بسازند.
علیپور  درباره ارسال پیامک برای مالکان آپارتمان های خالی نیز 
بیان کرد: گزارش هایی به دست ما رسیده است که نشان می دهد، 
برای برخی مالکان پیامک های اشتباه ارسال شده است. برای نمونه 
برای شــخصی که اکنون در منزلش سکونت دارد، پیامک مالیات 
ارســال شده. این درحالی اســت که این شخص چند سال پیش 
آپارتمانش را اجاره داده بوده و اکنون خودش در این ملک زندگی 
می کند.وی درباره راهکار مناســب برای کنترل بازار اجاره بهای 
مسکن نیز توضیح داد: نظام تعزیراتی باید به درستی فعالیت کند. در 
واقع برای کنترل بازار اجاره بها  باید نظارت درستی روی  بنگاه ها 
انجام شود . حدود ۶۰ درصد قیمت ها به واسطه دلال بازی برخی 
بنگاه ها شکل گرفته است، چون هرچه قیمت اجاره بها بالاتر باشد 
بنگاه  داران پول  بیشــتری از طرفین معامله می گیرند.نایب رئیس 
کمیسیون عمران مجلس با اشاره به اینکه نظام تعزیراتی در کشور 
رها شده است، افزود: این فقط بازار اجاره بهای مسکن نیست که 
رها شده است، بلکه قیمت ها در بازار گوشت و مرغ و پوشاک نیز 
همین شرایط را دارد. به همین دلیل اگر دولت  قصد کنترل قیمت ها 
را دارد باید نظام  کنترلی هماهنگ را برای همه اصناف اجرا کند، 
زیرا وقتی قیمت آهن و سیمان افزایش می یابد، نمی توان به صاحب 
ملک بگویید، خانه اش را با قیمت کمتری اجاره بدهد. به گزارش 
جام جم؛ علیپور افزود: اگر به مالکان آپارتمان های خالی فشــار 
بیشــتری وارد شــود، آنها خانه های خود را می فروشند و به این 
شکل نقدینگی به سمت دیگری هدایت می شود و در نهایت بخش 

دیگری   دچار مشکل خواهد شد.
معاون روابط کار وزارت کار: 

اخذ چک و سفته از کارگران 
توسط کارفرمایان ممنوع می شود 

 گروه اقتصادی// معــاون روابط کار وزارت کار گفت: اصلاح 
بعضی از قوانین کار با هدف تامین امنیت شغلی کارگران به مجلس 
ارائه شــده است، در این راستا کارفرمایان دیگر حق اخذ سفته و 
چک از کارگران را ندارند. علی حسین رعیتی فرد، معاون روابط 
کار وزارت کار گفت: به منظــور ایجاد تحول و تنظیم روابط کار 
کشور معطوف به رفع دغدغه های مقام معظم رهبری و راهبرد ها و 
اولویت های تعیین شده از سوی رییس جمهور محترم، »کارگروه 
امنیت شغلی و ســاماندهی قرارداد های مدت موقت« متشکل از 
نمایندگان تشــکل های کارگری و کارفرمایی، اســاتید دانشگاه، 
قضات دیوان عدالت اداری، نمایندگان مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی و مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
به میزبانی معاونت روابط کار تشکیل شده است. وی ادامه داد: پس 
از برگزاری جلسات مفصل و بررسی مزایا و معایب قرارداد های کار 
دائم و موقت و اثرات هر یک بر طرفین رابطه کار، اجتماع و اقتصاد 
کشــور، پیش نویس »لایحه اصلاح موادی از قانون کار« تهیه و 
مطابق با ماده ۲۲ آیین نامه داخلی هیئت دولت جهت سیر مراحل 
قانونی تصویب طی نامه شماره ۱۱۸۹۲ مورخ۱۴۰۱/۰۱/۲۸ به 
معاون اول محترم رییس جمهور ارسال گردید. رعیتی فرد اظهار 
کرد: در ۲ سال گذشــته با هدف بهبود وضعیت معیشتی بیش از 
۸۵ درصد بــه حداقل حقوق کارگران اضافه و تلاش شــده که 
شکاف موجود در این خصوص کم شود. رعیتی فرد با بیان اینکه 
در ســال گذشته حداقل حقوق کارگران ۵۷ درصد افزایش داشته 
اســت، گفت: برای تعیین حداقل حقوق کارگری در سال جاری 
نیز تلاش های زیادی صورت گرفت و در نهایت با درنظر گرفتن 
وضعیت تولید و پایداری مشاغل و ... بهترین تصمیم در این حوزه 
اتخاذ شده است. وی ادامه داد: حداقل حقوق سالانه برای کارگر با 
این هدف انجام می شود که کمتر از این میزان امکانپذیر نباشد، اما 
کارفرمایان می توانند با احتساب شرایط، وضعیت کارگر و کارایی 
فرد بیش از حداقل تعیین شده حقوق به کارگران پرداخت کنند و 
مانعی از این نظر وجود ندارد.رعیتی فرد با اشــاره به کمیته حل 
مشــکلات قرارداد های کارگری و امنیت شــغلی کارگران گفت: 
اصلاح بند هایی از قانون کار در این کمیته نهایی شده که می تواند 
بخشی از مشکلات کارگران را خصوصا در زمینه امنیت شغلی رفع 
کنــد. وی تاکید کرد: اصلاح بعضی از قوانین با هدف تامین امنیت 
شغلی کارگران به مجلس ارائه شده است که براساس آن کارگران 
امنیت شغلی خواهند داشت و همچنین کارفرمایان دیگر حق اخذ 

سفته و چک از کارگران را ندارند.

  گــروه اقتصــادی // یک کارشــناس اقتصادی 
گفت: شکســتن انحصار زمین و حرکت به سمت 
ویلایی سازی مســکن، مهم ترین راهکار دولت در 
زمینه مهار تورم و رشد تولید مسکن است که باید 

مورد توجه قرار گیرد. 
  خشایار نادی، کارشناس اقتصادی ، در خصوص ساخت 
خانه هــای ویلایی و تک طبقه که در طرح ملی مســکن 
مطرح شده است، اظهار داشت: خانه های ویلایی به لحاظ 
روحی و روانی شــرایط بهتری را برای ساکنان به وجود 
می آورند و از بروز بیمارهای مختلف از جمله افسردگی 
جلوگیری می کنند، همچنیــن امکان تحرک در خانه های 
حیاط دار بیشتر اســت و این امر به سلامتی افراد خانواده 

کمک می کند. 
  این کارشناس اقتصادی گفت: آپارتمان سازی در کشور بر 
اثر اضطرار در دستور کار قرار گرفته است و قطعاً خانه  های 
حیاط دار با ســبک زندگی ایرانی و فرهنگ ما ســنخیت 
بیشــتری دارد. وی افزود: ســاخت خانه های تک طبقه و 
حیاط دار نیاز به بررسی های دقیق دارد، در برخی شهرها 
و روستاها امکان ساخت این مدل خانه ها وجود دارد و هر 
جایی که امکان ساخت خانه های ویلایی را داریم باید از 

این فرصت استفاده کنیم و این حق مردم است.
  لزوم حمایت دولت از ساخت مسکن ویلایی

   نادی با اشــاره به اینکه قبــلًا در دولت دهم قرار بود 
طرح هایی در زمینــه اعطای زمین بــه خانوارها برای 
ساخت مسکن در دستور کار قرار بگیرد، گفت: در اطراف 
کلانشهرها مانند تهران می توان به خانه سازی پرداخت اما 
مهم است که امکانات لازم از جمله آب، برق و گاز به این 
شهرها ارائه شود، برای ساخت خانه های جدید در اطراف 
شهرها باید دولت حمایت جدی از سرمایه گذاران داشته 
باشد.این کارشــناس اقتصادی ادامه داد: اگر قرار است 
سرمایه گذار در حاشیه شــهرها به خانه سازی بپردازد، 
قطعاً باید تسهیلاتی برایش در نظر بگیریم و مشوق هایی 
ایجاد کنیم تا انگیزه لازم را برای ســرمایه گذاری در این 
بخش ها داشته باشد. به طور مثال، در مسکن ملی باید به 

موضوع تسریع در صدور پروانه ساخت توجه کافی بشود 
و حتی الامکان این زمان کاهش پیدا کند. 

  وی ادامه داد: دولت شخصاً نمی تواند به موضوع خانه 
سازی ورود کند بلکه باید به عنوان یک تسهیل گر باشد 
و بستر لازم را برای فعالیت سرمایه داران و ورودشان به 

مسکن سازی در کشور مهیا کند.
 انحصار زمین در کشور باید بشکند

  نادی در خصوص دلایل مقاومت برخی سازمان ها مانند 
شهرداری ها و ســازمان نظام مهندسی در مقابل ساخت 
خانه های یک طبقه و حیــاط دار، گفت : با وجود اینکه 
خانه های یک طبقه و حیاط دار مزیت های زیادی دارد اما 
شاهد مقاومت برخی افراد و نهادها هستیم و این به خاطر 
منفعتی اســت که برخی افراد و نهادها از آپارتمان سازی 
دارند. وی تأکید کرد: شکســتن انحصار زمین و حرکت 
به سمت ویلایی سازی مهم ترین راهکار دولت در زمینه 
مهار تورم و ایجاد مســکن برای خانوار اســت که باید 

موردتوجه قرار گیرد.
  این کارشناس اقتصادی اضافه کرد: طرح های مختلفی 
را می توان در راستای ساخت مسکن یک طبقه و حیاط 
دار در کشور به اجرا گذاشت، می توانیم در شهرهایی که 
زیر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت دارند و مشــکل زمین وجود 
ندارد، به اعطای زمین به خانوارها بپردازیم تا خانه ویلایی 
بســازند. نادی گفت: حتی می توانیم به کارمندانی که در 
شهرهای بزرگ هستند، در شهرهای کوچک و شهرهای 
خودشان به عنوان مشوق زمین رایگان بدهیم تا از حجم 

تراکم جمعیت در کلان شهرها بکاهیم.
  به گزارش فارس؛ این کارشــناس اقتصادی گفت: برای 
ساخت این منازل باید تسهیلات بانکی با سود کم در نظر 
بگیریم، در برخی شــهرها زمین های خالی زیادی داریم 
که می توانیم از آن ها در راســتای ساخت خانه های یک 
طبقه و حیاط دار استفاده کنیم، از آنجا که زیرساخت ها 
در داخل شهرها وجود دارد، ساخت خانه های ویلایی در 
آن ها با مشکلات کمتری مواجه است و دولت بحث تأمین 

مالی برای ارائه امکانات هم ندارد.

  گــروه اقتصــادی// دســتورالعمل کارمزد 
تراکنش  های خرید کارتی توسط بانک مرکزی 
ابلاغ شد، بر این اساس، دارندگان دستگاه های 
کارتخوان از این پس براســاس جزئیات اعلام 

شده کارمزد پرداخت خواهند کرد. 
   بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران در راســتای 
کارآمدتر شدن شــبکه پرداخت الکترونیکی و ارتقای 
سطح خدمات به کاربران، اصلاحاتی را در نظام کارمزد 
تراکنش  این شبکه اعمال و شیوه نامه جدید را ابلاغ کرده 
است. با تصویب شــورای پول و اعتبار و ابلاغ بانک 
مرکزی از این پس دارندگان دســتگاه های کارتخوان 
)پذیرندگان( بخشــی از کارمزد تراکنش های خرید را 

پرداخت خواهند کرد.
  کارمزد تراکنش کارتخوان چیست؟

  بیش از ۱۱ سال اســت که نظام کارمزدی در شبکه 
پرداخت کشور تغییری نکرده است و حالا بانک مرکزی 
با اجرای این طرح ســعی دارد، کارمزدها در شــبکه 
پرداخت را بروز رســانی کند. براساس نظر کارشناسان 

در حوزه پرداخت، بروزرســانی ایــن کارمزدها 
می تواند شرکت های پرداخت را در توسعه خدمات 
و نوسازی ناوگان خود کمک کند، این کارمزد تعیین 
شده مربوط به دارندگان دستگاه های کارتخوان است 
و بر اساس دستور العمل جدید، کارمزد قابل اخذ از 

دارنده کارت صفر است.
  کارمزد تراکنش  های خرید کارتی چقدر است؟

بر اساس شیوه نامه جدید نظام کارمزد که با هدف برقراری 
تعادل و تناســب میان خدمات دریافت شــده و تقبل 
هزینه های گسترش و پایداری زیرساخت های شبکه 
پرداخت الکترونیکی تنظیم شده، دارندگان دستگاه های 
کارتخوان به ازای هر تراکنش خرید از ۱۲۰۰ تا حداکثر 
سقف تعیین شده بسته به مبلغ تراکنش، کارمزد پرداخت 
می کنند؛ به عبارت دیگر کف این کارمزد تا تراکنش های 
۶ میلیون ریال ۱۲۰۰ ریال و برای تراکنش های بالاتر به 

صورت پلکانی تا سقف تعیین شده، خواهد بود.

 کارمزد قابل اخذ از دارنده کارت صفر است
  با توجه به اصلاحات انجام شده همچنان شبکه بانکی 
و بانک پذیرنده، بالاترین سهم را در پرداخت کارمزد 
تراکنش های خرید کارتی برعهده دارد، همچنین تاکید 
می شــود بر اساس دستور العمل جدید، کارمزد قابل 

اخذ از دارنده کارت صفر است.
  پذیرندگان صنف نانوایی و سوپرمارکت از 

پرداخت کارمزد مستثنی شد
  مطابق با جدول زمانی اجرای این بخشنامه، اصلاح 
نظام کارمــزد پذیرندگان به صورت مرحله ای اجرا 
خواهد شــد و تراکنش های با مبالغ بالا در اولویت 
اجرا هســتند، همچنین تا اطلاع ثانوی پذیرندگان 
صنف نانوایی و ســوپرمارکت از پرداخت کارمزد 
مستثنی شده  و ســهم این صنوف همچنان توسط 

بانک پذیرنده پرداخت خواهد شد.
 چهار اولویت کارمزد تراکنش خرید

در این باره یکی از مطلعان این طرح به فارس گفت: 
ضروری اســت ضمن ابلاغ ضوابــط جدید به همه 
واحدهای ذی ربط از سوی بانک ها، اتخاذ تمهیدات 
لازم به  منظور رعایت کامل موارد زیر در دســتور 
کار بانک /مؤسسه اعتباری غیربانکی قرار گیرد.وی 
توضیح داد: اول آنکه  به منظور ایجاد فضای رقابتی 
بین بانک ها و مؤسســات اعتباری و ارائه خدمات 
مطلوب تر به آحاد جامعه، آن بانک /مؤسسه اعتباری 
می تواند برای همه مشــتریان خــود حداکثر تا ۳۰ 
درصد، برای افراد تحت پوشــش سازمان بهزیستی 
کشور، مستمری بگیران و مددجویان کمیته امداد امام 
خمینی )ره( حداکثر تا ۱۰۰ درصد و برای شرکت های 
دانش بنیان حداکثر تا ۴۰ درصد مبالغ مندرج در جداول 
ابلاغی تخفیف دهد و نرخ های پایین تری را اعمال کند.  
وی اظهار کرد: دوم آنکه در رابطه با ردیف خدماتی 
که عامل زمان در محاسبه کارمزد آن ها مؤثر است، 

آن بانک /مؤسسه اعتباری موظف است در چارچوب 
مفاد بخشنامه شماره مب /۱۱۱ مورخ ۰۲ /۰۲ /۱۳۸۵ 
اقدام کند، بنابراین در محاسبه تعداد روزها باید تعداد 
روزهای واقعی ماه )حسب مورد ۳۰،۲۹ یا ۳۱ روز( و 
تعداد روزهای واقعی سال )حسب مورد ۳۶۵ یا ۳۶۶ 
روز( ملاک محاسبات کارمزد قرار گیرد.وی ادامه داد: 
سوم آنکه در صورت وجود هرگونه ابهام   و یا پیشنهاد، 
آن بانک /مؤسسه اعتباری مکلف است بدواً مراتب را 
حســب مورد به شورای هماهنگی بانک ها یا کانون 
بانک ها و مؤسسات اعتباری خصوصی منعکس و در 
صورت عدم رفع ابهام و تشخیص ضرورت ارائه آن 
به بانک مرکزی، مراتب صرفاً توسط مراجع مذکور به 
این بانک انعکاس یابد. وی افزود: و در نهایت چهارم 
آنکه متوّلی و مسئولیت پاسخ گویی به موضوعات، 
ابهامات و درخواســت های واصله پیرامون کارمزد 
خدمات بانکی ریالی، الکترونیکی و ارزی در بانک 
مرکزی به ترتیب ادارات مستقر در حوزه های نظارت، 

فناوری های نوین و ارزی است .

  گروه اقتصادی // طی روزهای گذشته 
خبرهایی مبنی بر افزایش قیمت بلیت 
از سوی ایرلاین ها مطرح شد و از سوی 
دیگر بلیت هواپیما در سایت ها کمیاب 
شد که به نظر می رسد این دو موضوع 

بی ارتباط به هم نیستند.
  جنجال بر ســر قیمت بلیت هواپیما از سال 
گذشته بوده است و ایرلاین ها مدعی هستند 
که نرخ ارز و تورم عامل اصلی درخواســت 
افزایش ۱۰۰ درصدی از ســوی آنها است و 
به نظر می رســد سازمان هواپیمایی کشوری 
نیز بــا این افزایش حقوق موافق اســت اما 
ایــن کار را ملزم به ابلاغ ســتاد تنظیم بازار 
دانســته؛ در این میان اما برخی از نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی با گران شدن بلیت 
از اساس ابراز مخالفت کرده اند. البته پیش از 
این به افزایش چــراغ خاموش قیمت بلیت 
هواپیما توســط برخی ایرلاین ها اشاره کرده 
بود، اما ســازمان هواپیمایی کشوری درباره 
افزایش غیررســمی قیمت بلیت هواپیما از 
سوی برخی از شرکت های هواپیمایی گفت 
تا زمانی که ستاد تنظیم بازار اعلام نکند، هیچ 
افزایش قیمتی را قانونی نمی داند و به شدت 
با آن برخورد خواهد کرد. با وجود موافقت 
سازمان هواپیمایی کشوری با افزایش قیمت 
بلیت هواپیما، این تصمیم منتظر تصویب ستاد 
تنظیم بازار است و در این میان اما شرکت های 
هواپیمایی و فروشندگان بلیت که در ماه های 
گذشــته به هدف خود نرسیده اند، به صورت 
چراغ خاموش قیمت ها را در مواردی تا ۱۰۰ 
درصد هم افزایش داده اند. با توجه به اینکه در 
اردیبهشت سال ۱۴۰۰ افزایش ۳۰ درصدی 
برای قیمت بلیت هواپیما اعمال شده بود و در 

آبان ماه سال گذشته ۱۰ درصد کاهش پیدا 
کرده است و پس از این ایرلاین ها درخواست 

افزایش ۱۰۰ درصدی را اعلام کردند.
 نامه بــه مخبر بــرای جلوگیری از 

افزایش دو برابری قیمت بلیت هواپیما
  عضو هیأت رئیســه مجلس از ارسال نامه 
به مخبر معــاون اول رئیس جمهور و رئیس 
ستاد تنظیم بازار برای جلوگیری از افزایش 

دو برابری قیمت بلیت هواپیما خبر داد.
  محســن دهنوی عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس در مطلبــی در صفحه توئیتر 
خود نوشــت: »برای جلوگیری از افزایش 
دو برابری قیمت بلیت هواپیماها به مخبر به 

عنوان رئیس ستاد تنظیم بازار نامه نوشتم.
طعم ۴۰ هزار میلیارد تومان بنزین یارانه ای 
زیر دهن ایرلاین ها مــزه کرده و قیمت های 

گران فعلی را می خواهند نجومی کنند.
چراغ سبز به این زیاده خواهی، موج تورم را 

به سونامی تبدیل می کند.«
 کاهــش عمــدی پروازها از ســوی 

ایرلاین ها به زیان آنهاست
  محمــد محمدی بخــش، رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشوری نیز درباره کاهش عمدی 
پروازها از سوی ایرلاین ها برای اعمال فشار 
جهــت افزایش قیمت، توضیــح داده بود که 
کاهش عمدی پروازها از ســوی ایرلاین ها 

واقعیت ندارد چون این کار به زیان آنهاست.
محمدی بخش همچنین به تازگی درباره اینکه 
آیا ایرلاین ها با هدف فشار به مسئولان برای 
موافقت با افزایش قیمت، عرضه را کاهش داده 
و بلیت نمی فروشند، گفت که مجوز پروازها 
فصلی صادر می شــود و این گونه نیست که 
ماهانه یا هفتگی باشــد و به همان نســبت 

برنامه های فروش ایرلاین ها نیز فصلی است 
و هر شرکت هواپیمایی متناسب با شرایط، 
برنامه های فروش را باز می کند. در نوروز 
امسال هم این شایعه مطرح بود که ایرلاین ها 
از عرضه بلیت خودداری می کنند، اما از آمار 
جابه جایی مسافر می توان فهمید که بلیت 
عرضه شده است. امسال حتی با جابه جایی 
۳ میلیون مسافر رکورد جابه جایی مسافر 
نسبت به سال گذشته شکسته شد که شایعه 

عدم عرضه را تکذیب می کند.
 ایرلاین هــا چراغ خاموش بلیت گران 

کرده بودند
  حرمت الله رفیعی، رئیس انجمن صنفی دفاتر 
خدمات مســافرتی درخصوص افزایش صد 
درصدی بلیت هواپیما به مهر گفت: اینکه در 
روز اول فروردین ماه مقام معظم رهبری اعلام 
کرد که امسال، سال مهار تورم است و برخی از 
شرکت ها با توجه به این شعار سال در همان 
فروردین ماه نرخ جدید اعلام کردند و شرایط 
را به نفع خود تمام کردند خودش جای بحث 

دارد.وی ادامه داد: افزایش ۱۰۰ درصدی نرخ 
بلیت هواپیما با توجه به اینکه طی سال های 
گذشته شاهد افزایش قیمت بلیت بودیم صحیح 
نیســت. وی با اشــاره به اینکه برخی هم از 
آزادسازی بلیت هواپیما سود می برند و هم از 
قیمت گذاری دستوری منفعت می برند افزود: 
با توجه به اینکه آزادسازی نرخ پس تصویب 
توسط هیأت دولت صورت گرفت براین اساس 
قیمت گذاری با عرضه و تقاضا صورت گیرد 
و هیچ مرجعی نمی تواند بر قیمت گذاری تأثیر 
بگذارد. رئیــس انجمن صنفی دفاتر خدمات 
مســافرتی در ادامه افزود: همه جای دنیا نرخ 
بلیت هواپیما آزاد اســت در ایران نیز بارها 
شاهد افزایش قیمت بوده ایم این صنعت نیز اگر 
افزایش قیمت دهد همانند صنعت خودرو کسی 
نمی تواند مقابل این افزایش قیمت ایستادگی 
کند.حرمت الله رفیعی در ادامه از افزایش قیمت 
نرخ هواپیما گفت: اعلام شده که ۳ تا ۵ درصد 
مردم از این صنعت استفاده می کنند یعنی این 
صنعت در ایران لوکس محســوب می شود 

پس چرا ۹۵ درصد مردم یارانه ســوخت 
۵ درصدی هــا را دهند که از صنعت لوکس 
استفاده می کنند این به نوعی اجحاف در حق 
۹۵ درصدی است که از این صنعت استفاده 
نمی کنند.وی راهکار عدم افزایش قیمت از 
سوی هواپیمایی ها را اینگونه بیان کرد: اول 
باید سوخت هواپیماها دیگر یارانه ای نباشد 
و ســوخت آزاد استفاده کنند از سوی دیگر 
پروازهای بین راهی را مجاب کنیم که از ایران 
هم مسافر سوار کنند به طور مثال ترکیش ایر 
از ترکیه به مالزی می رود و اگر بلیت مسافری 
از ایران به مالزی را هم ثبت کند و وقتی وارد 
آسمان ایران می شــود در فرودگاه مسافر 
ایرانی را نیز سوار کند عرضه و تقاضا به یک 
ثبات می رسد و هم تحریم ها را دور زده ایم 
هم به سازمان های هواپیمایی ثابت کرده ایم 
که اگر نرخ هواپیما گران شود مردم ترجیح 

می دهند که با نرخ پایین تر بلیت تهیه کنند.
  رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی 
در پایان در خصــوص احتمال کمبود بلیت 
در پیک مسافرتی گفت: همانند قبل از عید 
که برخی از پروازها را نگه داشــتند از عمد 
اما بعدها اعلام کردنــد عمدی نبوده اگر دو 
کاری که گفته ام انجام داده شود شرکت های 
هواپیمایی حاضر می شوند تا با قیمتی که مردم 
می خواهند بلیت بفروشند نه با قیمت ها بالا با 
توجه به اینکه کمبود هواپیما می تواند باعث 

برهم خوردن عرضه و تقاضا شود.
 درخواســت افزایــش ۱۰۰ درصدی 

بلیت هواپیما
  مقصود اسعدی سامانی در خصوص پیشنهاد 
افزایــش ۱۰۰ درصدی بلیت هواپیما به مهر 
گفت: در ســال گذشته افزایش ۳۰ درصدی 

تصویب شــد اما ابلاغ نگردید و اگر در آن 
زمان افزایش بلیت صورت می گرفت دیگر 
پیشــنهاد افزایش ۱۰۰ درصدی در کار نبود 
با توجه به اینکه دلار امروزه بالای ۵۰ هزار 
تومان است و این ضرری برای ناوگان هوایی 
اســت. وی در ادامه افزود: اگر افزایش بلیت 
صورت نگیرد شرکت های هواپیمایی با ضرر 
رو به رو خواهند شد و شاید هم ورشکسته 
شــوند. دبیر انجمن هواپیمایی در خصوص 
اینکه اگر بلیت ها افزایش پیدا کند در تعداد 
سفرها تأثیر دارد یا خیر؟ گفت: افزایش بلیت 
نمی تواند تأثیری بر خرید بلیت داشته باشد 
و این امر حتی می تواند دســت دلالان را از 
بازار بلیت فروشی کوتاه کند امیدوار هستیم 
که سازمان هواپیمایی کشوری و ستاد تنظیم 
بازار با افزایش ۱۰۰ درصدی موافقت کنند.

وی در پایان بیان کرد: با توجه به اینکه پیک 
تابســتان نزدیک اســت و اگر نرخ بلیت ها 
اعلام نشــود شــرکت های هواپیمایی زمین 
گیر خواهند شــد و شاید شاهد کمبود بلیت 
در برخــی از پروازها باشــیم برای نجات 
شرکت های هواپیمایی افزایش ۱۰۰ درصدی 

می تواند کمک بزرگی باشد.
  به گزارش مهر، اساســاً شیوه قیمت گذاری 
دســتوری در بخــش حمل ونقــل هوایی 
پذیرفته شــده نبوده و این قانــون عرضه و 
تقاضاســت که بازار را متعادل می کند. البته 
در عین حال این شــیوه بــرای یک اقتصاد 
آزاد ایده آل بوده و در اقتصاد دولتی موجود، 
این سازوکار پاسخگو نیست. از سوی دیگر 
افزایش قیمت نــرخ بلیت هواپیما آن هم به 
شیوه دستوری باعث شده تا بلیت برخی از 

مسیرها کمیاب شود.

شکست انحصار زمین 
رمز مهار تورم مسکن 

  گروه اقتصادی // شروع فصل تابستان 
با یک چالش اساسی در بخش برق همراه 
می شــود و آن هم ناتــرازی در تولید و 
مصرف اســت که امکان خاموشی را زیاد 
می کند. وزارت نیرو در طول پنج ســال 
گذشــته همواره اقداماتی را برای کاهش 
مصرف برق خصوصا بخش خانگی، تجاری 
و صنعتی انجام داد و بالاخره در تابستان 
گذشــته با مدیریتی که انجام شد بخش 

خانگی بدون خاموشی گذشت. 
  امســال نیز طرح دیگری در حال اجراست 
که مشترکان کم مصرف پاداش می گیرند. طرح 
اختصاص پاداش صرفه جویی در مصرف برق 
امسال در حالی اجرایی می شود که این پاداش 
نســبت به سال گذشــته ۲۰ برابر شده است؛ 
به طوری که مشترکان با کاهش ۱۰۰ کیلووات 
ساعت برق در مناطق عادی ۱۵۰ هزار تومان 
و در مناطق گرمسیر حدود یک میلیون تومان 
پاداش می گیرند. حدود ۸۰ درصد مشــترکان 
خانگی در مناطق عادی هستند و مشترکان این 
منطقه اگر در استفاده از کولر و وسایل روشنایی 
دقت داشته باشند، مشمول پاداش خواهند شد.

امسال مشترکان با صرفه  جویی در مصرف برق 
به ازای هر کیلووات ســاعت تا ۲۰۰۰ تومان 
معــادل ۲۰ برابر هزینه فــروش برق پاداش 
صرفه جویی می گیرند؛ این پاداش نســبت به 
سال گذشته رشد ۲۰ برابر داشته و شامل همه 
مشترکان خواهد شد. طرح پاداش صرفه جویی 
در مصرف برق سال گذشته فقط برای مشترکان 
با مصرف زیر الگو اجرایی شــد به طوری که 
سال گذشته ۴۰ درصد مشترکان برق مشمول 
پاداش شــدند که ۱۳۵۰ میلیارد تومان به آنها 
اختصاص یافت؛ علاوه بر آن هشــت میلیون 
مشترک نیز قبض رایگان دریافت کردند یا از 

وزارت نیرو بستانکار شدند.
 جزئیات طرح صرفه جویی

  آن طــور که وزارت نیــرو اعلام کرده برای 
مشــترکانی که در طرح های مدیریت مصرف 
مشــارکت کنند، پاداش های ویژه ای در نظر 
گرفته شده اســت. البته هشدار هم داده که در 
بخش مدیریت مصرف بــرق بخش خانگی 
دو سیاســت کلی وجود دارد که یکی اجرای 
قانون افزایش پلکانی مصرف برای پرمصرف ها 
و دیگری طرح سراسری پاداش صرفه جویی 
اســت. علی اکبر محرابیان در تشــریح طرح 
سراســری پاداش صرفه جویی می گوید: سال 
گذشته فقط مشترکانی که در چارچوب الگو 
میزان برق مصرفی خــود را کاهش می دادند، 
شامل پاداش می شدند اما امسال همه مشترکان 

می توانند مشمول این پاداش شوند و به میزانی 
که نسبت به سال گذشته مصرف برق خود را 
کاهش دهند، مشــمول پاداش خواهند شد. به 
طور مثال در مناطق عادی که الگوی مصرف 
برق ۳۰۰ کیلووات اســت، اگر مشترکی سال 
گذشــته ۳۰۰ کیلووات بــرق مصرف کرده و 
امسال مصرف خود را به ۲۰۰ کیلووات برساند، 

به میزان ۱۵۰ هزار تومان پاداش می گیرد.
 پاداش برای همه

 حدود ۳۱ میلیون مشترک خانگی در بخش 
برق داریم که با کاهش مصرف خود می توانند 
از این پاداش بهره مند شوند و محدودیتی برای 
مشترکان نیست. حالا این که چگونه می توان 
از این پاداش بهره مند شد باید ادامه مطلب را 
بخوانید. اگر مشــترکی در خرداد سال گذشته 
مصرف برقی حدود ۳۰۰ کیلووات داشــته و 
بتواند ۱۰۰ کیلووات صرفه جویی کند و مصرف 
برق خود را به ۲۰۰ کیلووات برســاند معادل 
میزان صرفه جویی شده پاداش دریافت می کند. 
حالا نکته اساسی اینجاست که با چه اقدامی 
۱۰۰ کیلووات ساعت صرفه جویی خواهد شد. 

 صرفه جویی در مناطق گرمسیر
  وضعیت مشترکان در مناطق گرمسیر متفاوت 
اســت. به این دلیل که دمای هوا بالاتر است 
صرفه جویــی در این منطقه پاداش بیشــتری 
خواهد داشــت. در مناطق گرمســیر، مانند 
استان های خوزستان، هرمزگان، بوشهر و مناطق 
مشابه نیز که معمولا از چند کولرگازی استفاده 
می شــود، اگر از تعداد کمتری کولر اســتفاده 
کنند یا درجه کولــرگازی خود را روی دمای 
آســایش که ۲۴ درجه است، تنظیم کنند یا در 
خاموش کردن لامپ اضافه دقت بیشتری داشته 
باشند، می توانند تا یک میلیون تومان در ماه از 
پاداش کاهش مصرف برخوردار شوند. علاوه  بر 

آن مشــترکان این مناطق با خاموش کردن دو 
کولرگازی اضافه ماهانه می توانند تا یک میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان پاداش برخوردار شوند. این 
پاداش ها در قبض برق مشترکان درج می شود 
و آ نها برای دوره های بعد بستانکار خواهند شد، 
البته وزارت نیرو می گوید اگر امکانش باشــد 
پاداش تعیین شــده را به صورت نقدی نیز به 

مشترکان پرداخت می کنیم.
* بــرای هر کیلووات ســاعت ۲هزار تومان 

پاداش صرفه جویی در نظر گرفته می شود
* متوســط مصرف خانگــی ۳۰۰ کیلووات 

ساعت است
* با صرفه جویی ۱۰۰ کیلووات ساعتی ۱۵۰ 

هزار تومان پاداش بگیرید
* در مناطــق گرمســیر صرفه جویی ۱۰۰ 
کیلووات ســاعتی یک میلیون تومان پاداش 

دارد
* در مناطق گرمســیری خاموش کردن یک 
کولــر گازی یک میلیون و ۵۰۰ هزا رتومان 

پاداش دارد
*۸۰ درصد مشــترکان خانگــی در مناطق 

اقلیمی عادی قرار دارند
* پرمصرف ها منتظر قبوض با تعرفه پلکانی باشند
* در تابستان ۵۰ درصد مصرف برق مربوط 

به وسایل سرمایشی است
* دور کنــد در کولرهای آبی و تنظیم دمای 
برای کولــر گازی درصرفه جویی  ۲۴درجه 

تاثیر دارد
* با ۲۵۰ کیلووات ساعت قبض برق به ۲۵ 

هزار تومان می رسد
* امســال ۲۰ برابــر ســال گذشــته برای 

کم مصرف ها پاداش در نظر گرفته شده است
* وزارت نیــرو به دنبــال پرداخت ریالی به 

مشترکان کم مصرف است

جزئیات دستورالعمل کارمزد تراکنش  های خرید کارتی 

بلیت هواپیما 
باز هم کمیاب شد

کم مصرف های برق 
چقدر پاداش می گیرند؟ 



روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

بیایید طراوت و شادابي
 را با مصرف آبزیان به روحمان هدیه دهیم

 ۵ حوادث

گروه حوادث// ۲ مرد شــیطان صفت در 
نقش مسافرکش در شهرهای خوزستان 
زنان و دختران را پس از آدم ربایی، هدف 

نیت شوم خود قرار می دادند.
  چندی قبل زن جوانی با مراجعه به پلیس 
از گرفتار شدن در دام ۲ مرد شیطان صفت 
که با خودرویشان در نقش مسافرکش او را 

هدف نیت شوم قرار داده بودند خبر داد.
*  التماس های زن جوان

  زن جــوان به مأموران گفــت: در کنار 
خیابان منتظر خودرو بودم تا به خانه بروم 
که خودروی پرایدی با شیشــه های دودی 
جلــوی پایم توقف کــرد و با خیال اینکه 
مرد جوان مســافرکش اســت سوار شدم 
و وقتی روی صندلی جلو نشســتم متوجه 
شدم مرد دیگری در صندلی عقب نشسته 
که رفتارهایش نشــان مــی داد او نیز یک 
مسافر اســت.وی افزود: همه چیز عادی 
به نظر می رســید تا اینکه پس از دقایقی 
مردی کــه در صندلی عقب بود چاقویش 
را نشــانم داد و از من خواست تا گوشی 
موبایل، پول و طلاهایــم را در اختیارش 
قرار دهم. ترسیده بودم و راننده هم می گفت 
صدایت در بیاید کشــته می شــوی که من 
هم همه طلاها، پول و گوشــی موبایلم را 
در اختیارشان قرار دادم اما آنها نیت شوم 

داشــتند و در یکی از خیابان های خلوت 
با بی اعتنایی به التماس هایم من را تســلیم 
خواسته شیطانی شان کردند.بدین ترتیب با 
توجه به حساسیت موضوع مأموران پلیس 
خوزستان وارد عمل شده و تحقیقات میدانی 
برای دســتگیری ۲ جوان شــیطان  صفت 
کلید زده شد.بررســی های ابتدایی نشان از 
آن داشــت که ۲ جوان با خودروی تیبا و 
پراید شیشه دودی در نقش مسافرکش در 
شهرهای خوزستان به شکار زنان و دختران 

مسافر دست می زنند.
* اولین سرنخ

  تجســس ها بــرای دســتگیری ۲ مرد 
شــیطان صفت ادامه داشــت تا اینکه روز 

۵ فروردین ماه امســال مأمــوران پلیس 
خوزستان پی بردند که یکی از شیاطین از 
متهمان ســابقه دار است که با قرار وثیقه از 
زندان آزاد شده و در شهر شادگان زندگی 
می کند.همین سرنخ کافی بود تا مأموران در 
عملیاتی غافلگیرانه این مرد شیطان صفت را 
در مخفیگاهش دســتگیر کنند و زمانی که 
تعدادی از طعمه های این متهم پیش رویش 
قرار گرفتند از شدت ترس بیهوش شدند و 

همگی او را مرد شوم معرفی کردند.
*  کابوس های شیطانی زنان

  یکی از قربانیان گفت: مرد شیطان صفت 
پس از اینکه طلاهایمان را با تهدید چاقو 
گرفت با تهدید مرا مورد آزار و اذیت قرار 

داد و سپس در یک خیابان رهایم کرد و از 
آن زمان به بعد مشــکلات روحی و روانی 
پیدا کرده ام و کابوس می بینم.یکی دیگر از 
زنان ادامه داد: این دزدان خشن فقط طلاها، 
پول و گوشی موبایلم را سرقت کردند اما از 
آن روز به بعد از شدت ترس دیگر جرأت 
بیرون آمدن از خانه را ندارم و همیشه یک 
نفر باید همراهم باشد.مأموران در ادامه پی 
بردند که متهم ۳۶ ساله، سابقه دار و شیشه ای 
است و ۲ همسر و ۶ فرزند دارد که چندی 

قبل با قرار وثیقه از زندان آزاد شده است.
*  اعترافات شیطانی

  متهم در اعترافاتش گفت: با پراید یا تیبای 
شیشــه دودی که پلاک خودروها را نیز با 
پلاک های سرقتی جابه جا می کردیم به همراه 
همدستم از شــادگان به شهرهای مختلف 
خوزستان می رفتیم و در نقش مسافرکش 
زنان و دختران را سوار می کردیم.وی افزود: 
در برخی از سرقت هایمان زنان را هدف نیت 
شوم خود قرار می دادیم و با توجه به اینکه 
پلاک خودروهایمان را تغییر می دادیم فکر 
نمی کردم دستگیر شوم.بنا بر این گزارش، 
تحقیقات برای دستگیری همدست فراری 
متهم ادامه دارد و بازجویی های پلیسی برای 
افشــای دیگر جرایم احتمالی این سارق 

شیطان صفت و همدستش ادامه دارد.

بیهوشی زنان در مواجهه با شیطان مسافرکش
در امتداد تاریکی

آن زمان ۱3 سال بیشتر نداشتم و تنها به خاطر احساسات و عواطف 
آغاز دوران نوجوانی، هیجان زده شــده بودم. هیچ چیزی درباره 
زندگی مشترک نمی دانستم و همین که آن پسر غریبه به من ابراز 

علاقه کرد دیگر دلم را به او باختم و ...
   زن ۲۵ ســاله که مدعی بود از چنگ همسرش گریخته و به پلیس 
پناه آورده است، درحالی که اظهارات همسایگان را به عنوان شاهدان 
ماجرا در گزارش پلیس ۱۱۰، به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
قاسم آباد مشهد نشــان می داد، اشک ریزان به تباهی زندگی اش بعد 
از چند ســال عاشقی خیابانی اشاره کرد و گفت: در یکی از شهرهای 
جنوبی خراسان رضوی به دنیا آمدم و در همان جا تا مقطع راهنمایی 
تحصیل کردم اما هنوز ۱۳ بهار بیشــتر از عمرم نگذشته بود که روزی 
نگاه و لبخند جوانی غریبه توجهم را جلب کرد.آن روز ناخودآگاه من 
هم لبخند زدم و این گونه آن پسر  غریبه به من ابراز علاقه کرد.»حامد« 
از مشــهد و برای انجام کاری به شهرســتان آمده بود که بدین ترتیب 
 روابط پنهانی ما با یکدیگر ادامه یافت. پدر و مادرم که هیچ گاه تصور 
نمی کردند من در آن سن و سال به پسری علاقه مند شده باشم، بدون 
سوء ظن هر آن چه را می خواستم در اختیارم می گذاشتند و کاری به 
تماس های تلفنی مشکوک من نداشتند. خلاصه دیدارهای حضوری و 
روابط تلفنی من و »حامد« حدود ۴ سال طول کشید تا این که بالاخره او 
به خواستگاری ام آمد اما وقتی پدرم ماجرای عشق و عاشقی مرا فهمید، 
با چشمانی اشکبار نصیحتم کرد و گفت: »دخترم این عشق ها چیزی 
جز هوس نیست! و تو تصمیم اشتباهی می گیری که عاقبتی جز بدبختی 
و فلاکت ندارد! ولی حرف های پدرم را نمی فهمیدم! فکر می کردم این 
عشق های خیابانی دیگران است که فرجامی ندارد اما من عاشق حامد 

هستم و با همه سختی های زندگی کنار می آیم! 
  خودم هم نمی دانســتم که براســاس هیجانات و احساسات دوران 
نوجوانی پایه های لــرزان زندگی ام را در یک مــرداب بنا می کنم. 
بــه همین دلیل در برابر مخالفت های پدر و مادرم ایســتادم و آن قدر 
اصرار به ازدواج با حامد داشــتم که آن ها به ناچار پذیرفتند ولی پدرم 
تاکید کرد کــه »زندگی ات را تباه خواهی کرد!« خلاصه با شــور و 
شــوق عجیبی و بعد از ۴ سال عشق خیابانی، پای سفره عقد نشستم 
تا هرچه زودتر زندگی مشــترکم را در کنار همه امید و آرزوهایم آغاز 
 کنم اما این آرزوها نیز ۵ ســال به طول انجامید چرا که »حامد« به هر 
بهانه ای برگزاری مراســم عروسی را به تاخیر می انداخت. او به دلیل 
دوری مســافت کمتر به شهرستان می آمد و من بیشتر با او به صورت 
تلفنی در ارتباط بودم تا این که بعد از گذشت ۹ سال از این عاشقی یک 
طرفه، بالاخره جشن عروسی برگزار شد و من با شور و هیجان قدم در 
زندگی مشترک گذاشتم و به مشهد آمدم. ساعت های زیادی را به انتظار 
می نشستم تا همسرم از سرکار به خانه بیاید و من عاشقانه سفره ناهار و 
شام را پهن کنم! ولی او مدام دیر هنگام به خانه بازمی گشت و رفت و 
آمدهای مشکوکی داشت. از سوی دیگر هم وقتی به خانه می رسید، با 
گوشی تلفن همراهش سرگرم بود و هیچ توجهی به من نداشت. اگرچه 
خیلی از این شــرایط دل آزرده بودم ولی چیزی به »حامد« نمی گفتم. 
تصور می کردم او خسته است و قصد استراحت دارد. بعد از گذشت ۳ 
ســال از این ماجرا، روزی خبر بارداری ام را با هیجان عجیبی برایش 
 بازگو کردم ولی او اخم هایش را در هم کشید و با ناراحتی گفت: مگر 
نمی دانستی که شرایط فرزندآوری را نداشتیم! این موضوع برایم قابل 
باور نبود و به شــدت دلم شکست تا این که در نهایت به طور اتفاقی 
گوشی تلفن او را بررسی کردم و تازه فهمیدم که در مرداب خیانت های 
همسرم افتاده ام. او با زن غریبه دیگری ارتباط داشت و به همین دلیل 
اصرار می کرد تا جنینم را سقط کنم! زمانی که این موضوع را متوجه شدم 
دیگر نتوانستم طاقت بیاورم و با »حامد« به  مشاجره پرداختم. او هم که 
از این موضوع خشمگین شده بود، مرا زیر مشت و لگد گرفت و نه تنها 
قصد داشت جنینم را سقط کند بلکه می خواست مرا هم خفه کند که با 
تلاش زیاد از چنگ او گریختم و با همان لباس های منزل به فروشگاهی 
پناه بردم که مقابل منزلمان بود! همسایگان و اهالی محل هم که اوضاع 
را این گونه دیدند در محل تجمع کردند و به تقاضای من با پلیس ۱۱۰ 
تماس گرفتند که من هم برای اولین بار شجاعت پیدا کردم و از همسرم 
به خاطر خیانت ها و کتک کاری هایش شکایت کردم. دقایقی بعد هم 
با پدرم تماس گرفتم و گریه کنان همه ماجرا را برایش توضیح دادم ولی 
پدرم به هیچ وجه مرا سرزنش نکرد چرا که می دانست اکنون من فقط 
به نصیحت های ۵ سال قبل او می اندیشم!حالا هم تصمیم دارم بعد از 
اثبات خیانت های همسرم، از او طلاق بگیرم تا بتوانم فرزندم را آن گونه 
که دوست دارم تربیت کنم! ولی تازه فهمیدم کسی که در خیابان عاشق 
 دختری می شود، باز هم در خیابان عشق دیگری را تجربه خواهد کرد
 و ... گزارش روزنامه خراســان حاکی است به دستور سرهنگ احمد 
زمانی )رئیس کلانتری قاسم آباد( بررسی های قانونی و روان شناختی 

این پرونده به مشاوران زبده دایره مددکاری اجتماعی سپرده شد.

خیانت بعد از عاشقی خیابانی! 

۱۰ کشته در ۲ تیراندازی مرگبار دیگر در آمریکا
  پلیس »دالاس« تگزاس اعلام کرده اســت که تیراندازی 
در یک مرکز خرید در شمال این شهر منجر به مرگ دست کم 
۹ نفر شــده است. مهاجم با شــلیک پلیس از پای در آمده و 
همچنین هفت نفر دیگر هم در این حادثه مجروح شــده اند که 
وضعیت جســمانی سه نفر از آنها وخیم گزارش شده است.در 
هنگام تیراندازی صدها نفر در این مرکز خرید حضور داشتند که 
پلیس آنها را تخلیه کرده است. شاهدان عینی می گویند ضارب 
را دیده اند که بدون هدف به ســوی همه شلیک می کرده است.

پلیس می گوید مهاجم کشته شده و به گمان پلیس، او در این 
تیراندازی تنها بوده اســت. آن طور که گزارش شده احتمالا 
چند کودک در میان قربانیان هســتند.»جاناتان بوید«، رئیس 
آتش نشانی شهر آلن در شــمال دالاس نیز گفته که هفت نفر 
در محل تیراندازی در دم جان باختند و دو نفر دیگر هم بعد از 
انتقال به بیمارستان بر اثر شدت جراحات جانشان را از دست 
دادند.پلیس گزارش کرده که با شنیدن صدای تیراندازی، افسر 
پلیســی که در محل حضور داشته با تیرانداز درگیر می شود و 
او را هدف قرار می دهد.فرماندار تگزاس این تیراندازی را یک 
»تراژدی وصف ناپذیر« خوانده و گفته آماده هرگونه کمک به 
مقام های محلی است.از سوی دیگر شبکه خبری »ای بی سی 
نیوز« هم به نقل از مقامات ایالتی آمریکا گزارش کرده که در 
تیراندازی در رستورانی در ساحل خلیج »می سی سی پی«، 
یک نوجوان کشــته و شش نفر دیگر نیز زخمی شدند.تاکنون 

مظنون یا مظنونانی مرتبط با این حادثه دستگیر نشده اند.
حریق در یک معدن طلا

 در پرو جان ۲۷ معدنچی را گرفت
   مقامات محلی پرو اعلام کردند که بر اثر آتش ســوزی در 
یک معدن واقع در جنوب این کشــور دست کم ۲۷ معدنچی 
جان خود را از دســت داده اند. این حادثه در یک معدن طلا 
رخ داده و به گفته امدادگران، این افراد بر اثر خفگی ناشــی از 
آتش سوزی جان باخته اند.مقامات محلی همچنین در بیانیه ای 
متذکر شدند که تعداد دقیق کشته شدگان هنوز تایید نشده زیرا 
راهی برای برقراری ارتباط با کارگرانی که احتمالا داخل معدن 
محبوس شده اند، وجود ندارد.در این بیانیه همچنین آمده است: 
اتصال کوتاه ممکن است باعث آتش سوزی شده باشد.پرسنل 
بهداشتی و آمبولانس برای کمک رسانی به مصدومان و نجات 
بازماندگان احتمالی، به محل حادثه اعزام شده اند.همچنین هنوز 
مشخص نیست که آتش تاکنون تحت کنترل درآمده یا به طور 

کامل خاموش شده است.
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حوادث جهان

قتل خونین زن پاکدشتی به دست شوهرش
گروه حوادث// مرد جوان در درگیری با همســرش دست به قتل 
زد و جسد زنش را در پاکدشت رها کرد. سرهنگ مرتضی ملکی، 
جانشین فرماندهی انتظامی پاکدشت گفت: در پی تماس تلفنی با 
پلیس ۱۱۰ مبنی بر پیدا شدن جسد یک زن در یکی از روستاهای 

اطراف شهرستان، بلافاصله مأموران به محل اعزام شدند.
   وی در ادامه افزود: با توجه به حساســیت موضوع، رســیدگی به 
پرونده در دستور کار پلیس آگاهی قرار گرفت و در بررسی های انجام 
شــده در صحنه و معاینه جسد، وجود آثار ضرب و جرح و اصابت 
چاقو در نواحی بدن مشــهود بود که مدارک و مستندات جمع آوری 
شد.سرهنگ مرتضی ملکی خاطرنشان کرد: در بررسی مدارک موجود 
و تحقیقات به عمل آمده، مأموران به شوهر قربانی جنایت شک کردند 
که وی ابتدا منکر هر گونه اختلاف با همسرش شد، اما در مواجهه با 
ادله پلیس، لب به اعتراف گشود و عنوان کرد: پس از دعوا و مشاجره 
با همســرش او را با ضربات چاقو به قتل رســانده و انگیزه خود را 
اختلافات خانوادگی عنوان کرد.جانشین فرماندهی انتظامی شهرستان 
پاکدشت در پایان اظهار داشت: قاتل پس از بازسازی صحنه جرم و 

تکمیل پرونده مقدماتی تحویل مقام قضایی و سپس روانه زندان شد.

  
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزايده اتومبيل به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140102011 
يک دستگاه سواری سيستم پژو تيپ پارس ئی ال ايکس مدل 1385 
رنگ اصلی و فرعی نقره ای نوع رنگ متاليک کشــور سازنده ايران 
شرکت سازنده ايران خودرو کاربری سواری زير کاربری سواری به 
شماره انتظامی ايران 84 - 148 ق 64 به شماره شاسی 11307320 و 
 VIN  0011307320 شماره موتور 12685000630 و شماره بدنه
IRFC11173GK307320 متعلــق به حســين رحيم زاده که به 

موجب سند نکاحيه 13675 مورخ1391/01/10 منجر به صدور اجرائيه و تشکيل پرونده اجرايی 
به شــماره 140102011 عليه حسين رحيم زاده گرديده که حسب درخواست بستانکار پرونده 
اجرايی، خودرو، فوق توسط راهنمايی و رانندگی توقيف سيستمی و در آدرس پارکينگ ميلاد 
ايســين بازداشت فيزيکی ميباشد و توسط کارشناس رسمی دادگستری با مشخصات وضعيت 
خودرونوع پلاک : شخصی موتور : سالم گيربکس : سالم وضعيت لاستيک ها: 90% تجهيزات 
داخلی اتاق : ســالم وضعيت سيستم برقی: ســالم وضعيت بدنه : رنگ و ضربه دارد وضعيت 
ديفرانسيل : سالم نوع سوخت: بنزين تعداد سيلندر : 4 تعداد چرغ: 4 وضعيت شاسی سالم قابليت 
بازسازی و شماره گذاری : دارد اصالت : دارد پلاک و مشخصات : دارد وضعيت داخلی اتاق : 
سالم درصد استهلاک خودرو : 35 % توضيحات: از وضعيت خودرو در پارکينگ ميلاد شهرستان 
بندرعباس بازديد که خودرو سالم و قابل بهره برداری می باشد که با توجه به وضعيت ظاهری 
و فنی سال ســاخت و قيمت روز ارزش پايه کارشناسی به مبلغ 1/500/000/000 ريال معادل 
)يکصدو پنجاه ميليون تومان ( ارزيابی و قطعی گرديده، پس از جری تشريفات قانونی از ساعت 
9 الی 12 در روز يک شنبه مورخ1402/02/31 در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طريق 
مزايده به فروش می رسد. مزايده از مبلغ فوق شروع و به بالاترين قيمت پيشنهادی نقداً فروخته 
می شود، شرکت در جلسه مزايده برای عموم آزاد است  و فروش کلا نقدی ،است شرکت در 
مزايده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزايده به حساب سپرده ثبت ميباشد و حضور خريدار يا 
نماينده قانونی او در جلسه مزايده است و برنده مزايده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت پنج روز از تاريخ مزايده به حساب صندوق ثبت توديع نمايد و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واريز ننمائيد مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و 
به حساب خزانه واريز خواهد شد ، کليه هزينه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده برنده مزايده 
است، ضمناً مزايده حضوری است و در صورتی که مال مورد مزايده در جلسه مزايده خريدار پيدا 
نکند مال با دريافت حق الاجرا و حق مزايده به قيمتی که مزايده از آن شروع می شود به بستانکار 

واگذار می شود.1402/70 م/الف- تاريخ انتشار: 1402/02/19
مریم چمنی - رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

                                        دادنامه  
پرونده کلاسه 140240920000184353 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصميم نهايی شماره 140240390000311110.  

شــاکی : ســتاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه - 17 ستاد 
- اجرايی - فرمان امام )ره( با نمايندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاريخ شانزدهم ارديبهشت ماه يکهزارو چهارصد و دو پرونده کلاسه 140240920000184353 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضاء 
کننده ذيل تشکيل است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/40954/ن 
- مورخه 1402/02/13 گرديده و با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم 

سرپرستی گرديده دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتی مبادرت به صدور 
تصميم  رای مينمايد .

قرار سرپرستی : 
در خصوص يک قطعه زمين واقع در شهرستان جاسک ، شهر ليردف ، ليردف جنوبی ، قطعه 32 به مساحت 2487/50 متر مربع که حسب پاسخ شماره 1402/22 مورخ 
1402/01/20 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکور غير محصور وفاقد سابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمين خوار و سودجو می 
باشد با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در 
ملک ،  لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی 
و يا حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون 
اساسی قرار سرپرستی نمايندگی ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد براساس اين تصميم ستاد موظف خواهد 
بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش 
اقدامات خود را مستمراً به اين دادگاه ارائه نمايد . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی 

و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد . 
مختار صادقی - رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مفقودی نوبت دوم
 سند مالکیت وکارت شناسایی خودرو وانت تویوتا دوکابین تیپ 
هایلوکس پلاک 2۴872 شخصی قشم مالکیت مصیب هرمزی 

شماره شاسی 2003912  شماره موتور 6233۴۵7   مدل 2006 
رنگ  بادمجانی مفقود گردیده و از درجه اعتبارساقط می باشد        

مناقصه
اداره کل بهزیستی استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه زیر را برگزار نماید :

موضوع مناقصه خرید خدمات تخصصی از بخش غیر دولتی برای مراکز مشاوره و خدمات روانشناختی حضوری دولتی و غیر 
حضوری دولتی ) خط 1480( شامل انواع خدمات تخصصی روانشناسی ، مشاوره و راهنمایی ، نظارت تخصصی ) سوپرویژن ( 
، مشاوره حقوقی ، بهزیستی استان هرمزگان از بخش غیر دولتی و استقرار مشاور به میزان تقریبی 1581 ساعت در مراکز مشاوره حضوری یا خط 

1480 به صورت حضوری و یا غیر حضوری ) مکالمه تلفنی ( در استان هرمزگان به مدت یک سال شمسی از زمان عقد قرارداد . 
مهلت ورود به سامانه تدارکات دولت و بارگیری اسناد مناقصه از تاریخ 1402/2/19 الی1402/2/23

مهلت و محل تحویل اسناد : حداکثر تا پایان وقت اداری 1402/3/9 دفتر مسئول سامانه تدارکات دولت  .
مبلغ تضمين شرکت در مناقصه : مبلغ 650/000/000 ریال  ضمانت نامه معتبر بانکی در وجه اداره کل بهزیستی استان هرمزگان 

:مناقصه گرانی می توانند در مناقصه مذکور شرکت نمایند که :
تبصره 1- واجد شرایط تعیین شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت باشند

تبصره 2 بهزیستی در رد یا قبول کلیه پیشنهادها مختار خواهد بود .
تبصره 3 - به پیشنهادات فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش ، فاقد سپرده و سپرده های کمتر میزان مقرر ، چک بانکی و شخصی و ... ترتیب اثر داده 
نخواهد شد .تبصره 4 – با حداقل شرکت کننده پاکات مناقصه بازگشایی می گردد. زمان و محل گشایش پيشنهادات : اداره کل بهزیستی استان 

هرمزگان ساعت 10 مورخ 1402/3/10 روز چهارشنبه دفتر مدیر کل

حوادث 

گروه حوادث// 3کودک و یک زن در بیرجند مورد حمله سگ 
قرار گرفتند. 

   علــی فاضلی فــرد، فرماندار بیرجند گفت: در روســتای 
حســین آباد سادات از توابع شهرستان بیرجند ۳ کودک مورد 
حمله یک قلاده سگ ولگرد قرار گرفتند. وی عنوان کرد: در 
این حادثه یک دختر ۶ ســاله از ناحیه صورت و دست، پسر 
۴ ساله از ناحیه دست و سر همچنین پسر ۱۱ ساله از ناحیه 
پا دچار گازگرفتگی توسط سگ شدند. فرماندار بیرجند گفت: 
این مصدومان بلافاصله با اورژانس به بیمارستان امام رضا)ع( 
بیرجند منتقل شدند که کارهای درمانی و واکسیناسیون آنان 
به موقع انجام شد و ادامه درمان هم در حال پیگیری و انجام 
است. وی ادامه داد: حال عمومی این کودکان خوب گزارش 

شده اســت. فاضلی فرد گفت: این قلاده سگ در ادامه مسیر 
خود به سمت روستای شمس آباد، ۲ قلاده سگ دیگر را مورد 
حمله قرار می دهد. وی افزود: همچنین در روستای شمس آباد 
یک خانم ۵۵ ساله از ناحیه دست دچار گازگرفتگی می شود 
که بلافاصله به بیمارستان منتقل شده و کار درمانی این مصدوم 
هم در حال انجام است و حال عمومی اش خوب گزارش شده 
اســت. فرماندار بیرجند بیان کرد: این قلاده سگ بلافاصله 
توسط تیم دامپزشکی جمع آوری و معدوم شد، نمونه برداری 
و آزمایش برای احتمال مبتلا بودن به بیماری هاری هم انجام 
شده است. وی گفت: همچنین بقایای غذاهایی که مورد استفاده 
سگ های ولگرد در حاشیه روستاهای مذکور قرار می گرفت، 
جمع آوری شــد. وجود ســگ های ولگرد یکی از معضلات 

مناطق شهری و روستایی خراسان جنوبی است و دی ماه سال 
۱۴۰۰ نیز حمله سگ های ولگرد جان یک کودک ۵ ساله در 
امیرآباد بیرجند را گرفت. مسئولان استان بارها درباره افزایش 
تعداد سگ های بلاصاحب در شهرها و روستاها هشدار داده اند.

حمله خونین سگ ولگرد به یک زن و 3 کودک بیرجندی

شناسه آگهی : 1492391
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ویژه  شهرستان  میناب

 حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل 
به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

توسط مدیر کل دفتر نگهداری رویه و ابنیه 
فنی راه سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای انجام شد

بازدید از پروژه های بهسازی
 آسفالت محورهای شرق هرمزگان 

   الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// مدیرکل دفتر نگهداری رویه و ابنیه 
فنی راه سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از پروژه های روکش 
و بهســازی محورهای مهم بستک، لنگه، میناب، جاسک و پل بزرگ 
گابریک در استان هرمزگان بازدید کرد. به گزارش خبرنگار دریا، علیرضا 
سیاهپور مدیر کل دفتر نگهداری رویه و ابنیه فنی راه سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای ضمن بازدید از پروژه های روکش و بهســازی 
محورهای مهم بستک و لنگه در غرب، میناب و جاسک در شرق استان 
هرمزگان آخرین تحولات و شرایط این محورها را بررسی کرد.سیاهپور 
در حاشــیه این بازدید ها گفت: در ســال های اخیر، توجه ویژه ای به 
 محور پر تردد در شــرق و غرب استان هرمزگان شده است و با اجرای 
پــروژه های در دســت اجرا و رفع نقاط دارای اســتعداد تصادف این 
شهرستان ها، شــاهد شکوفایی بیشتر در برقراری ترددی ایمن و روان 
برای تمامی کاربران جاده ای در این حوزه خواهیم بود.سیاهپور افزود: 
روکش محور بندر لنگه -پارسیان درقالب چهار قرارداد به ارزش ۱۴۰ 
میلیارد در دست اقدام است، همچنین تعریض و بهسازی محور لمزان - 
دژگان به طول ۲/۴ کیلومتر به ارزش ۳۰ میلیارد تومان و روکش های 
اجرا شده در محور دژگان-لمزان به طول ۱۴ کیلومتر و مبلغ ۱۲ میلیارد 
تومان انجام شده است.مدیرکل دفتر نگهداری رویه و ابنیه فنی راه سازمان 
ضمن بازدید از پروژه های حوزه شهرستان بندرلنگه بیان کرد: روکش 
آسفالت بندرلنگه -پارسیان با مبلغ قرارداد ۱۹ میلیارد تومان و بهسازی 
 محور پدل- لمزان در شهرســتان بندرلنگه ارزیابی شــد.این گزارش 
می افزاید علیرضا سیاهپور از بهسازی محور جناح -کمشک در شهرستان 
بستک بازدید کرد. بهسازی این محور با قرارداد ۱۲۷ میلیارد تومان در 
حال اجراست.علیرضا سیاهپور در ادامه سفر به استان هرمزگان در بازدید 
از محورهای حوزه شرق اســتان وضعیت محور میناب - سیریک - 
جاسک و جاسک - کنارک، را بررسی و پیشنهادات و راهکارهایی برای 
حفظ و نگهداری رویه این محورهای مواصلاتی ارائه داد.گقتنی اســت 
مدیرکل دفتر نگهداری رویه و ابنیه فنی راه های سازمان برای بر تامین 
اعتبار تعریض و ارتقای بخش مهمی از محور بندرلنگه-چارک و اجرای 
آسفالت حفاظتی از سه راهی چاه شیرین تا میناب و بخش های از محور 
میناب -جاســک قول مساعد داد.این گزارش می افزاید عباس شرفی 
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در بازدید از 
پل بزرگ گابریک در محور جاسک کنارک گفت:با توجه به طرح توسعه 
سواحل مکران، جاده میناب - جاسک و جاسک - چابهار، مورد توجه 
ویژه قرار دارد.وی افزود: همچنین برای ترمیم و احداث دستک برای پل 
رودخانه گابریک و ترمیم دیگر نقاطی که در سیلاب سال های گذشته 

تخریب شدند، تصمیماتی گرفته شد.

خبر

  

  

  

  

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140240920000184689 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصميم نهايی شماره 140240390000311312.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه - 17 ستاد - اجرايی - 
فرمان امام )ره( با نمايندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاريخ شانزدهم ارديبهشت ماه يکهزارو چهارصد و دو پرونده کلاسه 140240920000184689 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضاء کننده 
ذيل تشکيل است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/40947/ن - مورخه 
1402/02/13 گرديده و با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گرديده 

دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصميم  رای مينمايد .
قرار سرپرستی : 

در خصوص يک قطعه زمين واقع در شهرستان جاسک ، شهر ليردف ، ليردف جنوبی ، قطعه 34 به مساحت 2356/41 متر مربع که حسب پاسخ شماره 1402/24 مورخ 
 1402/01/20 کارشــناس رســمی دادگستری ملک مذکور غير محصور وفاقد ســابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمين خوار و سودجو 
می باشد با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در 
ملک ،  لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی و يا 
حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار 
سرپرستی نمايندگی ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد براساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات 
و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمراً 
به اين دادگاه ارائه نمايد . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق 

ماده 10 قانون صدرالبيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد . 
مختار صادقی - رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140240920000184522 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصميم نهايی شماره 140240390000311211.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه - 17 ستاد - اجرايی - 
فرمان امام )ره( با نمايندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاريخ شانزدهم ارديبهشت ماه يکهزارو چهارصد و دو پرونده کلاسه 140240920000184522 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضاء کننده 
ذيل تشکيل است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/40952/ن - مورخه 
1402/02/13 گرديده و با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گرديده 

دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصميم  رای مينمايد .
قرار سرپرستی : 

در خصوص يک قطعه زمين واقع در شهرستان جاسک ، شهر ليردف ، ليردف جنوبی ، قطعه 33 به مساحت 4968/69 متر مربع که حسب پاسخ شماره 1402/23 مورخ 
 1402/01/20 کارشــناس رســمی دادگستری ملک مذکور غير محصور وفاقد سابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمين خوار و سودجو 
می باشد با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در 
ملک ،  لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی و يا 
حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی 
قرار سرپرستی نمايندگی ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد براساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق 
مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود 
را مستمراً به اين دادگاه ارائه نمايد . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش 

دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد . 
مختار صادقی - رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140240920000184768 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصميم نهايی شماره 140240390000312661.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه - 17 ستاد - اجرايی - 
فرمان امام )ره( با نمايندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاريخ شانزدهم ارديبهشت ماه يکهزارو چهارصد و دو پرونده کلاسه 140240920000184768 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضاء کننده 
ذيل تشکيل است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/40941/ن - مورخه 
1402/02/13 گرديده و با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گرديده 

دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصميم  رای مينمايد .
قرار سرپرستی : 

در خصوص يک قطعه زمين واقع در شهرســتان جاســک ، شــهر ليردف ، ليردف جنوبی ، قطعه 35 به مساحت 2500 متر مربع که حسب پاسخ شماره 1402/25 مورخ 
 1402/01/20 کارشــناس رســمی دادگستری ملک مذکور غير محصور وفاقد سابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمين خوار و سودجو 
می باشد با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در 
ملک ،  لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی و يا 
حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی 
قرار سرپرستی نمايندگی ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد براساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق 
مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود 
را مستمراً به اين دادگاه ارائه نمايد . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش 

دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد . 
مختار صادقی - رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140240920000184926 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصميم نهايی شماره 140240390000312874.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه - 17 ستاد - اجرايی - 
فرمان امام )ره( با نمايندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاريخ شانزدهم ارديبهشت ماه يکهزارو چهارصد و دو پرونده کلاسه 140240920000184926 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضاء کننده 
ذيل تشکيل است ملاحظه می گردد از نمايندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/40051/ن - مورخه 
1402/02/12 گرديده و با توجه به اينکه امکان هرگونه اقدام جهت تعيين تکليف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گرديده 

دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده با استعانت از درگاه احديت متعال در خصوص درخواست ستاد ياد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصميم  رای مينمايد .
قرار سرپرستی : 

در خصوص يک قطعه زمين واقع در شهرستان جاسک ، شهر ليردف ، ليردف جنوبی ، قطعه 37 به مساحت 2487/50 متر مربع که حسب پاسخ شماره 1402/27 مورخ 
 1402/01/20 کارشــناس رســمی دادگستری ملک مذکور غير محصور وفاقد سابقه ثبتی معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمين خوار و سودجو 
می باشد با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده قطعه مذکور متضمن اين مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگيری از سوء استفاده و تصرف در 
ملک ،  لازم است يک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهيه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعيين شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقيقی و يا 
حقوقی محافظت نموده و مانع تضييع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحيه آيين نامه نحوه رسيدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی 
قرار سرپرستی نمايندگی ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام ميدارد براساس اين تصميم ستاد موظف خواهد بود وفق 
مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهيت موضوع و تعيين تکليف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظايف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود 
را مستمراً به اين دادگاه ارائه نمايد . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( نمايندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش 

دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبيان تصميم بعدی را اتخاذ نمايد . 
مختار صادقی - رئيس دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

   

گروه شهرســتان//  کالای ملوانی یا ته لنجی 
ظرفیتی اســت که برای کمک به معیشــت 
مردم ساحل نشین در نظر گرفته  شده و کالای 
ته لنجی به کالایی گفته می شود که صاحبان 
لنج و خدمه مجاز به واردات آن هســتند اما 
ظاهرا تعداد کم سفرهای ته لنجی )یک سفر( 
برای همسایه های دریا در بندر قدیمی تیاب 

صرفه اقتصادی ندارد. 
  عمــده کالاهایی که با تجــارت ملوانی وارد 
کشور می شود در بازارهای شهرهای ساحلی و 
نزدیک ســاحل به فروش می رسد و عده ای از 
این طریق امرار معاش می کنند اما در این سال ها 
مسائلی ایجاد شده توجه مسئولان را می طلبد و 

فعالان این عرصه به بیان آن ها پرداخته اند.
*  تجارت، شغل ریشه دار ساحل نشینان 

  نماینــده لنجداران بندر کــرگان در خصوص 
شــرایط فعالیت ملوانــان و لنج داران شــرق 
هرمزگان صحبت های خود را اینگونه آغاز کرد: 
درد فقری کشیده ام که مپرس، گشته ام تمام ایران 
و آخر کار شغلی برگزیده ام با یکبار حقوق در 

یکسال که مپرس...
  حســن ملاحی با بیان اینکه شــرکت تعاونی 
داشــتیم و آن را غیر فعال کــرده و به صورت 
نمایندگی پیگیر کارهای ملوانــان و لنج داران 
بندر کرگان هســتیم، افزود: مردم مناطق مرزی 
و ساحل نشــینیان با توجه بــه اینکه دولت ها 
نتوانسته اند اشتغال و اقتصادشان را تامین کنند به 
ناچار شغل اجدادی و ریشه دار خانواده هایشان 
را انتخاب کــرده و ادامه می دهنــد.وی ادامه 
داد: تا ســال ۱۳۹۷ می گفتند لنج داری باید به 
گونه ای باشد که ملوان در ۶ سفر از معافیت های 
مختلف برخوردار باشد تا بتواند معیشت خود و 
خانواده اش را تامین کند اما از آن ســال به بعد 
شــرایط تغییر کرد.نماینده لنج داران بندر کرگان 
ابراز کــرد: اما نگرش مرکزنشــینان به تدریج 
تغییر کرد و تعداد ســفرها در ســال ۱۳۹۹ به 
ســه سفر کاهش یافت و با این نگرش موفق به 
تامین زنجیره معیشــت در این مناطق نشدند و 
آثار نامطلوبی داشته است.ملاحی خاطر نشان 
کرد: تعداد ســفرها در سال ۱۴۰۰ به ۲ سفر و 
تا بهمن ســال گذشته به یک سفر کاهش یافت 
و در دهه فجر از یک ســفر به ۲ سفر افزایش 
یافت اما شــرایط آن به گونه ای تنظیم شده که 
ملوانان شرق هرمزگان تا امروز نتوانسته اند سفر 
دوم خود را انجام دهند و پایان خرداد هم مهلت 

استفاده سفر دوم منقضی می شود.وی ابراز کرد: 
استفاده از سفر دوم نیازمند داشتن تخصص برای 
دریافت کد هشت رقمی سامانه جامع تجارت و 
همچنین اظهار کالا در سامانه گمرک است و این 
ابتدای بروز مشــکل برای ملوانان است.نماینده 
لنجداران بندر کرگان خاطر نشان کرد: ۲ سامانه 
مطرح شده برای اســتفاده تجار و شرکت های 
بزرگ بوده و متناســب با نیازهــا و کالاهای 
ملوان طراحی نشــده اند، اما مســئولان تاکید 
می کنند چاره ای جز اســتفاده از این سامانه ها 
وجود ندارد و همین مســاله موجب شده نتوان 
از این سامانه ها استفاده کرد.ملاحی توضیح داد: 
با توجه به شــرایط در نظر گرفته شده در این 
سامانه ها ملوان تنها می تواند کالایی را وارد کند 
که نمایندگی پس از فروش آن در کشور وجود 
داشته باشد و یا اینکه خود باید نمایندگی کالا را 
اخذ و در کشور ایجاد کند که این، برای ما شدنی 
نیســت.وی با بیان اینکه کوه را با این بزرگی 
می توان هموار کرد اما حرف ناهموار را هموار 
کردن مشکل اســت، گفت: مخالف رصد شدن 
کالا نیستیم، تقاضا هم داریم ما را به سامانه های 
بزرگ ســوق ندهند و اظهار خلاف واقع را هم 
از ملوان نخواهند که مســوولیت آن از صفر تا 
۱۰۰ با ناخدا است.نماینده لنج داران بندر کرگان 
افزود: اگر کالایی وارد شرق هرمزگان می شود 
برای استفاده اهالی شهرستان و در نهایت مرکز 
هرمزگان بوده و هیــچ تاجر غیر بومی در این 
منطقه فعالیت ندارد،  مســوولان شهرســتان و 
نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس شورای 
اســلامی هم مشــکل را از نزدیک مشــاهده 
کردند.وی اشــاره کرد: مســوولان هم تلاش 
کرده کالاهای ملوانی را در ســامانه ثبت کنند 
اما تاکنون نتوانســته اند و به بن بست خوردند و 
بزرگ ترین مشکل، ثبت نمایندگی پس از فروش 
کالاها بود.ملاحی گفت: ملوان به ازای هر سفر 
یک هزار درهم امارات برابر با ۱۴ میلیون تومان 
دریافتی دارد که باید از خود بپرسیم با این میزان 
دریافتی می توان برای یکسال معیشت خانواری 
را در شــرایط امروز اقتصاد کشور تامین کرد.! 
آیا مســوولی حاضر می شود و می پذیرد با این 

شرایط در مرز زندگی کند.
  مدیرعامل شرکت تعاونی لنج داران نگین بندر 
تیاب در خصوص مشکل فعالیت ملوانی در بندر 
تیاب هرمزگان گفت: تعداد سفرهایی که ملوانان 
می توانند بار ملوانی داشــته باشند از چهار سفر 

در سال به یک سفر در سال کاهش یافته است 
و همین مساله فعالیت در این زمینه را از صرفه 
اقتصادی انداخته است.یعقوب بازماندگان قشمی 
ادامه داد: همین مســاله موجب شده بسیاری از 
لنج ها و لنــج داران فعالیت خود را از هرمزگان 
به استان بوشــهر منتقل کنند چونکه زمینه این 
فعالیت در آن اســتان مســاعدتر است و بارها 
در این خصوص با مســوولان استانی مکاتبه 
شــده اســت.مدیر بازارچه مرزی تیاب اضافه 
کرد: معیشت بســیاری از خانواده های ملوانان، 
رانندگان و کارگران به واسطه همین بیشتر بودن 
فعالیت و تعداد سفرهایی که ملوانان می توانستند 
با خود بار ملوانی حمل کنند از این طریق تامین 
می شــد اما اکنون این بازارچه رونق خود را از 
دست داده است.وی افزود: لنج ها از بندر تیاب 
به امارات و عمان سفر تجاری انجام می دادند و 
فعالیت در گمرک بندر تیاب هم بیشــتر بود که 
امیدواریم فرماندار ویژه میناب به همراه نماینده 
مردم شرق هرمزگان در مجلس شورای اسلامی 
بتوانند مشکل تجارت ملوانی این استان را حل 

کنند.
  مدیرعامل شــرکت تعاونی لنجــداران نگین 
بندر تیاب خاطر نشــان کرد: یکی از عوارض 
نامطلوب کاهش سفرهایی که ملوانان می توانند 
 با خــود کالا حمل کنند ســوق یافتن افراد به 
سمت قاچاق ســوخت بوده که امید می رود با 
برداشته شــدن این محدودیت شرایط بهتری را 
شاهد باشیم.مدیرعامل شرکت تعاونی لنجداران 
نگین بندر تیاب خاطر نشــان کــرد: یکی از 
عوارض نامطلوب کاهش سفرهایی که ملوانان 
می توانند با خود کالا حمل کنند ســوق یافتن 
افراد به ســمت قاچاق ســوخت بوده که امید 
می رود با برداشــته شدن این محدودیت شرایط 
بهتری را شاهد باشیم.بازماندگان قشمی یادآور 
شد: ۸۰ لنج در گذشــته در بندر تیاب فعالیت 
می کرد که بر روی هر کدام حداقل ۶ تا هشــت 
ملوان شاغل بود اما اکنون همانطور که گفته شد 
لنج ها یا به استان بوشهر رفته اند و آنجا مشغول 
بکار هستند یا اینکه فعالیت شان بسیار کم شده 

یا غیر فعال شده اند.
* فرماندار: درصدد کاســتن از مشکل های ملوانان 

هستیم
  معاون اســتاندار و فرماندار ویژه میناب گفت: 
درصدد کاهش هزینه های تجارت ملوانی برای 
شاغلان این بخش از اقتصاد شهرستان هستیم و 

تلاش داریم این شغل حفظ شود که در این راستا 
همکاری و همراهی گمرک کشور حائز اهمیت 
اســت.مجید سلحشور روز شنبه در گفت و گو 
بــا خبرنگار ایرنا افزود: فعالیت تجاری و داد و 
ستد از شغل های ریشه دار، قدیمی و خانوادگی 
ســاکنان ســواحل به خصوص سواحل میناب 
است که خانوارهای ســاکن در این شهرستان 
از گذشته های بسیار دور به این فعالیت مشغول 
بوده و ســوابق تاریخی هم این موضوع را بهتر 
نشــان می دهد.وی ادامه داد: اکنــون یکی از 
مشکلات ملوانان، کار با سامانه جامع تجارت 
بــرای ثبت آماری اســت که رفع این مســاله 
با آموزش قابل حل اســت و بنا شده سازمان 
صنعت، معدن و تجارت هرمزگان آموزش های 
لازم را به ملوانان بدهد تا بتوانند نسبت به ثبت 
آماری کالاها اقــدام کنند.فرماندار ویژه میناب 
اضافه کرد: موضوع دیگر کاهش هزینه ها بوده 
که برای این منظور نیاز به همراهی گمرک کشور 
است و مسوولان گمرک استان نیز در این زمینه 
قول مساعد داده اند.سلحشور بیان کرد: البته در 
این زمینه بیشتر مباحث قانونی مطرح است که 
این می تواند فرآیندی زمان برَ باشــد و استاندار 
هرمزگان نیز به این موضوع توجه داشته و پیگیر 

مسائل ملوانان هستند.
*  دولت سیزدهم، پیگیر افزایش سفرهای ملوانی

  مهدی دوســتی، استاندار هرمزگان نیز چندی 
پیش بــا تاکید بر لزوم اصلاح رویه های ملوانی 
 گفت: ضعــف بهره وری حمــل و نقل دریایی، 
پایین بودن ظرفیت بنادر کوچک و مشــکلات 
نرم افزاری ســبب شــده که ســرمایه گذاری 
انجام شده توســط لنج داران بازگشت مطلوبی 
نداشــته باشد.دوستی گفت: کم بودن تعداد سفر 
ته لنجی ملوانان باعث می شود که صاحب لنج 
در همان یک سفری که می رود بخواهد تمامی 
هزینه های جاری و خدمه را جبران و کســب 

درآمدی هم داشته باشد که همین امر مشکلاتی 
را ایجاد می کند.اســتاندار هرمزگان با اشاره به 
پیگیری های انجام شده برای دریافت مجوز سفر 
دوم ته لنجی، گفت: تعداد ســفرهای ته لنجی 
باید به حــدی افزایش پیدا کند که حمل و نقل 
بهره ور شــود و لازم نباشد، لنج ها با تجارت به 
دنبال کســب درآمد باشند.وی گفت: امیدواریم 
که مجوز ســفر دوم ته لنجی را دریافت کنیم.

اســتاندار هرمزگان اظهار کرد: رویکرد ما در 
مواجهه با کالاهای ته لنجــی، آزادی تردد در 
سراسر استان و ســخت گیری برای جلوگیری 
از خروج آن ها از مرزهای استان است چرا که 
یکی از مزیت های استان هرمزگان خرید است 
و مسافران و گردشگران با این رویکرد به استان 
سفر می کنند، اما ارسال کالاها به سایر استان ها 
این مزیت اســتان در جذب گردشگر را ضعیف 
می کند.به گزارش ایرنا، دوستی با بیان اینکه به 
دنبال به رسمیت شناختن تجارت خرد در کشور 
هستیم، گفت: تمامی زیرساخت ها و سامانه ها 
 نیــز برای این نــوع تجارت باید ایجاد شــود 
 تا با تشــویق و ترغیب مــردم، ضمن تفکیک 
حمل و نقل از تجارت، بهره وری در این پیشــه 

را بالا ببریم.
  فعالیت هــای دریانــوردی و تجارت دریایی 
ملوانان مینابی سابقه ای طولانی دارد و تجارت 
با شیخ نشــین های حاشیه خلیج فارس و بنادر 
را می توان در ســوابق فعالیت های این مردمان 
مشاهده کرد و امید می رود تلاش های مسئولان 
برای رفع مسائل ملوانان شرق هرمزگان نتیجه 
بخش باشد.ته لنجی نوعی واردات کالا به همراه 
ملوان است که در بنادر جنوب کشور رواج دارد 
و طبق قانون »کالای ته لنجی یا ملوانی، کالایی 
است که صاحبان لنج و خدمه مجاز به واردات 
آن هستند« بندر تیاب در شهرستان میناب استان 

هرمزگان واقع شده است.

افزایش سفرهای ته لنجی خواسته بندرنشینان تیاب
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تاکید معاون درمان وزارت بهداشت:   

اعلام پایان »وضعیت اضطراری«
 به معنای پایان کرونا نیست

گروه سلامت // معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های 
 واگیر وزارت بهداشت ضمن تشریح علائم ابتلا به 
تــب کریمه کنگو، گفــت: تب کریمــه کنگو از 
بیماری هایی است که هر سال تعدادی از موارد آن 
مشاهده می شود و بنابراین باید موازین بهداشتی را 

جهت پیشگیری از این بیماری رعایت کرد.
   دکتر بابک عشــرتی درباره چگونگی ابتلا به تب 
کریمه کنگو و علائم آن، گفت: تب کریمه کنگو یکی 
از انواع بیماری  های ویروسی است که علائم آن تب 
به علاوه خونریزی است. به طوری که به دنبال تب، 
بیمار دچار انواع خونریزی می شود؛ اعم از خونریزی 
داخلی یا خونریــزی از بینی و ... که این خونریزی 

می تواند ادامه یابد تا زمانیکه به ســمت کشــندگی 
پیش رود.وی افــزود: ویروس تب کریمه کنگو در 
ترشحات و بدن دام قرار دارد. معمولا دام های مبتلا 
به این بیماری علامت ندارند. زمانیکه ترشحات این 
دام ها با فردی تماس یابد و این ترشحات از طریق 
دستگاه تنفسی وارد بدن فرد شــود، آن فرد دچار 
آلودگی می شود.عشــرتی با بیان اینکه تب کریمه 
کنگو بیماری مشــترک بین انسان و دام است، ادامه 
داد: بهترین کاری که می توان برای پیشگیری از ابتلا 

به تب کریمه کنگو انجام داد، این است که ذبح دام ها 
حتما باید زیر نظر دام پزشــکی باشد. در عین حال 
باید توجه کرد که ویروس تب کریمه کنگو نســبت 
به اسیدی شدن بسیار حساس است، بنابراین گوشت 
که ذبح می شود، باید چند ساعتی در دمای معمولی 
بماند تا مقداری خاصیت اسیدی بگیرد و بعد منجمد 
شــود. همین موضوع باعث می شود که ویروس از 
بین برود.وی تاکید کرد: گروه هایی که در حوزه ذبح 
دام، توزیع و حمل و نقل گوشت هستند، حتما باید 

از ماســک و دستکش استفاده کرده و سعی کنند که 
هربار که با گوشت در تماسند، دست هایشان را با آب 
و صابون بشویند. همچنین می توانند عینک محافظ 
داشته باشند که خون و ترشحات در چشم شان نرود.
وی همچنین در توصیه هایی به مردم گفت: مردم و 
به ویژه زنان خانه دار، اگر گوشت می خرند، مطمئن 
باشــند که آن گوشت تحت نظارت دامپزشکی ذبح 
شده و از مراکز مجاز گوشت بخرند و زمانی هم که 
گوشت را خرد می کنند، حتما دست هایشان را با آب 
و صابون بشــویند. در عین حال گوشت را هم در 
زمان پخت، به طور کامل بپزند.عشرتی با بیان اینکه 
مرگ و میر در این بیمــاری به زمان مراجعه بیمار 

به بیمارستان و سرعت انجام درمان ها وابسته است، 
گفت: مهمتریــن علامت تب کریمه کنگو تب، حال 
عمومی بد و خونریزی است که این خونریزی ممکن 
است از بینی یا به صورت سرفه و خلط خونی باشد 
یا ممکن اســت به صورت خون در مدفوع باشد که 
این خون یا در مدفوع است یا به صورت سیاه رنگ 
و ناشــی از خونریزی در قسمت های بالاتر دستگاه 
گوارش باشد.عشــرتی با بیان اینکه یک مورد ابتلا 
به تب کریمه کنگو هم حائز اهمیت است، گفت: تب 
کریمه کنگو از بیماری هایی است که هر سال تعدادی 
از موارد آن را داریم و باید موارد بهداشتی را رعایت 

کنیم.

 علائم تب کریمه کنگو 

 03:36:49 اذان صبح
05:00:43
11:41:24 
18:22:24
18:40:04

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:55:09 اذان صبح
05:24:03
12:11:48 
18:59:54

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

 03:53:44 اذان صبح
05:19:35
12:03:09
18:47:04 
19:05:05

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

 03:12:05 اذان صبح
04:38:37
11:23:09 
18:08:02
18:26:11

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

03:44:46 اذان صبح
05:11:25 
11:56:08
18:41:11
18:59:21

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

 03:24:41 اذان صبح
04:52:14
11:38:09 
18:24:26 
18:42:46

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:45:31 اذان صبح
05:13:33 
12:00:08 
18:47:04
19:05:29

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:30:27 اذان صبح
05:00:11 
11:49:00
18:38:11 
18:56:53

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب19:18:27 اذان مغرب اذان مغرب

گروه ســلامت //معاون درمــان وزارت 
بهداشت تاکید کرد: اعلام پایان وضعیت 
اضطراری کرونا به هیچ عنوان به معنای 
پایان وجود کرونا نیست؛ سازمان بهداشت 
جهانی تنها »شرایط اضطراری« را پایان 

یافته اعلام کرده است. 
   دکتر ســعید کریمی ، درباره اعلام پایان 
وضعیت اضطراری کرونا از سوی سازمان 
جهانی بهداشــت، گفت: سازمان بهداشت 
جهانی بر اساس دســتورالعمل های خود 
این نتیجه گیری را کــرد و خیلی هم زود 
این اتفاق نیفتاده اســت؛ بیش از سه سال 
از آغاز همه گیری کووید۱۹ گذشته است و 
ویروس ها هم معمولا به همین شیوه عمل 
می کنند که پس از مدتی ســرایت پذیری  
آنها افزایش یافته اما کشندگی آنها کاهش 
می یابد و به این ترتیــب به بیماری هایی 
تبدیل می شــوند که دیگر حالت پاندمی 
و جهانی ندارند و ممکن اســت در برخی 
محل ها وجود داشته باشند.وی با تاکید بر 
اینکه اعلام پایان وضعیت اضطراری کرونا 
به هیچ عنوان به معنای پایان وجود کرونا 
نیست،  اظهار کرد: همانطور که آنفلوآنزایی 
که ۱۰۰ سال پیش بروز پیدا کرد، هنوز تمام 
نشده است، کرونا هم تمام نمی شود و نیاز به 
رعایت دارد. سازمان بهداشت جهانی تنها 
»شــرایط اضطراری« را پایان یافته اعلام 
کرده است.او ادامه داد: توصیه ما این است 
که افرادی که بیماری زمینه ای دارند حتما 
از خود مراقبت کنند؛ چراکه خودمراقبتی 
مهم ترین اصل اســت. افراد عادی شاید با 
ابتلا به ویروس دچار مشکل خاصی نشوند، 
اما یک بیمار زمینه ای ممکن است شرایط 
سختی را تجربه کند و کارش به بستری در 
 ICU و مرگ و میر برسد؛ به همین دلیل 

ماســک زدن در فضای سربسته و حفظ 
فاصله فیزیکــی ضرورت دارد.  کریمی با 
اشــاره به اینکه هر دستورالعمل مقابله ای 
با بیماری ممکن اســت بعد از مدتی بسته 
به شــرایط تغییر کند، بیــان کرد: آخرین 
دســتورالعمل ما این بود که در فضای باز 
اســتفاده از ماسک لازم نیست و در مورد 
واکسن هم توصیه این بوده است که افراد 
بالای ۱۸ سال پس از شش ماه از تزریق 
آخرین دز واکسن و یا به طور کلی سالی 
یکبار اقدام به تزریق واکســن کنند. وی 
درباره وضعیت فعلی بروز کرونا در کشور 
نیز به ایسنا گفت: خوشبختانه روند بیماری 
کاهشی اســت و از حدود هفتم فروردین 
که قله پیک موج هشتم را داشتیم تا کنون 
روند کاهش داشته است. نمی توان گفت این 
موج تمام شده است چون دیدیم که موجی 
دو کوهانه بوده اســت ولی اگر پروتکل ها 
به خوبی رعایت شــود به نظر می رسد که 
نزدیک به شــرایط با ثبات هستیم.معاون 
در مان وزارت بهداشت با تاکید بر این که 
نمی توان از بروز موج نهم بیماری پیش بینی 
داشت، اظهار کرد: این موضوع وابسته به 
این که است که جهش جدیدی از بیماری 
اتفاق افتد یا خیر؟ اما فعلا در شیب نزولی 

بیماری قرار داریم.

فروردین :
اگرچه دوســت دارید در میان دوســتان تان باشید و 
لذت ببرید، اما شــرایط طوری رقم خورده که باید از 
جمع خارج شوید و پیشاپیش همه حرکت کنید. به نظر 
می رســد که سرشار از انرژی هستید و زبانتان هم کمی تند و تیز شده 
است، اما نباید به دیگران نیش و کنایه بزنید. حواس تان باشد که صریح 
برخــورد نکنید، حداقل قبل از این که حرفــی بزنید به آن فکر کنید. 
لحن تان را نرم تر کنید تا دیگران مجبور نشوند وقتی صحبت می کنید 

گوش های شان را بگیرند و سعی کنند حرف های تان را نشنوند .
  اردیبهشت :

 مطمئناً اگر کســی به شــما زخم زبان بزند خوشحال 
نمی شــوید، اما معمولاً سعی می کنید که در جواب از 
خودتان دفاع کنید. نکته این جاســت که امروز به راحتی نمی توانید 
از این ســپر دفاعی استفاده کنید. گاهی اوقات بهتر است خشم تان را 
پنهان کنید و رد شــوید. به خاطر داشته باشید که این حرکت شما به 
معنی بزدلی یا ضعیف بودن نیست، بلکه نشانه ی دانایی شماست. اگر 
 خشم بگیرید، فقط همه چیز پیچیده تر خواهد شد و دیگر چیزی تحت 

فرمان تان نخواهد بود .
  خرداد :

امروز باید گوش به زنگ باشید، یعنی حواس تان باشد 
طوری رفتار نکنید که دیگران را مورد تهاجم قرار دهید. 
به نظر خودتان بســیار منطقی هستید، اما ممکن است 
کسی از راه برسد و به شما بگوید که هیچ کدام از ایده های تان شدنی 
و ممکن نیستند. مجبور نیستید همه ی جزییات را توضیح دهید، سعی 
کنید با لحن تان نرم تر سخن بگویید و کمتر حرف بزنید. لزومی ندارد 
برای این که منظورتان را برسانید از جملات طولانی استفاده کنید، اما 

کمی طول می کشد تا کاملًا درک تان کنند .
  تیر :

امروز دیگران را بسیار متعجب خواهید کرد، زیرا تصمیم 
گرفته اید که برای رســیدن به اهداف تان با تمام نیرو 
بجنگید. شاید حس کنید که دل تان می خواهد به نظرات دیگران هم 
گوش دهید، اما وقتی حرف های شان را شنیدید ممکن است واکنش 
بدی نشان دهید. پس سعی کنید از شدت رفتارتان کم کنید و حرف تان 
را با لحن نرم تری منتقل کنید. اختلاف نظرها را یک باره نادیده نگیرید، 

کمی بیشتر دقت کنید و از صمیم قلب حرف بزنید .
  مرداد :

معمولاً ســعی می کنید افکار خلاقانه ای را که در سر 
دارید با دیگران در میان بگذاریــد، اما امروز این قدر 
انرژی مثبت در اطراف تان جریــان دارد که نمی دانید چه وقت باید 
دست از حرف زدن بکشــید. آن قدر اعتماد به نفس تان بالا رفته که 
ممکن است نزدیک ترین دوستان را با گستاخی برنجانید. باید بدانید 
 که در حال حاضر هرچه می گویید مهم تر از آن چه در واقعیت هست 
به نظر می رسد. به جای این که به خودتان مغرور شوید بهتر است کمی 
فروتنی نشان دهید. همه ی این ماجراها را برای روز دیگری بگذارید !

 شهریور :
حالا که به نقطه ی حساس یک رابطه نزدیک شده اید، به 
نظر می رسد که احساسات حاکم بر این رابطه به تدریج 
رنگ می بازند. ممکن اســت افکار منفی ناگهان هجوم بیاورند و بعد 
فروکش کنند، اما سکوتی که حس می کنید به این معنی نیست که همه 
چیز خوب پیش می رود. جلوی خشم تان را بگیرید تا چیزی نگویید 
که بعد پشیمان شوید. تا زمانی که بر خودتان مسلط نشده اید باید این 
انرژی های پــر جوش و خروش را از اطراف تان دور کنید. راه حلی 
که به شما توصیه می شود بسیار ساده است، فقط این که رویکردتان را 

تغییر دهید و به صدای قلب تان گوش کنید .
 مهر :

آدمی هستید که معمولاً باعث شادی دیگران می شود، 
اما مشکل این جاســت که گاهی زیاده روی می کنید، 
یعنی حاضرید که خودتان را نادیده بگیرید تا هر طور شــده دیگران 
را خوشــحال کنید. امروز ممکن است ناگهان حرفی بزنید که اصلًا به 
عواقب آن توجه نکرده اید. قصدتان این نیســت که کسی را ناراحت 
کنید، اما باید برای خودتان هم وقت بگذارید. پس سعی کنید مرزهایی 
را برای روابط تان درنظر بگیرید که در آینده چنین مشکلی پیش نیاید .

 آبان :
امروز ترغیب شــده اید که پــروژه ی کاری جدیدی را 
شروع کنید. متأســفانه ممکن است تمام کردن کاری که 
به دست گرفته اید دشوار باشد، زیرا برای به سرانجام رساندن آن باید 
انرژی کافی داشته باشید، اما به نظر می رسد که بخشی از انرژی شما 
به خاطر کسانی که در کارتان اختلال ایجاد می کنند هدر می رود. بهتر 
 اســت از دوستان یا خانواده ی تان بخواهید که کمک تان کنند یا اگر 
نمی خواهند کمک کنند حداقل جلوی پای تان سنگ نیندازند. بدانید که 

اگر تمرکز کنید هر کاری ممکن خواهد شد .

   آذر :
شرایطی که اکنون در آن قرار دارید بسیار حساس به نظر 
می رسد، اما نباید از دیگران انتظار داشته باشید که همه 
کارهای شان را کنار بگذارند و با شما همدردی کنند. اگر سعی کنید بر 
چیزی که فقط برای شما اهمیت دارد پافشاری کنید، ممکن است صبر 
دوســتان تان لبریز شود. ایده های بسیاری در سرتان می چرخند، اما 
نمی توانید تصمیم بگیرید که کدام شان بهتر و دست یافتنی ترند. سعی 
کنید به هیچ ایده ای دل نبندید، مگر این که با گذشت زمان به درستی 

آن پی ببرید .
 دی :

از این که قــدرت تان را به کار بگیرید حس خوبی به 
شما دســت می دهد، اما امروز ممکن است از حدتان 
تجاوز کنید. شــاید اعمال قدرت آن قدر وسوسه ی تان کند که دیگر 
هدف اصلی خود را فراموش کنید. بدانید که موفقیت به این معنی نیست 
که بتوانید همه چیز را تحت سلطه ی خود درآورید، بلکه دستیابی به 
اهداف تان نیازمند مشارکت و نوآوری است. به خاطر داشته باشید که 

کلیت یک چیز از اجزای سازنده ی آن مهم تر است .
   بهمن :

افکار مثبت می توانند بیش از هر چیز دیگری ترغیب 
کننده باشند، اما امروز ممکن است در این مثبت نگری 
زیاده روی کنید. اگر خوش بینی کورکورانه نشان دهید، دیگران حس 
خواهند کرد که قدرت تشــخیص حقایــق را ندارید، در نتیجه دیگر 
باورتان نمی کنند. پس سعی کنید واقعیت ها را فراموش نکنید و حقایق 
را در ذکر جزییات لحاظ کنید. درست است که همه دوست دارند خبر 

خوش بشنوند، اما مهم تر این است که واقعیت را بدانند . 
  اسفند : 

تصمیم گرفته ایــد که راهکارهای جدیــدی را به کار 
 ببندید تا شــاید اوضــاع مالی تان تغییر کنــد. به نظر 
می رســد که ایده های اقتصادی جالبی دارید، اما نمی دانید که کدام 
یک شــدنی و ممکن هســتند. اعتماد به نفس تان را حفظ کنید و از 
دیگران بخواهید حمایت تان کنند. به توصیه های کسی که مورد اعتماد 
 شماســت توجه کنید تا بتوانید درســت ترین و منطقی ترین مسیر را 

تشخیص دهید .

گروه ســلامت //  در طول زندگی طبق 
بعضی از تصمیماتی که می گیریم یکسری 
از عادات روزمره خود را کنار می گذاریم و 
این عادت ها عوارض و فواید خاص  ترک 
خودش را دارد. اگر قهوه را ترک کنید، چه 

اتفاقی برای موهایمان می افتد؟
   اکثــر ما در بعضــی از برهه های زندگی 
تصمیم می گیریم که دیگر قهوه نخوریم. این 
قضیه برای ما بــا چالش های زیادی همراه 
است. جالب اســت بدانید که قهوه فوایدی 
هم برای ســلامت و هم زیبایی موهایمان 
 دارد. قهوه معمولاً چیزی بیشتر از سرحالی و 
کم خوابی برای ما ایجاد می کند اما هرگز نباید 
در مصرف آن زیاده روی کرد. در این قسمت 
قصد داریم به شما توضیح دهیم که اگر قهوه را 
ترک کنید، چه اتفاقی برای موهایتان می افتد؟

  کاهش سرعت رشد مو
  اگر می خواهید که موهای تان سریع تر رشد 
کند، با نوشیدن یک فنجان قهوه در طول روز 
می توانید تار موی بلند تری داشــته باشید. 
کافئین موجود در قهوه هورمونی که باعث 
ریزش مو اســت را از بین می برد. در نتیجه 
به سلول های مو کمک می کند تا ترکیبات 
ارگانیک بیشتری را تولید کنند و آن ها را در 

فاز فعال رشد مو قرار می دهد.
  کاهش درخشندگی موها

  وقتی که از ســرم و نرم کننده برای موهای 
خود استفاده می کنید، به آنها جان تازه می دهید 
و نتایج آن را در کوتاه مدت مشاهده خواهید 

امــا قهوه  کرد 
از  جدا 

فواید 
زیــادی 

که برای ســلامت 
بــدن دارد، باعــث می شــود تــا 

موهــای زبر دوباره جان تــازه بگیرند زیرا 
 کافئین جریــان خــون را افزایش می دهد، 
مواد مغذی را به ریشــه مو رسانده و باعث 
می شود تار موی شما درخشان تر به نظر برسد.

  شکننده شدن موها
   قهوه علاوه بر این که روحیه تان را سرحال 
می کند، باعث تقویت داخل موها هم می شود، 
جریان خون را در آن افزایش می دهد و در 
نتیجه باعث می شــود که فولیکول های مو 
ضعیف نشــوند، ریزش مو نداشته باشید و 
موهای نرم تر و قوی تری به شــما تحویل 

می دهد.
  حجم کمتر موها

  بیشتر محصولات مو حاوی کافئین هستند 
که موهای شما را پرپشت نشان می دهند 

باعــث  و 

می شوند که مواد 
تقویت کننده راحت تر خودشان 
 را به فولیکول های مو برســانند. کافئین 
جریان خون را بهبود می بخشــد و باعث 
ضخیم تر شدن و پرپشت شدن موها خواهد 

شد.
  سخت تر جمع کردن موها

  بافت مو اساســاً از طریق ژنتیک تعیین 
می شود اما عادات خوردن و نوشیدن هم 
تاثیر مستقیمی روی کیفیت مو دارد. کافئین 
جدا از این که موهای شما را تقویت و براق 
می کند، به شــما کمک می کند تا موهای 
یکدست تری داشته باشید، زیرا ویتامین ها 
و مواد مغذی را به ریشــه مو می رساند و 
باعث نرم تر شدن موها شده اما نخوردنش، 
رسیدگی به موها و جمع و جور کردنشان 

را سخت می کند.

ترک کردن قهوه چه بلایی سر موهایتان می آورد؟

 گروه سلامت  //  عضو هیأت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، معتقد است علت خرابی 
دندان های مردم به خاطر عــدم توجه به مقوله 

پیشگیری و تضاد منافع در وزارت بهداشت است.
    سلامت دندان ها به عنوان یکی از شاخص های مهم 
در ارتقای ســلامت جامعه و مردم شناخته می شود. 
زیرا، با داشتن دندان های سالم، علاوه بر پیشگیری از 
بروز بیماری های حاصل از دندان های خراب، از هدر 
رفت هزینه های زائد نیز جلوگیری می شود.اهمیت 
بهداشــت دهان و دندان از آنجا مشخص می شود که 
بدانیم خیلی از بیماری ها، ارتباط مســتقیم با خرابی 
دندان ها دارد. از بیماری های قلبی گرفته تا مشکلات 
گوارشی و…، که می توان با بهداشت دهان و دندان، 
از بروز آنها جلوگیری کرد.حال این سوال مطرح است 
که چرا نظام سلامت کشور در حوزه پیشگیری به ویژه 
در بحث بهداشت دهان و دندان، موفقیتی کسب نکرده 
است و دندان های مردم هر روز خراب تر و پوسیده تر 
 می شــود.در همین ارتباط، با محسن دالبند گفتگو 
کرده ایم.او جراح دهان و فک و صورت و عضو هیأت 
علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی است.دالبند 
همچنین سابقه ریاست دانشکده دندانپزشکی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی را در کارنامه خود دارد.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا در موضوع ارتقا 
سلامت دهان و دندان هیچ پیشرفتی نداشته ایم، گفت: 

تضاد منافع در وزارت بهداشت و لاغیر!
  دالبند افــزود: می خواهم به دوســتانم در وزارت 
بهداشــت بگویم که باز هم آســیاب به همان روال 
گذشــته می چرخد و ما همچنان بــه درمان فکر 
می کنیم. در حالی که در حوزه بهداشت دهان و دندان 
هیچ کاری نکرده ایم، جز یک ســری شعار که زینت 
المجالس ما بوده اســت.وی با عنوان این مطلب که 
۸۰ درصد بیماری های دهان و دندان قابل پیشگیری 
است، گفت: ۲۳ درصد سبد هزینه هر خانواده مربوط 
به دهان و دندان اســت که با پیشگیری می توان این 
هزینه ها را کاهش داد.دالبند با طرح این ســوال که 
چه کســی باید به این نکته گوش بدهد و اقدام کند، 
اظهار داشت: متأسفانه تمام سیاستگذاری ها به دلیل 

تضاد منافع به دست درمانگران می افتد و 
این افراد هم خیلی بدشان نمی آید 

که تعداد بیماران زیاد باشد.این 
متخصص جراحی دهان و 

فک و صورت ادامه داد: 
قسمتی از گرفتاری های 
مردم در حوزه سلامت، 
مربوط به سیاست های 
وزارت  بــر  حاکــم 

بهداشت است. مخصوصاً 
در ســال های اخیــر، با 

وزرایی که بر مسند کار قرار 
گرفته اند.وی افزود: کســی که 

فکرش، کسب درآمد از حوزه پزشکی 
است؛ هیچ وقت به پیشگیری فکر نمی کند و فقط 

دو تا شعار می دهد.دالبند گفت: کارهایی که کشورهای 
اروپایی و حتی آســیای شرقی در حوزه پیشگیری 
انجام داده اند باعث شده امروز توانسته اند شاخص 
سلامت دهان و دندان )DFM( را بهبود ببخشند و 
ما عقب افتاده ایــم.وی افزود: زمانی که من کارم را 
شروع کردم، ۵ دانشکده دندانپزشکی در کشور داشتیم 
و امروز که ۷۷ دانشکده داریم، شاخص سلامت دهان 
و دندان؛ بدتر شده است.عضو هیأت علمی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: مصرف بالای 
مواد قندی و شیرین، اطلاعات بهداشتی پایین، مسائل 
ژنتیکی و تبلیغات صداوسیما که برای سلامت دهان و 
دندان سَمّ است؛ باعث می شود دندان هایی که می تواند 
سال های ســال کار کند، خیلی زود از بین روند.وی 
با اشاره به فعالیت معاونت بهداشت وزارت بهداشت 
در حوزه ســلامت دهان و دندان، گفت: متأســفانه 
برنامه ها مغایر با پیشگیری است.دالبند با طرح این 
سوال که آیا می شود کارهای پیشگیرانه برای سلامت 
دهان و دندان انجــام داد یا خیر، افزود: صد درصد 
می شود پیشگیری انجام داد، اما اینکه چرا نمی شود؛ 
باز می گردد به وجــود تضاد منافع حاکم بر وزارت 
بهداشت.وی توضیح داد: کسی که مسئولیت می گیرد 
باید دستش در جیب خودش باشــد و درآمدی از 

درمان نداشــته 
باشد. در 
غیر 

ین  ا
صــورت، 
تا زمانــی که کار 
دســت دندانپزشکان است؛ آش همین 
آش و کاسه همین کاســه است.دالبند گفت: تاکنون 
به چند تــن از معاونان وزیر بهداشــت گفته ام که 
صاحبان ثروت و شرکت های تجهیزات دندانپزشکی 
در وزارتخانــه و حتی روی مقالات و کنگره ها نفوذ 
دارند، اما کســی به حرف ما گوش نمی دهد.عضو 
هیأت علمی دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
تاکید کرد: تنها راه حل ارتقای سلامت دهان و دندان، 
پیشگیری اســت و لاغیر.وی افزود: طبق مقالات و 
تحقیقات علمی، پوسیدگی و بیماری های لثه ای، هر 
دو بیماری های عفونی قابل پیشگیری هستند و اگر 
بتوانیم در پیشگیری موفق باشیم؛ آن وقت می توان از 
هزاران میلیارد بودجه ای که صرف درمان بیماری های 
ناشی از دهان و دندان می شود، جلوگیری کرد.دالبند 
گفت: کار باید دست نیروهای بهداشتی باشد، در غیر 
این صورت نمی توان به بهبود شاخص سلامت دهان 
و دندان مردم امیدوار بود.به گزارش خبر آنلاین؛ این 
متخصص جراحی دهان و فک و صورت، با عنوان 
این مطلب که شاخص DMF در گروه سنی دهه ۲ 
و ۳ افتضاح اســت، افزود: این افراد با انواع و اقسام 
درمان های دندانپزشکی آشنا هستند، اما اگر بپرسید 

چگونه باید مسواک زد؛ بلد نیستند.

پشت پرده دندان های خرابِ ایرانی ها

افزایش دور کمر    // گروه سلامت 
افزایش  به عبارت دیگر  یا  شــما 
باید  شما  شــکم  احشایی  چربی 
مایه نگرانی تان شود، چرا که خطر 
بیماری قلبی-عروقی در شما را بالا 

می برد.
   چربی احشــایی کــه در اطراف 
اندام های داخلی شکم قرار می گیرد، 
با چربی جمع شــده در لگن و ران ها 
متفاوت اســت. اما با اینکه برخی از 
افراد به طور ژنتیکی مســتعد داشتن 
دور کمر بیشــتر هســتند، کارهای 
زیادی را می تــوان برای درمان این 
مشکل انجام داد.چربی احشایی درون 
حفره شــکم قرار می گیرد و فضای 
میان اندام هــا را پر می کند. هنگامی 
که این سلول های چربی می شکنند، 
ورید »پورت« )وریدی که خون را 
از منطقــه روده به کبد حمل می کند( 
با اسیدهای چرب آزاد و سایر مواد 
پــر می کند. این وضعیت ناشــی از 
»سمیت چربی« بر اندام مجاور یعنی 
لوزالمعده اثر می گذارد و توانایی آن 
را در تولید انسولین یعنی هورمونی 
که قند یا گلوکز را به درون سلول های 
بدن می رساند، مختل می کند. سمیت 
چربــی مقاومت به انســولین را هم 
تشــدید می کند که در آن سلول های 
عضلانی و کبدی به میزان های طبیعی 
انسولین پاســخ نمی دهند.در نتیجه، 
میزان های قند خون افزایش می یابد 
و خطر دیابت نوع ۲ بالا می رود.به 
علاوه، هنگامی که این ســلول های 
چربی احشایی می میرند، سلول هایی 
 که بــه عنــوان پاک کننده هــا کار 

مــی کنند، مــوادی التهابــی به نام 
ســایتوکاین را آزاد می کننــد. این 
سایتوکاین ها دلیل ایجاد آتروسکلروز 
قلبی- بیماری  زمینه ســاز  و علت 
که  عروقی هستند.بر عکس، چربی 
در لگن و ران ها جمع می شود، ظاهرا 
کمتر آسیب رســان است. افرادی که 
دچار این نوع توزیع چربی »گلابی -
شکل« هستند، نسبت به افراد با شکم 
بزرگتر که توزیع چربی »سیب شکل« 
دارند، بیشتر در معرض بیماری قلبی 
قرار دارند.ژنتیک شما، قومیت شما 
و جنســیت شما همگی می توانند بر 
تجمع چربی احشایی اثر بگذارند. این 
مشکل در میان افراد که در کشورهای 
مدیترانه ای زندگی می کنند، کمتر شایع 
است و بیماری قلبی-عروقی هم در 
میان این افراد شــیوع کمتری دارد. 
و  لاتین تبارها  آمریکایــی،  بومیان 
افرادی که در هند و آســیای جنوبی 
زندگی می کنند، با احتمال یشــتری 
ممکن است چاقی شــکمی داشته 
باشــند و بــه دیابت نــوع ۲ مبتلا 

شــوند. همچنین مردان سفیدپوست 
و زنان سیاه پوســت نسبت به مردان 
سیاه پوســت و زنان سفیدپوست به 
بیشتری  احشایی  نسبی چربی  طور 
در بــدن دارند.فرمول جادویی برای 
کاهش چربی شــکمی وجود ندارد، 
اما یک رژیم غذایی کم کربوهیدرات 
می تواند سودمند باشد، به خصوص 
اگر دیابت نوع ۲ هم داشــته باشید. 
لازم نیســت از همه کربوهیدرات ها 
پرهیز کنید- فقط مصرف آنهایی را 
محدود کنید که قند خون را به سرعت 
بالا می برند و بدن را وا می دارند که 

چربی ذخیره کند، از جمله:
۱- قند یا شکر: هر چیزی که با قند 
افزوده در آن به کار رفته باشد مانند 
شــیرینی، کیک، بستنی، نوشابه های 

گازدار، آب میوه های آماده و ..
۲- آرد سفید: آرد سفید در انواعی از 
فراورده ها از نان گرفته تا پاستا و پیتزا 

به کار می رود.
مانند  نشاســته دار  مواد غذایی   -۳

سیب زمینی، برنج و ذرت.

چرا باید نگران اندازه دور کمرتان باشید؟
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گروه خبر // معاون پیشــگیری و درمان 
اعتیاد مرکز توسعه پیشــگیری و درمان 
اعتیاد ســازمان بهزیستی کشور از نهایی 
شدن »پیش نویس لایحه پیشگیری و مبارزه 

با موادمخدر« در هیئت دولت خبر داد. 
   فرهاد اقطار با اشاره به »پیش نویس لایحه 
پیشگیری و مبارزه با موادمخدر« اظهار کرد: 
این پیش نویس که دارای بخش های مختلف 
پیشــگیری از اعتیاد، درمان و مسائل قضایی 
مرتبط با حوزه مواد مخدر است، هر سه حوزه 
آن در بیــش از ۳۰ جلســه تخصصی مورد 
بررســی قرار گرفت و اکنون در هیئت دولت 
نهایی شده و باید برای طی مراحل قانونی به 
مجلس شورای اسلامی ارسال شود.وی ادامه 
داد: بررسی »پیش نویس لایحه پیشگیری و 
مبارزه با موادمخدر« بیشتر از یک سال زمان 
برده و درنهایت به نظر می رسد در بحث های 
درمانی و قضایی نکات خوبی مطرح و مصوب 
می شود.به گفته وی، لایحه پیشگیری و مبارزه 
با موادمخدر لایحه کاملی است که در صورت 
تصویب، جایگزین قانون مبارزه با مواد مخدر 
خواهد شــد.از آنجا که یکــی از بحث های 
این پیش نویس موضــوع »واگذاری  اصلی 
تولی گــری مراکز ماده ۱۶ قانــون مبارزه با 
موادمخدر )معتادین متجاهر(« ، در این راستا 
اقطار معتقد است: متولی مراکز ماده ۱۶ باید 

به طور کلی تغییر کند. آنچه در شرایط فعلی 
می توان مطرح کرد این است که مراکز ماده ۱۶ 
شرایط ایده آلی ندارند و فقط هزینه بر هستند، 
اما مشکلی برطرف نکرده اند.اقطار خاطرنشان 
کرد: مراکز ماده ۱۶ تنها برای مدتی محدود از 
معتادان متجاهر نگهداری می کنند و بعد از مدتی 
دوباره آن ها را به کف جامعه می فرســتند؛ از 
همین رو باید این رویکرد به طور کلی تغییر 
کند.وی اســتاندارد نبودن غربالگری اعتیاد، 
ناتوانی در تامین امنیت و هزینه های نگهداری 
معتادان و مسئله درمان را از جمله چالش های 

سازمان بهزیستی در تولی گری مراکز ماده ۱۶ 
عنوان کرد و گفت: مراکز ماده ۱۶ نیازمند تامین 
امنیت هستند و بهزیستی نمی تواند این کار را 
انجام دهد. طبیعتا سازمان بهزیستی نمی تواند 
مرکزی ایجاد کند که آزادی افراد را ســلب و 
بتواند ۶ ماه تا یکســال افراد را زندانی کند. از 
همین رو باید دستگاهی مسئولیت این کار را 
برعهده گیرد که قدرت و توان آن را داشــته 
باشــد. موضوع دیگر بحث درمان است و در 
این راستا باید دستگاه های اصلی درمان به این 
مراکز ورود کنند که این موضوع نیز در لایحه 

مذکور دیده شــده است.اقطار این را هم گفت 
که در صورت تصویــب این لایحه تغییراتی 
ایجاد خواهد شــد که در آینده مراکز ماده ۱۶ 
در اختیار دستگاه هایی که قدرت تامین امنیت 
مراکز و حمایت درمانی را داشته باشند، قرار 
می گیرند و سازمان بهزیستی نیز می تواند در 
زمینه حمایت های اجتماعی و توانمندسازی 
معتادان متجاهر به وظیفه خود عمل کند.وی 
درخصوص تعرفه  نگهداری روزانه هر معتاد در 
سال ۱۴۰۱، بیان کرد: تعرفه نگهداری معتادان 
متجاهر در مراکز مــاده ۱۶، ۴۲ هزار تومان 
با احتســاب غربالگری بود، این درحالیست 
که تامین نیرو، غذا و هزینه اجاره فضا بیشتر 
از این مبلغ اســت.بنابر اظهارات اقطار، آمار 
نگهداری معتادان متجاهر در مراکز ماده ۱۶، 
طی ســال گذشــته معادل ۸ میلیون نفر روز 
بوده است. طبیعتاً این تعداد با مبلغ سرانه ۴۲ 
هزارتومان همخوانی نداشته و بسیار پایین بود 
و مبالغی هم که تامین شد کفاف هزینه معتادان 
متجاهــر را نمی داد.به گزارش قدس آنلاین ؛ 
وی معتقد است: زمانی که کاری به دستگاهی 
واگذار می شود، باید مشخص کنند چه تعداد 
گروه هدف داشته است تا براساس آن، سرانه 
مشخص شــود. این درحالیست که بابت آن 
۴۲ هزارتومان نیز تعداد نفرات بیشتری تحویل 

سازمان بهزیستی داده شد.

گروه خبر // سردار سرلشکر باقری گفت: 
امروز نشانه های جدیدی از تغییر موازنه 
قدرت از غرب به شــرق دیده می شود و 
باید تاکید کرد که آینده متعلق به منطقه 

ما و آسیاست.
   سردار سرلشکر باقری در دیدار با رئیس 
 ســتادکل نیرو های مســلح عمان ، منطقه 
خلیــج فارس و غــرب آســیا را یکی از 

حســاس ترین مناطــق جهان دانســت و 
افزود: این منطقه طی ســال های اخیر محل 
زورآزمایی آمریکایی ها نیز بوده که ســعی 
داشتند خودشــان را به عنوان حاکم مطلق، 
به جهان و منطقه تحمیل کنند. رئیس ســتاد 
کل نیرو های مسلح با بیان اینکه طی روز های 
آینده، همایش بــزرگ نظم جدید جهانی با 
حضور مقامات چند کشــور ازجمله عمان 

در تهران برگزار خواهد شــد، افزود: روابط 
میان دو کشور ایران و عمان روابطی ممتاز، 
دوستانه، گرم و صمیمی است و ما معتقدیم 
امنیت مرز های دریایی میان دو کشــور باید 
تقویت شــود و ما آماده ایم تــا یک برنامه 
مشــترک درخصوص اقدامات اطلاعاتی و 
گشت های مشترک خصوصاً در حوزه مقابله 

با مواد مخدر داشته باشیم.
   ســردار سرلشــکر باقری همکاری های 
دفاعی میان دو کشــور ایران و عمان را رو 
به جلو و با پیشــرفت سریع توصیف کرد و 
گفت: ازجمله ایــن همکاری ها، تمرین های 
مشترک برای برقراری امنیت دریایی و انجام 
رزمایش های دریایی اســت و ما از کشور 
عمان دعوت می کنیم تــا در رزمایش های 

مرکب بین المللی دریایی نیز شــرکت کند.
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح خاطرنشان 
کرد: نیرو های مســلح جمهوری اسلامی در 
به خودکفایی صددرصد  حوزه های مختلف 
رســیده و ما می توانیم با تعامل و ارتباط در 
حوزه های تجهیزاتی، آموزشــی و عملیاتی، 
همکاری های بیشتری با کشور عمان داشته 

باشیم. 
   سردار سرلشکر باقری مسئله فلسطین را 
یکی از اساسی ترین مسائل برای جمهوری 
اسلامی ایران و دنیای اسلام خواند و گفت: 
امروز رژیم اشــغالگر صهیونیستی از سوی 
همه جوامع تحت فشار قرار دارد و ما شاهد 
یک دوگانگی در حاکمیت آن ها هســتیم.

رئیس ســتاد کل نیرو های مسلح همچنین 

در بخش پایانی سخنان خود، ضمن تشکر 
از مهمان نــوازی همتای عمانــی خود، از 
حمایت ها و کمک های مسئولان عمان بویژه 
سلطان این کشور در قبال جمهوری اسلامی 
ایران تقدیر و این روابط را نشان دهنده عمق 
برادری و بجا آوردن حق همسایگی عنوان 
کرد.رئیس ستاد کل نیرو های مسلح عمان نیز 
در این دیدار، انجام سفر هایی از این دست را 
قوام بخش روابط میان دور کشور دانست و 
گفت: ما همگی فرزندان یک منطقه هستیم 
و از ایــن رو منافع خــود را بهتر از دیگران 
درک می کنیم و معتقدیم با اتحاد و همبستگی 
کشــور های منطقه می توان امنیت منطقه را 

تأمین کرد.
  دریاســالار عبدالله بن خمیس الرئیســی 

ضمن ابراز خوشــحالی از بهبود روابط میان 
دو کشــور ایران و عربســتان، این موضوع 
را یکــی از راه های جلوگیــری از مداخله 
کشــور های بیگانه و نیز ارتقا امنیت منطقه 
خواند.رئیس ستاد کل نیرو های مسلح عمان 
با بیان اینکه منافع بیگانگان در بروز و ظهور 
مشــکلات و اختلافات میان کشورهاست، 
تصریح کرد: یقیناً رســیدن به توافق جامع 
به دلیل تفاوت دیدگاه ها کار آسانی نیست، 
اما برخی اختلافات نباید دســتاویزی برای 
عبدالله  شود.دریاســالار  بیگانگان   مداخله 
بن خمیس الرئیسی در پایان، توان جمهوری 
اسلامی ایران در حوزه نظامی و پیشرفت ها و 
دستاورد های دفاعی ایران را مایه خوشحالی 

و خرسندی عنوان کرد.
  به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛  سردار 
سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد کل 
نیرو های مســلح جمهوری اسلامی ایران در 
صدر یک هیأت عالی رتبه نظامی به عمان 

سفر کرده است.

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح:

آینده متعلق به منطقه ما و آسیاست 

گروه خبر // نماینــدگان مردم هرمزگان در 
مجلس شورای اسلامی اعلام کردند خودرویی 

خارج از نوبت دریافت نکرده اند.
    احمــد مــرادی نماینــده مــردم بندرعباس، 
حاجی آباد، قشم، بوموســی و بندرخمیر گفت: 
خودم و هیچ کدام از آشنایانم خودروی خارج از 

نوبت و یا بصورت ثبت نامی دریافت نکرده ایم.
منصور آرامی نماینده مردم بندرعباس، حاجی آباد، 
قشم، بوموسی و بندرخمیر هم گفت: پیشنهادی در 
این خصوص بمن نشده است و خودرویی دریافت 

نکرده ام.
   احمد جبــاری نماینده مردم حــوزه انتخابی 

بندرلنگه، بستک و پارسیان نیز گفت: خودرویی 
دریافت نکردم و حاضر نیستم خودروی خارج از 
نوبت هم دریافت کنم.به گزارش خبرگزاری صدا 
و ســیما مرکز خلیج فارس؛ رئیسی نماینده مردم 
میناب، رودان، جاســک و سیریک هم اعلام کرد 

خودرویی دریافت نکرده است.

  گروه خبر //  طی مراســمی به مناســبت 
هفته کار و کارگــر از کارگران نمونه مجتمع 
کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران تقدیر 

شد.
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛   به مناســبت 
 بزرگداشــت هفتــه کار و کارگــر مراســمی 
جهت تجلیل تعــدادی از کارگران نمونه مجتمع 
کشتی ســازی و صنایع فراساحل ایران در این 
مجموعه برگزار گردید.در این مراسم با حضور 
مدیرعامل و جمعی از مدیران و معاونین مجتمع 
با اهداء لوح ســپاس و هدایا از کارگران نمونه 

مجتمع تقدیر و تشکر به عمل آمد.

نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس خودرو دریافت نکرده اند 

تجلیل از کارگران برتر ایزوایکو به مناسبت هفته کار و کارگر 

گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان گفت: 
چهار طرح عمرانی و بنــدری در حوزه بنادر و دریانوردی 
غرب این اســتان با هدف افزایش توان عملیاتی، ایمنی و 
تخلیه و بارگیری کالا با تکیه بر توان داخلی و بهره گیری 

از تولیدات ملی به بهره برداری رسید.  
   به گزارش خبرنگار دریا ، » مرتضی سالاری « با اشاره به 
بهره برداری از چهــار طرح عمرانی و بندری در بنادر غرب، 
اظهارداشت: این چهار طرح شــامل تسطیح و زیرسازی ۲ 
هکتار از اراضی دپو خودروهای ترانزیتی، تعمیرات اساسی 
ساختمان عملیات بندر، تعمیرات اساسی دیوارهای پیرامونی 
بندر و بهره برداری از مهمان ســرا پس از تعمیرات اساســی 
می باشد. وی با اشاره به زیرسازی ۲ هکتار از اراضی دپوی 

خودروهای ترانزیتی با اعتباری بالغ بر ۷۲ میلیارد ریال گفت: 
تحقــق این مهم در افزایش عملکــرد فعالیت های بندری و 
دریایی نقش به سزایی ایفا خواهد کرد. مدیر بنادر و دریانوردی 
غرب هرمزگان در این راستا گفت: با توجه به جایگاه راهبردی 
بندرلنگه در حوزه مبادلات کالاهای فله و یخچالی و ترانزیت 
خودرو، توسعه اراضی و فراهم آوردن زیرساخت های لازم در 
این بنادر و همچنین توسعه زیرساخت های اقتصاد دریامحور 
می تواند رونق بیشتر اقتصادی منطقه و به تبع آن افزایش اشتغال 
در بندرلنگه را رقم بزند. سالاری افزود: همچنین با توجه به 
اهمیت افزایش ضریب امنیتی و زیباتر شــدن فضای شهری، 
دیوارهای پیرامونی بندر با اجرای دیوار و اصلاح و تعویض 

نرده های فلزی به طول حدود ۲ کیلومتر نیز با اعتباری بالغ بر 
۴۵ میلیارد ریال تعمیر و بازسازی شد.  به گفته وی؛ با توجه 
به تأثیر رطوبت هوا بر فرسودگی و زنگ زدگی تاسیسات و 
تجهیزات داخلی ســاختمان ها، ساختمان عملیات دریایی و 
بندری اداره بنادر و دریانوردی بندرلنگه شامل تعویض سقف 
و اصلاح ساختمان اداری از طریق اجرای پارتیشن، تعویض 
سیســتم تهویه و رنگ آمیزی با اعتباری بالغ بر ۴۵ میلیارد 
ریال مورد بهره برداری قرار گرفت. مدیر بنادر و دریانوردی 
غرب هرمزگان اضافه کرد: با توجه به فرســودگی ساختمان 
مهمانســرا و هم چنین مناسب نبودن فضای داخلی، عملیات 
تعمیر و بازسازی و همچنین اصلاح پلان معماری برای بهبود 
کاربری از مردادماه سال ۱۴۰۰ آغاز و پس از اتمام عملیات 
اجرایــی آن با اعتباری بالغ بر ۲۱ میلیارد ریال این طرح در 

حال بهره برداری است.

بهره  برداری از چهار طرح عمرانی و بندری در بنادر غرب هرمزگان

تجهیز ناوگان شرکت ملی نفتکش
 به تجهیزات پردازش آب توازن ایرانی

گروه خبر //  برای نخســتین بار ناوگان شرکت ملی 
نفتکش به تجهیزات پردازش آب توازن ساخت شرکت 

دانش بنیان ایرانی مجهز شده است. 
   مسئول نظارت بر نصب این تجهیزات در جمع خبرنگاران، 
گفت: اکنون این تجهیزات ســاخت داخــل بر روی یک 
نفتکش غول پیکر نصب شده است.کاپیتان عمران سعیدی 
ســامانی افزود: پیش از این تجهیزات پردازش آب توازن 
ســاخت خارج بود کــه به علت پیچیدگی های سیســتم 
و نواقص فنی اســتفاده از آن بسیار سخت است.وی بیان 
کرد: تجهیزات پردازش آب توزان ساخت داخل حدود ۳۰ 
درصد ارزانتر از نمونه های خارجیست و کارایی و کیفیت آن 
بسیار بالاست.مسئول نظارت بر نصب این تجهیزات تصریح 
کرد: این شرکت دانش بنیان ایرانی از سال ۱۳۹۸ با ساخت 
این تجهیزات موفــق به دریافت گواهینامه های بین المللی 
دریانوردی شده است. سعیدی سامانی اضافه کرد: دارا بودن 
فیلتر، کاهش هزینــه تولید مواد و جلوگیری از گل و لای 
در مخازن کشتی از مهمترین مزایای این تجیهزات ساخت 
داخل اســت.وی بیان کرد: تولید اسید، حسگرها، سنجش 
میزان اسید آب و خنثی کننده ها از مهمترین بخش های این 
تجهیزات است که در بخش های مختلف کشتی نصب شده 

است.

مســئول نظارت بر نصب این تجهیزات عنــوان کرد: این 
تجیهزات، آب توازن کشتی ها را گندزدایی و تصفیه می کند 
تا از آلودگی های زیست محیطی در دریا جلوگیری شود.

سعیدی ســامانی افزود: این شرکت دانش بنیان با حمایت 
شــرکت ملی نفتکش ایران موفق به ســاخت و نصب این 

تجهیزات شده است.
  مسئول نظارت بر نصب این تجهیزات اضافه کرد: شرکت 
ملی نفتکش آمادگی دارد تا این تجهیزات ساخت داخل روی 
پنج یا ۶ کشتی دیگر نصب شود.وی بیان کرد: کنوانسیون 
مدیریت آب توازن کشــتی ها به منظور جلوگیری از انتقال 
 گونه های مهاجم آبزی از طریق کشــتی ها از سال ۲۰۱۷

 لازم الاجرا شده است و به علت عضویت جمهوری اسلامی 
ایران در این کنوانســیون، ناوگان ملی موظف به نصب این 
سامانه هستند.به گزارش ایسنا ؛ سعیدی سامانی با اشاره به 
اینکه بر اساس قوانین بین المللی دریانوردی از سال ۲۰۲۰ 
به بعد تجهیزات پردازش آب توازن باید روی همه کشتی ها 
و نفتکش ها نصب شود، خاطرنشان کرد: این تجهیزات برای 
حفظ محیط زیست دریا بسیار ضروری و آب توازن همان 
اســتفاده از آب دریا در زمان تخلیه و بارگیری کالا برای 

تعادل کشتی است.

ورود زیر ۱۸ ساله ها به محیط عمومی کلانتری ممنوع

گروه خبر // کمیســیون قضایی و حقوقی 
مجلس شورای اسلامی بررسی لایحه پلیس 
ویژه اطفال و نوجوانان را در دستور کار خود 

دارد. 
   این لایحه که حدود دو سال از تاریخ وصول 
آن به مجلس می گذرد بر تشکیل پلیس ویژه 
اطفال و نوجوانان پیشــگیری از آسیب روحی 
و روانی کودکان و نوجوانان تاکید دارد.معاون 
فرهنگی و اجتماعی پلیس پیشگیری پایتخت 
 در خصــوص ویژگــی های ایــن لایحه به 
قدس آنلاین می گوید: لایحه تشــکیل قانون 
پلیس ویژه اطفال و نوجوانان در سال ۱۴۰۰ به 
تصویب هیئت دولت وزیران رسید و برای تصویب 
به مجلس شورای اسلامی ارسال شد و اکنون 
 در کمیسیون قضایی مجلس در حال رسیدگی 
می باشــد و هنوز تبدیل به قانون نشده است.

ســرهنگ مرضیه نبی لو، اضافــه می کند: از 
ســال ۱۳۹۷ با هدف حمایت از حقوق اطفال 
و نوجوانــان و بنــا به تدبیر ســردار فرمانده 
انتظامی تهران بزرگ به صــورت پایلوت در 
دوایــر اجتماعی ۷۴ کلانتری تهــران بزرگ؛ 
واحد پلیس ویژه اطفال تشــکیل شــده است 
و پرونده های مرتبط با اطفال زیر ۱۸ ســال 
توسط کارشناســان معاونت اجتماعی پلیس 
پیشــگیری در این دوایر بــه لحاظ ضابطیت 
 قضایی و هم به لحاظ روانشــناختی بررســی 

می شود.
  وی می افزاید: هدف از تشــکیل پلیس ویژه 
اطفال و نوجوانان پیشــگیری از آسیب روحی 
و روانی کودکان و نوجوانان اســت، به همین 
منظــور از ورود افراد زیر ۱۸ ســال به محیط 
عمومی کلانتری پیشگیری می شود و بزه دیده 
را در اتاق مشاوره یا مددکاری بدون هیچگونه 
بازجویــی نگهداری می کننــد و پس از تهیه 
گزارش مراتب به دادســرای اطفال و نوجوانان 

 ارســال می شود.ســرهنگ مرضیــه نبی لو 
می گوید: کمبود این واحد پلیسی در ارگان های 
خدمت رسان احساس می شود اما با توجه به 
آنکه هنوز مصوبه تشکیل آن به تصویب مجلس 
شورای اسلامی نرســیده و قانون نشده است 
به همین دلیل در حــال حاضر به امور مرتبط 
با همه اطفال و نوجوانانی که وارد کلانتری ها 
 می شوند مثل اطفال گم شــده، نوجوانان زیر

 ۱۸ ســالی که دچار بزه شده اند، کودکان کار 
آســیب دیده ای که به کلانتری ها عودت داده 
می شــوند و یا زوج هایی که طلاق گرفته و 
 برای دیدار فرزندشــان به کلانتری ها مراجعه 
 می کنند، مانند دیگر افراد در کلانتری ها رسیدگی 
می شــود، اما با اجرای پایلوت تشکیل واحد 
پلیس اطفــال و نوجوانــان در کلانتری های 
تهران بزرگ دیگر این کودکان و نوجوانان وارد 
واحد انتظامی نمی شــوند و به امور آن ها در 
اتاق کودک دایره اطفال و نوجوانان رســیدگی 
می شــود تا با کمک مددکاران ما از آســیب 
بیشــتری که ممکن اســت به آن ها وارد شود 
پیشگیری شود. همچنین درپی اجرای پایلوت 
تشــکیل پلیس اطفال و نوجوانان هنگامی که 
 شــهرداری اقدام به جمــع آوری کودکان کار 
 می کند و از مرجع انتظامی درخواســت کمک 
می کند، مددکاران کلانتــری های ما به همراه 
عوامل بهزیستی برای تامین امنیت این کودکان 
اعزام می شوند و اگر مشکلی اتفاق افتاده باشد 
کودک یا نوجــوان را به دایره اطفال و نوجوان 
کلانتری انتقال می دهند و پس از تهیه گزارش 
او را به دادســرای اطفال ارجــاع می دهند تا 
توسط قاضی مخصوص اطفال و نوجوانان در 

مورد پرونده آن ها تصمیم گیری کند.
  معاون فرهنگی و اجتماعی پلیس پیشگیری 
پایتخت یادآور می شــود: تشکیل پلیس ویژه 

اطفــال در کاهش جرایم مربــوط به اطفال و 
نوجوانان بســیار تاثیرگذار است. زیرا به دلیل 
اینکــه از ورود افراد زیر ۱۸ ســال به محیط 
عمومی کلانتری پیشــگیری می شــود، دیگر 
این افراد با سارقان، کلاهبرداران و بزرگسالان 
 مجرمی کــه در آنجا حضــور دارند مواجهه 
نمی شوند تا تحت تاثیر رفتار آن ها قرار گیرند. 
همچنین تشــکیل واحد پلیس ویژه اطفال و 
نوجوانان ایــن امکان را برای تیم پلیس فراهم 
مــی کند تا این کودکان و نوجوانان در محیطی 
امن و آرام با اســتفاده از خدمات روانشناختی 
و مددکاری آســیب هایی که دیــده اند ترمیم 
 شود. پس از گذراندن مراحل انتظامی و قضایی 
نیز مــددکاران اجتماعی واحــد پلیس اطفال 
 ایــن کــودکان و نوجوانان را بــه متخصصان

ســازمان های حمایتی ارجاع می دهند تا با 
حمایــت های لازم از آن هــا در آینده دچار 
آسیب نشــوند. به گفته مرضیه نبی لو از سال 
 ۱۳۹۷ دوایر پلیس ویژه اطفال و نوجوانان در 
کلانتری های تهران بزرگ تشــکیل شده بود 
و از دانــش آموختگان پلیس روانشــناس و 
مشــاور برای این واحد استفاده می شد، اما از 
سال گذشته به دلیل اینکه در لایحه پیش بینی 
شده نیروی متخصص ویژه اطفال و نوجوانان 
باید در واحد پلیس اطفال حضور داشته باشد 
اجرای پایلوت این لایحه مغفول شــد.بنابراین 
اگر این لایحه تصویب شود باید نیروی مجربی 
که تخصص کار با کــودک و نوجوانان را دارد 
در این دایره حضور داشــته باشد و ساز و کار 
مورد نیاز برای تشکیل واحد پلیس ویژه اطفال 
این اســت که مراجع قضایی همکاری لازم را 
با پلیس های متخصص کودک داشته باشند و 
اجازه دهند نظر ایــن افراد روی پرونده اطفال 
و نوجوانان تاثیرگذار باشــد.به گزارش قدس 
آنلاین ؛ وی در پایان خاطر نشــان می کند: با 
توجــه به فرهنگی که ما داریم، تلاش می کنیم 
کودکان را از محیط های نظامی و انتظامی دور 
 کنیم. اما در برخی مواقع بــه ناچار این اتفاق 
 می افتد. مثل زوج هایــی که از یکدیگر جدا 
شــده اند و برای دیدار فرزند خود به کلانتری 
مراجعه می کنند و فرزندان آن ها به ناچار وارد 

کلانتری می شوند. 
  بــه طوری که ســالانه ۳ درصد پرونده های 
اطفال با این موضوع مرتبط است و آمار بالایی 
نیســت.اما باتوجه به اینکه آن ها آینده سازان 
کشور هستند، تشــکیل پلیس تخصصی ویژه 
اطفال و نوجوانان یک ضرورت است تا در حد 

امکان آسیبی متوجه آن ها  نشود. 
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